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Gorenje na Domotechnici '89 

Slediti konkurenci 
Od 14. do 17. februarja je bil v Kolnu v Zvezni republiki 16. med-

narodna razstava gospodinjskih aparatov, kuhinj in opreme za gospo-
dinjstvo »Domotechnica '89«. Na razstavi, na kateri je sodelovalo 1121 
razstavljalcev in 37 držav, obiskalo pa jo je nad 50000 poslovnežev iz 
vsega sveta, se je predstavilo tudi Gorenje. 

Kmetijstvo v občini Mozirje 

Podobno kot zadnje razstave 
je tudi letošnja Domotechnica 
'89 potrdila, da se v svetu nada-
ljuje proces povezovanja proiz-
vajalcev gospodinjskih aparatov 
in opreme za gospodinjstvo. 
Združujejo se največji proizva-
jalci, na evropski trg pa prihaja 
tudi kapital iz Združenih držav 
Amerike. Druga temeljna ugoto-
vitev z letošnje Domotechnice 
'89 pa je, da razstavljeni gospo-
dinjski aparati porabijo vse manj 

energije, vode in pralnih sred-
stev, se pravi, da se nadaljuje bit-
ka za ohranitev človekovega 
okolja. Vse večji prodor pa doži-
vljajo tudi naprave za mikrovalo-
vni način priprave hrane. 

Tudi letos je Gorenje predsta-
vilo na mednarodni razstavi v 
Kolnu vrsto novosti, ki so vzbu-
dile tako med poslovnimi part-
nerji kot med drugimi obiskoval-
ci precejšnjo pozornost. Proiz-

vodne novosti, razstavi prostor 
in na Domotechnici '89 prvikrat 
predstavljeni novi prospekti za 
Gorenjeve izdelke kažejo, da si 
prizadeva ta poslovni sistem, ko-
likor je pač najbolj mogoče, sle-
diti usmeritvam in dosežkom 
najpomembnejših tovrstnih sve-
tovnih proizvajalcev. Pogovori z 
že tradicionalni poslovnimi part-
nerji v dneh sejma in stiki, vzpo-
stavljenimi z novimi partnerji, pa 
so pokazali, da so uresničljivi le-
tošnji ambiciozni izvozni načrti, 
prvič izvoziti za več kot 300 mili-
jonov dolarjev. Seveda pa bodo 
za ostvaritev tega zahtevnega ci-
lja potrebni maksimalni napori 
vseh, od oblikovalcev, delavcev v 
proizvodnji do prodajalcev. 

N. K. 

N E V A R N E IGRE N A 
VELENJSKI SKAKAL-
NICI — Že pred časom 
smo na straneh Našega 
časa pisali o hudi nesre-
či, ki se je pripetila fan-
tu, ko se je igral na ve-
lenjski skakalnici. Opo-
zorila, kaj se lahko zgo-
di, pa nekateri ne jemlje-
jo hudo resno. Igre se 
nadaljujejo. Sicer pa je 
jasno, da samo opozorila 
niso dovolj. Objekt bi 
morali že zdavnaj ustre-
zno zavarovati. 

Manj mleka, manj pitancev 
Krizne razmere v naši družbi 

in gospodarstvu še povečujejo te-
žave in negotovosti v kmetijstvu. 
Dolgoletne in vsem znane so ne-
dorečenosti in neskladja v ceno-
vni politiki, ki zavirajo razvoj 
kmetijstva, temu se je pridružil 
še predrag kapital za naložbe (tu-
di že za enbstavno reprodukci-

jo), ki onemogoča sleherni teh-
nološki razvoj, zelo vprašljiva pa 
je tudi enostavna reprodukcija. 
Kmetijska proizvodnja v Zgornji 
Savinjski dolini je zaradi teh ra-
zlogov v zadnjih dveh letih naza-
dovala, dodaten prispevek k te-
mu pa so bile še vremenske raz-
mere, ki so lani pestile kmetij-
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Črnomelj — Občinska 
plaketa Gorenju 

Na osrednji slovesnosti ob prazniku občine Črnomelj, v soboto 
18. februarja, so tozdu Kompresorji Črnomelj Gorenja Gospodinjski 
aparati dodelili plaketo občine Črnomelj za posebne zasluge pri raz-
voju občine. 

stvo nasploh in se odražajo še 
danes. 

Deževje v prvem delu leta je 
skoraj onemogočilo pašo, pobra-
lo zadnje zaloge krme in zaviralo 
prvo košnjo, zatem pa je prispe-
vala svoje še suša, ki je krepko 
zmanjšala pridelek krme in nje-
no kakovost. Posledice že občuti-
jo, saj krme primanjkuje, to pa 
povzroča zmanjševanje osnovne 
črede. Na Zgornjesavinjski kme-
tijski zadrugi so z ugodnejšimi 
ukrepi koruze in krmil želeli na-
domestiti ta izpad, vendar niso v 
celoti uspeli. 

Težave lanskega leta se letos 
nadaljujejo in na zadrugi se boji-
jo, da bodo še hujše, že sedaj pa 
je jasno, da se upadanje nadalju-
je. V primerjavi z letom 1987 so 
lani pridelali za 4 odstotke manj 
mleka in priredili za 10 odsto-
tkov manj pitancev. Zanimivo je, 
da je manjše število molznic v 
hlevih le manjši del razloga za 
upadanje mlečne proizvodnje. 
Bistveno se je namreč zmanjšala 
molznost, saj kmetje kratkomalo 
ne prenesejo več bremena pre-
dragih krmil in gnojil. Na zadru-
gi upajo, da bodo letos vendarle 
uspeli zaustaviti padanje in bi 
vsaj ohranili lanskoletno raven, 
k čemur naj bi pripomogla tudi 
regresirana prodaja krrpil in gno-
jil. Ne glede na vse, pa to ven-
darle pomeni znaten izpad, zlasti 
v zvezi s srednjeročnimi načrti, 
pa tudi o letnem načrtu ne more-
jo več smelo govoriti. 

j. p. 

Center srednjih šol 

Jeseni splošno 
izobraževalni 
program 

Na februarski seji skupščine 
republiške izobraževalne skup-
nosti so delegati dali zeleno luč 
za možnost vpisa v novo usmeri-
tev na tistih srednjih šolah, kjer 
se dijaki ;že izobražujejo v nara-
voslovnih usmeritvah. Med sled-
nje sodi tudi Center srednjih šol 
iz Titovega Velenja. 

Kot smo slišali na četrtkovi se-
ji komiteja za družbene dejavno-
sti, bodo na Centru v jeseni že 
razpisali prosta mesta za vpis v 
splošno-izobraževalni program, 
ki daje možnost direktnega vpisa 
na katerokoli visoko šolo. Po 
ocenah je interes za to usmeritev 
med osmošolci naše občine do-
kaj velik in zna se zgoditi, da se 
bodo na centru že v jeseni ti lah-
ko izobraževali v enem oddelku 
družboslovne, naravoslovne 
usmeritve ter v dveh oddelkih 
splošno-izobraževalnega progra-
ma. Treba je povedati, da se pro-
grami v posameznih usmeritvah 
med sabo zelo malo razlikujejo, 
in da nova usmeritev ne bo »po-
tegnila« za sabo nobenih ka-
drovskih in materialnih težav. 

Po mnenju članov komiteja za 
družbene dejavnosti je uvajanje 
nove usmeritve na srednješolskih 
centrih dokaz več, da je reforma 
izobraževalnega sistema padla, 
in da to odgovorni hočejo pri-
znati čimkasneje. Konec koncev 
ni pomembno ime usmeritve, 
ampak vsebina programov, ki 
morajo zagotavljati dvig kakovo-
sti izobraževalnega sistema. 

-ip-

O m e j i m o p o r a b o elektrike! 
Dolgotrajna suša vpliva na izredno nizko proiz-

vodnjo v naših hidroelektrarnah, zaradi ekoloških 
razlogov pa morajo proizvodnjo omejevati tudi v ter-
moelektrarnah. Slovenci smo že kar lep čas zato od-
visni od zelo drage električne energije iz uvoza. Prav 
zato moramo elektriko zares varčno uporabljati. 

Že od 10. februarja pa velja 50 odstotna omejitev 
razsvetljave ulic, trgovin in drugih objektov (seveda 
tako, da varnost ni ogrožena). Na minium je treba 

zmanjšati tudi razsvetljave reklam in izložb, elektri-
ko pa je prepovedano uporabljati za gretje poslovnih 
in obratovalnih prostorov, ki imajo tudi centralno 
ogrevanje. Prav tako pa je prepovedano razsvetljeva-
nje stadionov, razen za organizacijo mednarodnih 
športnih prireditev. 

Omejimo torej porabo električne energije povsod, 
kjer je to možno. Le na ta način se bomo ognili ne-
ljubim redukcijam, ki nam že grozijo. < m z j 
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»Štirinajsta« na Štajerskem 
Ob 45-letnici prihoda 14. divi-

zije na štajersko bomo v petek, 
24. februarja 1989 ob 18. uri v 
avli Doma Kulture v Titovem 
Velenju odprli razstavo z naslo-
vom »Štirinajsta na Štajerskem«. 
Razstava, ki so jo pripravili v 
Muzeju narodne osvoboditve v 
Mariboru leta 1981, je gostovala 
že v mnogih krajih v Sloveniji in 
Jugoslaviji (med drugim je gosto-
vala tudi že v Beogradu in dva-
krat v Ljubljani). V Šaleški doli-
ni, o kateri je na razstavi precej 
gradiva, pa žal še ni bila posta-
vljena. 

Razstava v uvodu prikazuje 
okoli 500 km dolgo pot 14. na-
rodnoosvobodilne udarne divizi-
je iz Suhorja v Beli krajini na 
Štajersko, glavnina razstave pa je 
posvečena delovanju divizije na 
Štajerskem. Divizija, ki je bila 
ustanovljena sredi julija 1943, je 

v času narodnoosvobodilnega 
boja delovala v vseh slovenskih 
pokrajinah razen v Prekmurju, 
največ časa pa je delovala na ob-
močju 4. operativne cone, pred-
vsem na Štajerskem, in to od za-
četka februarja 1944 do konca 
vojne. Od konca septembra 1943 
do aprila 1945 so Štirinajsto se-
stavljale Tomšičeva, Šercerjeva 
in Bračičeva (prej Loška) briga-
da in na te tri brigade predvsem 
mislimo, ko govorimo o 14. divi-
ziji. Večina razstav o Štirinajsti 
prikazuje predvsem njen pohod 
na Štajersko, manj celovito pa 
njeno dejavnost od konca nem-
ške ofenzive proti njej februarja 
1944 oziroma od njene preuredi-
tve marca 1944 pa do osvobodi-
tve. Muzej narodne osvoboditve 
Maribor, pa je pripravil razstavo 
o delovanju Štirinajste na Štajer-
skem in njenem pomenu v na-
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rodnoosvobodilnem boju na Šta-
jerskem. 

Še posebno pa je potrebno 
poudariti dejstvo, da je delova-
nje Štirinajste ozko vezano tudi 
na Šaleško dolino, kjer je Štiri-
najsta v februarju 1944 bila naj-
težje bitke. S 14. divizijo in še 
posebej z njeno 1. slovensko na-
rodnoosvobodilno brigado To-
neta Tomšiča, je narodnoosvo-
bodilni boj v Šaleški dolini ostal 
tesno povezan vse do konca voj-
ne. V sestavu Štirinajste je bilo 
tudi veliko borcev iz Šaleške do-
line, tesno pa je bila Štirinajsta 
povezana tudi z ostalim prebival-
stvom in ozemljem naše doline. 
Skupščina občine Velenje je zato 
31. maja 1966 Tomšičevi brigadi 
podelila domicil. Razstava, ki je 
tematsko tesno povezana z našo 
dolino, bo torej končno posta-
vljena tudi v Titovem Velenju. 

Muzeju narodne osvoboditve 
v Mariboru se za pripravljenost, 
da razstavo postavijo tudi pri nas 
in za pomoč pri postavitvi naj-
lepše zahvaljujemo. Prav tako se 
zahvaljujemo OK ZSMS Vele-
nje, SZDL Velenje, Občinskemu 
sindikalnemu svetu Velenje in 
vsem delovnim organizacijam, ki 
so finančno omogočili izvedbo 
tega projekta. 

Razstava, ki jo je odprl ravna-
telj Muzeja narodne osvoboditve 
prof. dr. Milan Ževart, bo odprta 
do 10. marca 1989. Ogled razsta-
ve bo možen vsak delovni dan 
od 16. do 18. ure, za šolske in 
ostale skupine pa po dogovoru 
tudi dopoldan. 

DAMIJAN KUAJIČ 

Na sliki levo: Paski Koijak 
18. februar 1944 

Lani izražena ponuda republiškega sindikata o izplačilu osebnih 
dohodkov v dveh delih je v naši občini padla na ugodna tla zaenkrat 
le v delovni organizaciji Gorenje EKO. Tako so delavci tega kolektiva 
prejeli prvi del osebnega dohodka 10. februarja, izplačilni dan za dru-
gi del pa je bil 20. februar. 

Za takšen korak so se v tem kolektivu odločili predvsem zaradi 
reševanja likvidnostnih razmer. Neenakomerni priliv sredstev je na-
mreč prej »povzročal« izposojanje denarja pri drugih po dokaj visoki 
obrestni meri. Z izplačilom osebnega dohodka v dveh delih pa naj bi 
se tako izognili dodatnemu zadolževanju. To pa naj bi bil tudi eden 
od ukrepov za dosego čimvečjega dobička. 

Kot smo zvedeli v Gorenju EKO možnost za takšen ukrep do-
pušča tudi zakonodaja. Odločitev delavskega sveta pa so delavci spre-
jeli dokaj različno. (tap) 

0 d 15. februarja dražje komunalne dobrine 
Če smo bili doslej vajeni, da je bilo najbolj vroče v delegatskih 

klopeh Samoupravne komunalne skupnosti občine Velenje prav ta-
krat, ko so bile na dnevnem redu višje cene, potem lahko za to zadnjo 
sejo rečemo — prav nasprotno. 

Delegati so cene potrdili skorajda soglasno, le dva od sedemin-
štiridesetih delegatov sta bila proti. Tako bo treba od 15. februarja na-
prej odšteti za oskrbo z vodo 70 odstotkov več, za odvajanje odplak 
91 odstotkov več, za odvoz odpadkov 74 odstotkov več in za ogreva-
nje 43 odstotkov več. 

(mkp) 

Vabimo vas na prireditve v počastitev 45-letnice smrti 
pesnika Karla Destovnika Kajuha 
in 45-letnice prihoda XIV. divizije na Štajersko 
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SPOMINSKA PROSLAVA 
ob 45-letnici smrti Karla Destovnika Kajuha 

s r e d a 22. 2. 1 9 8 # o 
v d o m u k u l t u r e ' j ^ S o š t a n j u ': 

DACHAUSt^i 
predstava Mes1 

sreda 22 
v domu ku 

OTVORITEV 
"ŠTIRINAJSTA NA ^ ^ P R S K f M " 
pripravil Muzej nar^d e osvoboditve Maribor 

petek 24. 2. 1989 ob*18. uri, 
v avli doma kulture v Titovim Velenju 

ob otvoritvi bo spregfojil0W dr. Milan Ževart 



Celjsko območje 
Varnostno stanje na Celjskem 

Dokaj ugodno — 
ne pa zadovoljivo 

Odstotek, ki pokaže zvečanje 
števila prekrškov, kaznivih de-
janj ali prometnih nesreč, je naj-
večji prav pri številu prometnih 
nesreč. Teh je namreč bilo lani 
za 3,5 odstotka več kot leto po-
prej. Toda položaj je v različnih 
občinah na območju UNZ Celje 
močno različen. Na območju 
šentjurske občine je namreč bilo 
lani kar 5.3 odstotkov več prome-
tnih nesreč kot leta 1987, manj 
kot leto poprej pa v velenjski, 
mozirski, žalski in konjiški obči-
ni. Pri prometu je bilo torej v ve-
lenjski občini ugodno - ne pa 
pri gospodarskem kriminalu. 
Kljub porastu števila prometnih 
nesreč je za celotno celjsko ob-
močje ugodnejši vsaj podatek, 
da je bilo pri prometnih nesre-
čah lani manj mrtvih — 63, leto 
poprej pa 67. Manj je bilo tudi 
teže in laže ranjenih. Če vse te 
številke še vlivajo občutek, da se 
stanje pri prometni varnosti ne 
slabša premočno, je veliko bolj 
zaskrbljujoča primerjava — kar 

so naglasih tudi na zadnjem po-
govoru z novinarji na UNZ Celje 

z ostalimi slovenskimi regija-
mi. Število prometnih nesreč, ki 
so jih obravnavali miličniki, je 
namreč večje kot na primer na 
območju UNZ Ljubljana-mesto, 
kjer pa je skoraj dvakrat več pre-
bivalcev in tudi veliko več vozil. 
Natančnih podatkov o vzrokih 
sicer ni, vendar mnogi opozarja-
jo na dvoje: da je prometna kul-
tura mnogih udeležencev v pro-
metu na našem območju vendar-
le še precej slaba; drugi vzrok pa 
je gotovo tehnične narave — ce-
ste so mnogokje drugod veliko 
boljše. Manj je tako imenovanih 
črnih točk, ki na našem območju 
pogojujejo precej nesreč. 

Lani so na celjskem območju 
sicer odpravili nekaj najbolj kri-
tičnih odsekov (kljub pomanj-
kljivostim nekateri štejejo med te 
tudi razširjeni del Partizanske ce-
ste v Titovem Velenju), toda po-
trebnih del, ki jih ob pomanjka-
nju denarja še ne morejo opravi-

ti, je še veliko. Kaj pomeni dobra 
cesta v skrajni meri kaže tudi 
Slovenika: na njej je bilo lani le 
12 prometnih nesreč od skupaj 
960. Ob pomanjkanju denarja bo 
gotovo pri urejanju cest oziroma 
drugih nevarnih prometnih de-
lov treba opraviti večjo selekcijo 
in se del lotiti res tam, kjer so iz 
varnostnih razlogov tudi najbolj 
potrebna. 

Kratek pregled statističnih po-
datkov za lansko leto še pokaže, 
da so kazniva dejanja na celj-
skem območju lani porasla za 2,7 
odstotkov in kršitve javnega reda 
in miru za odstotek. Boljša je po-
žarna varnost, pa čeprav še mno-
go prevelikokrat zagori prav za-
radi malomarnosti. Se na nekaj 
so nas opozorili na pogovoru: da 
je varovanje družbenega premo-
ženja še vedno zelo slabo. Očitno 
namreč je, da se ljudje še ne za-
vedajo pomena takega varovanja 
in še vseprepogostokrat menijo, 
da si od družbenega pač lahko 
vsak nekaj vzame. In če je zraven 
še spoznanje »da roka roko umi-
je« je negativnih stvari še sploh 
veliko. 

V okviru kriminalitete so pre-
cej porasla kazniva dejanja splo-
šne kriminalitete, največ pa je bi-
lo dejanj proti družbeno in za-
sebno premoženje. Največ je bi-
lo tatvin in goljufij ter vlomov. 
Precej je bilo tudi kaznivih de-
janj zoper življenje in telo, kjer 
pa precej narašča nasilništvo 

pa tudi preprečitev uradnih de-
janj uradnim osebam. 

Med kaznivimi dejanji gospo-
darske kriminalitete pa prevla-
dujejo kazniva dejanja zlorabe 
položaja in pravic odgovorne 
osebe, zlorabe uradnega položa-
ja, poneverbe, močno pa rastejo 
gozdne tatvine in izdajanje ne-
kritih čekov. Kaznivo dejanje go-
spodarske kriminalitete so lani 
na UNZ Celje sicer odkrili oziro-
ma obravnavali eno manj kot le-
to poprej, za velenjsko občino pa 
je gotovo zanimivo, da sodita 
dva med večjih odkritih dejanj 
prav na to območje. Kriminalisti 
so namreč obravnavali (in že pre-
dali z ovadbo v nadaljni posto-
pek) zlorabo položaja odgovorne 
osebe; v enem velenjskih gradbe-
nih tozdov je namreč bilo veliko 
odtujevanja gradbenega materia-
la, saj so delovodje oziroma vo-
dje gradbišč z raznim materia-
lom tudi pomagali graditi hiše 
sebi ali znancem. Pri tem pa ma-
teriala niso obračunali, aji pa po 
nizkih cenah (tudi s časovnim za-
mikom leta ali dveh). Zaradi su-
ma grabeža pa so tudi obravna-
vali osebe v še eni velenjski delo-
vni organizaciji, kjer so delali 
dokaj po »domače« s plastiko — 
kljub »uradno« priznanim ino-
vacijam je je namreč šlo veliko 
med »odpadno plastiko« - ta 
pa je zelo prav prišla raznim obr-
tnikom, ki so jo kupili po nizki 
ceni. 
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• Savinjsko-Šaleška naveza 

Kislo mleko 
Ne! Nič ne natolcujem na to, 

da se nam pogosto mleko, ki ga 
kuhamo, skisa. Na čisto druga-
čno skisano mleko mislim 
na mleko, ki so ga skisali naši 
najrazličnejši predpisi. Mlekar-
ji se namreč že nekaj časa prav 
kislo nasmehajo nad tem, da je 
zdaj že skorajda prodajna cena 
navadnega mleka višja od od-
kupne. 

Kmetje, ki s pomočjo krav 
pridelujejo mleko, proti temu 
sicer nimajo nič, je pa stvar 
skregana s kmečko logiko. Na 
to so zdaj ponovno opozorili v 

naši osrednji mlekarni v Arji 
vasi. Ta namreč na žalsko srečo 
še zdaleč ni le njihova občin-
ska, ampak regijska; žalska, če 
bi dobro poslovala. Ker pa je v 
izgubi, je pa le prav, da je regij-
ska. Ta mlekarna se namreč 
podobno kot ostale slovenske 
ubada z resnimi denarnimi te-
žavami. Za razliko od mnogih 
mlekarn sirom države namreč 
tu polnijo v razne oblike emba-
laže mleko, ki je bilo še malo 
pred tem v proizvodnih napra-
vah krav. Drugod pa si poma-
gajo enostavno z mlekom v 
prahu, ki ga na račun nekih ču-

dežev poceni dobijo iz vzhod-
noevropskih držav. Pa tako ni 
čudno, da jim ni za to, da bi 
podprli predloge, da nameni 
država mlekarjem tisti že uve-
ljavljeni denarni del. 

Kaj zdaj? Ali bi naj pokazali 
naš že dolgo znani odnos do 
otrok in dovolili, da naša regij-
ska mlekarna steče v stečaj? 
Nekateri, ki jim je od vsega 
mleka kaj mar le venerino, se 
zaradi tega ne bi sekirali, tisti 
pa, ki le še vsaj malo verjame-
jo, da je na mladih naša bodo-
čnost, iščejo rešitve in se tudi 
vsaj malo strinjajo s priporoči-
li, naj po občinah postrgajo po 
sisih za pospeševanje preskrbe 
(le zakaj jih ponekod nesram-

no imenujejo sise za kritje iz-
gub!). Seveda bi bilo prav, da 
bi se tudi banka spomnila, da z 
denarno pomočjo odpravi ne-
kaj tiste krivice, ki jo dela otro-
kom, ki jim še vedno trobi, ka-
ko potrebno je varčevanje. 

Končno pa je še zaradi neče-
sa drugega prav, da naši regij-
ski mlekarni namenimo našo 
pozornost. Če ne zaradi druge-
ga, zaradi njenega novega »slo-
gana« — zelena dolina. Če že 
po svojih okoljih ne storimo 
dovolj za to, da bi bila naša 
okolja zares zelena, poravnaj-
mo svoj dolg vsaj s tem. da 
smo naklonjeni mlečni zeleni 
dolini. 

(trk) 

Šaleški študentski klub 

Pojasnilo 
Že pred 14. dnevi smo vas ob-

vestili o možnosti, da šaleški štu-
dentje dobimo v upravo Stiskar-
no, kar smo izvedeli iz neformal-
nih razgovorov z aktualnimi čla-
ni sveta Stiskarne. Le ti bi naj bi-
li preobremenjeni s svojim de-
lom, kar se je odražalo v delova-
nju Stiskarne zadnje mesece. 

Sklican je bil sestanek, kjer naj 
bi se med drugim kadrovsko pre-
novil svet Stiskarne. Glede na 

razmere je bilo sklepati, da bo v 
prenovljenem svetu vidnejšo vlo-
go imel ŠŠK. Na sestanku smo 
predstavili program in po disku-
siji je svet Stiskarne sprejel 
sklep, da ŠŠK kot mandatar se-
stavi nov svet Stiskarne, ki bo 
vključeval nekatere dotedanje 
člane in predstavnika skupine, ki 
je prav tako pokazala interes, 
svet pa bi se konstituiral čez te-
den dni. 

Do takrat smo kot mandatarji 
sestavili predlog za nov svet Sti-
skarne. Se preden smo ga pred-
stavili, pa so nas člani aktualne-

ga sveta presenetili z dejstvom, 
da so medtem brez sklica sestan-
ka sprejeli nov sklep in z njim 
anulirali prejšnjega. V svetu osta-
jajo še naprej, vanj pa se vključi-
ta še predstavnik ŠŠK in pred-
stavnik mladinske skupine. 

Tako smo po 14. dneh dosegli 
točko, na kateri smo bili že prej; 

še naprej bomo prirejali in pod-
pirali kvalitetne prireditve v Sti-
skami. ki bodo poživljale kultur-
no sceno v Titovem Velenju, vlo-
ge gibala sveta Stiskarne pa ne 
bomo prevzeli, saj se je pokaza-
lo, da ga aktualni svet ne potre-
buje. 

Ne odobravamo metod, ki jih 
je uporabil svet Stiskarne. Lahko 
bi jih okvalificirali kot neostali-
nistične, kar pa bi. ob dejstvu, da 
so te poteze potegnili ljudje, ki 
imajo v svojem javnem delova-
nju usta polna demokracije, vo-
dili k »neproduktivnim« polemi-
kam, ki pa jih ŠŠK nima časa, ni-
ti namena, povzročati in spreje-
mati. 

Prodaja vstopnic za akademski 
ples 

Poleg vstopnic, ki so na prodaj v Mladinski knjigi, je v prodaji 
tudi nekaj študentskih kart. Dobite jih lahko pri Alešu Dremlu — Ro-
žna dolina. Blok II, soba 337 in pri Ditki Kos ter Samu Frankovič v 
Mariboru. Študentske vstopnice imajo dvojno ceno. Karta, kupljena s 
predložitvijo članske izkaznice ŠŠK, ima 50 odstotkov popusta. 

»NAŠ ČAS«, glasilo Socialistične zveze delovnega ljud 
stva Velenje, izdaja Center za informiranje, propagando in za-
ložništvo Velenje, Cesta Františka Foita 10. 

»NAŠ ČAS« je bil ustanovljen I. maja 1965; od 1. januar-
ja 1973 je izhajal kot štirinajstdnevnik »Šaleški rudar«, kot 
tednik pa izhaja »NAŠ ČAS« od I. marca 1973. 

Uredništvo: Stane Vovk (direktor in glavni urednik), Bo-
ris Zakošek (odgovorni urednik), Milena Krstič-Planinc, Bog-
dan Mugerle, Janez Plesnik, Tatjana Podgoršek, Mira Zakošek 
(novinarji). 

Izhaja ob četrtkih. 
Sedež uredništva in uprave: Titovo Velenje, Cesta Franti-

ška Foita 10, telefon (063) 853-451, 856-955, 855-450. Brzoja-
vni naslov: Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 2.000 izvodov. Mesečna na-
ročnina 7.150 dinarjev, trimesečna naročnina za individualne 
naročnike 21.450 dinarjev, trimesečna naročnina za tujino 
36.450 dinarjev. 

Žiro račun pri SDK, podružnica Titovo Velenje, številka 
52800-603-38482. 

Grafična priprava, korektura, tisk in odprema: ČGP Ve-
čer Maribor. 

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za »NAŠ ČAS« se po mnenju sekretariata za informira-

nje izvršnega sveta skupščine SR Slovenije, številka 421-1/72 
od. (t. 'februarja 1984 ne plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 

-Emona ekspres— 

Generalova 
specialna 
vojna 

Piše: 
VINKO 
VASLE 

V Sloveniji se nadaljujejo 
oblike specialne vojne. Takšno 
prepričanje (ponovno) izražajo 
v nekaterih delih države, ko 
pogledujejo proti deželi na 
sončni strani Alp in v njej re-
publiški center, kjer pravza-
prav sedi »generalštab«, ki ko-
ordinira vse bojne akcije proti 
drugim narodom in narodno-
stim v naši bratski deželi! Nova 
Makedonija se zadnje čase vse 
pogosteje oglaša — najprej je 
napadla in scefrala Milana Ku-
čana, ker da ni govoril tako kot 
bi moral na nedavni proslavi 
legendarne 14. divizije. Glede 
na to, da so slovenski politiki 
(poleg Kučana še Stanovnik in 
Smole) deležni kritik svojih re-
toričnih umetelnosti, bi bržčas 
vendarle že morali sprejeti 
»specialni kodeks javne bese-
de« (ker gre pač za specialno 
vojno) in v najnežnejši varianti 
določiti stavke, ki jih omenjeni 
kjerkoli lahko izrečejo. Najbolj 
sprejemljivo pa bi seveda bilo, 
če bi jim »demokratično« vzeli 
besedo in jim torej prepovedali 
kakršnokoli govorjenje. More-
biti bi kdo od poklicanih lahko 
recitiral kakšno nedolžno pe-
smico (pa ne Prešernovo, ker je 
človek napisal marsikaj dvo- in 
tropomenskega — recimo v 
Zdravljici tiste demagoške be-
sede, da naj »žive vsi naro-
di . . .« ) . Slovenci pa bi lahko 
ob prihodnjih neposrednih, 
splošnih in tajnih volitvah kot 
poglavitni kriterij za »pravega 
kandidata« vpeljali zahtevo, da 
mora biti kandidat gluh, slep in 
nem. In nepismen. 

Po prepričanju Nove Make-
donije je slovenska specialna 
armada opremljena z najso-
dobnejšim orožjem, ki se mu 
pravi cenovna težka artilerija. 

To makedonski dnevnik doka-
zuje s primerom tovarne Gore-
nje (ja, ja tiste iz vašega kraja!), 
ki ima neznosne izkoriščeval-
ske cene, s katerimi tolče obu-
božano ljudstvo izven Sloveni-
je. Bilo bi prav, dragi bralci, če 
bi general-polkovnika te izpo-
stave specialne vojne Hermana 
Rigelnika kdaj v občini pokli-
cali na odgovornost in od nje-
ga zahtevali, da prekliče vse ce-
ne svojih proizvodov, ki jih iz-
važa v južne dele dežele. Temu 
se reče funkcioniranje socialne 
države, kar je že blizu komuni-
stični družbeni ureditvi, ko bo 
vsak lahko imel kar bo želel in 
kolikor bo želel! Če se v Slove-
niji že hvalimo, da smo na ne-
katerih področjih družbenega 
žitja in bitja že v Evropi, ali pa 
zelo blizu njenih meja, potem 
dokažimo, da smo tudi tu prvi. 

Rigelniku je najprej treba 
odvzeti vojaški čin, da bo člo-
vek vedel, da živi v civilni druž-
bi in da ne bo počez in pov-
prek streljal preko slovenskih 
meja. Lepo prosim, kaj pa člo-
vek sploh ve o tržnih zakonito-
stih? Mi dandanes potrebuje-
mo zastonj pralne stroje, ker se 
je pri nas nabralo že toliko 
umazanega perila, da bi v ne-
katerih družbenopolitičnih in-
stitucijah zagotovo morali na-
baviti kakšnih sto komadov te-
ga tehnološkega doneska. Ki 
ga, lepo prosim, tovarna Gore-
nje še tako prozahodno propa-
gira v obliki nasilnega, special-
nega marketinga. Samo beo-

grajsko in novosadsko tržišče 
bi ta hip potrebovalo okrog 
100 tisoč komadov pralnih 
strojev, ki pa mora imeti še do-
datni program za učinkovitejšo 
(hitrejšo) diferenciacijo. Že za-
radi tega neznosnega početja 
velenjskega Gorenja, ki ne zna 
prisluhniti zahtevam jugo trga, 
bi morali razmisliti o splošni 
mobilizaciji zdravih slovenskih 
(in velenjskih) sil, ki bi kakšne 
tri dni stale pred kapijo te to-
varne in zahtevale, da odstopi-
jo vsi — tudi delavci! Če Gore-
nje grmi s svojimi cenami, je 
jasno, da »ne gre za klasično, 
ampak za specialno vojno, ka-
tere posledice pa ne bodo nič 
manj katastrofalne, kot pa če 
bi grmeli pravi topovi«. Jaz se 
s to ugotovitvijo Nove Make-
donije popolnoma solidarizi-
ram, še zlasti, ker mi bo v bliž-
nji prihodnosti krepnil pralni 
stroj te iste firme (ker vsak 
stroj enkrat krepne) in ne vem, 
kje bom dobil denar za nakup 
novega. Na uresničitev Marko-
vičevega programa nimam časa 
čakati, ker čas ne dela več za-
me in ker ne vem, kaj v njego-
vem programu ne štima, ko ga 
pa burno pozdravljajo vsi od 
Triglava do Gevgelije, še pose-
bej pa tisti, ki so proti njemu. 

Mimogrede: a ima mogoče Go-
renjev najmodernejši pralni 
stroj dodatni »Markovičev« 
program? Nima ga — še en ra-
zlog za splošno diferenciacijo 
izdelovalca pralnih strojev. 

Tisti, ki danes razglašajo 
enakost v različnosti, zagotovo 
skušajo krepiti kapitalistične 
tendence tržnega gospodarstva 
pri nas. Če se ve, da smo Jugo-
slovani v povprečju reveži, za-
gotovo ni sprejemljivo, da so 
eni večji, drugi pa manjši siro-
maki. Mi smo kot vse kaže za 
doktrino enakosti v siroma-
štvu. Torej, kaj še sploh čaka-
mo Slovencu ko so pa stvari 
kristalno nejasne! Mi moramo 
tudi svoje bogatejše siromaštvo 
enakomerno porazdeliti po re-
publikah in pokrajinah, kar po-
meni, da je treba najprej v dr-
žavi določiti popolnoma enake 
cene za vse proizvode (kdo pa 
še danes gleda na kakovost in 
dizajn!), potem enake plače za 
vse, enako številko čevljev, di-
optrije, enaka oblačila, kasneje 
en jezik, eno pisavo, eno kultu-
ro itn. Če je Kitajska uspela s 
svojo kulturno revolucijo, ni 
vrag, da mi ne bi spravili pod 
streho svoje različice. Zamislite 
si samo božanski pogled na 
enako nezadovoljne državlja-
ne! Pri nas ne smejo biti eni 
bolj drugi pa manj slabe volje 
— najbolje je, če smo vsi enako 
slabe volje. 

Če vas to na kaj spominja, 
ste si sami krivi - kaj pa br-
skate po arzenalu zgodovinske-
ga spomina: mi si namreč gra-
dimo prihodnost ne pa prete-
klost. Iz nje pač jemljemo tisto, 
kar komur trenutno politično 
ustreza. Pa pozdravite mi gene-
rala v Gorenju in mu povejte, 
da se najbolj sladko smeje tisti, 
ki se zadnji smeje. On se je za-
gotovo prvi smejal, ko je bral 
Novo Makedonijo, zdaj pa 

Šmartno ob Paki 
v 

Se letos turistično društvo? 
V krajevnih skupnostih Šaleške doline namenjajo v zadnjem času 

čistemu in zdravemu okolju vse več pozornosti. Med slednje sodijo 
tudi krajani Šmartnega ob Paki in njegove okolice. 

Tako je komisija za varstvo okolja in družbeni standard pri svetu 
krajevne skupnosti lani pripravila ekološko tribunu, skrbela za reden 
odvoz odpadkov , . . . Na nedavnem zboru krajanov pa smo slišali tudi 
pobudo o ustanovitvi turističnega društva. Njegova naloga naj ne bi 
bila le ocenjevanje okolice posameznih hiš, kraja, ampak povezova-
nje vseh, ki bi lahko na področju turizma naredili kaj več. Ker si kra-
jani Šmartnega ob Paki želijo lepši, urejenejši, bolj domač kraj smo 
prepričani, da bo do ustanovitve turističnega društva v tretjem središ-
ču Šaleške doline prišlo zelo kmalu. Kot je dejal na zboru krajanov 
eden od razpravljalcev, kakovost življenja ni samo v jedači in pijači, 
ampak tudi v kulturi bivanja. 

Vlak »Bratstva in enotnosti« 

Zaskrbljenost je odveč 
Letošnji vlak »Bratstva in enotnosti« bo oktobra krenil iz Slovenije 

proti Srbiji. Tudi nekdanji pregnanci iz mozirske občine so že dobili va-
bila svojih nekdanjih gostiteljev in pobratimov, ob tem pa se je porodilo 
nekaj pomislekov, bolje rečeno zaskrbljenosti. Na nedavnem sestanku 
na občinski konferenci STDL Mozirje so udeleženci tega vlaka iz obči-
ne Mozirje namreč izrazili bojazen, da bi se v sedanjih zaostrenih raz-
merah ta manifestacija zlorabila in da bi bilo skaljeno njeno poslanstvo. 

Nekdanji pregnanci so posebej poudarili, da so bili s svojimi gostitelji 
vedno pristni prijatelji in hočejo to biti še naprej, zato so vendarle pre-
pričani, da kljub težkim trenutkom in preizkušnjam ne bo načeta trdna 
bratska in prijateljska vez, skovana v tako hudih časih vihre druge voj-
ne. 

j. p. 



»Sence nad demokracijo« 
PIŠE: I)RACA S MART1NŠEK 

Politična atmosfera se v Slove-
niji očitno spreminja. Potem ko 
so povojne generacije preživele 
svoje najbolj plodno in aktivno 
življenje v popolni ideološki te-
mi, smo danes mi v tolikšno večji 
mavrici. Davek, ki ga bo terjala 
dolgoletna apolitičnost, bo za 
mlade težak. Za kaj gre? 
Jugoslavija (kakršnažekoli) 

Različni smo si. Razcepljeni in 
neenotni. Pokazala se je zgodovi-
na. Razcepljenost in različnost. 
In kaj je to politični pluralizem? 
Ustanavljanje zvez (strank) je v 
jugoslovanski zavesti nekaj take-
ga kot krvoskrunstvo. Zato, če 
želimo ustvariti politično kultu-
ro, je treba biti realen. Demokra-
cija v Jugoslaviji je (na žalost) 
odvisna od tistih, ki vodijo Jugo-
slavijo. Zavedati se je treba, da 
je to (kruta) realnost. Strankarski 
pluralizem je nemogoč le v Slo-
veniji. Osnovni pogoj je uravno-
težen razvoj demokracije in par-
lamentarizma po vsej državi. To 

pa je spet vprašljivo, saj je nad 
državo strogo centralizirana in 
hierarhično urejena vojska, ki je 
že dala znamenja, da ne bo stala 
ob strani, ko se bo odločala uso-
da države. Jugoslavija postaja si-
nonim za politiko. 

Medij in politika. 
Če se bomo šli kakšno resno 

politično konkurenco je potreb-
no ukiniti monopol (Delo, RTV). 
Alternativnost v medijih je lahko 
senzacija, dejavniki (Mladina, 
Tribuna, Radio Študent) pa v se-
danjem položaju ostajajo v mar-
ginah. V boju za oblast pač me-
diji, ki imajo monopol, ne bodo 
zmogli predstavljati to poliinte-
resnost, kaj šele odprto politično 
(medstrankarsko) vojno. Mediji, 
ki se predstavljajo kot nacional-
ni, so tako okoreli, senilni in sa-
mozadovoljni, da je škoda besed. 

Meščanstvo in slovenstvo. 
Dejstvo je, da se v dosedaj 

ustanovljenih zvezah (Kmečka 
zveza je iz razumljivih razlogov 

tu izvzeta), na obzorju pa so že 
znanilci Zelene alternative in 
Krščanski socialisti, kaže izrazit 
akademsko-intelektualistični pri-
stop, ki izvira iz klasične zaklad-
nice slovenstva, po drugi strani 
pa pretirano sklicevanje na po-
dobne politične usmeritve na Za-
hodu, ki pa vendarle niso tako 

'zelo relevantne za Balkan, pa če 
se še tako vsi skupaj spreneveda-
mo in junačimo. Poleg tega je 
treba biti realen. Slovenci smo 
ljudje, ki bi bili radi zdravi tradi-
cionalni jodlarji z gojzerji in fraj-
tonerico, obenem pa resni akade-
miki in evropski intelektualci. In 
to se pozna pri percepciji politi-
čnih programov, ki danes nasta-
jajo. Nihče jih ne razume in nih-
če ne vidi konkretne prednosti. 
Na primer: demotsko zvezo Slo-
venije so inscenirali ljudje (ki 
jim nikakor ne gre jemati znanja 
in uma, kar se tiče profesije), ki 
so že leta oblikovali slovenski 
nacionalni program. Večinoma v 
Novi reviji, za katero pa živ krst 

ne bi slišal, če ne bi bilo zlogla-
sne 57. številke. Tisti, ki so jih 
nekoč napadali, so danes njihovi 
privrženci. Demokracija? Ne, še 
posebej, če vemo, da so med nji-
mi tudi takšni, ki so še nekaj let 
počeli svinjarije znotraj novinar-
stva in kulture, psovali z boljše-
vističnimi standardi. Zato vsem 
ni za verjet. Takšni, ki se danes 
oblačijo v maske demokracije, 
kulture dialoga in konkurence, 
niso vredni absolutnega zaupa-
nja. Zato mislim, da so edini mo-
žni spreminjevalci (in ukinjeval-
ci) današjih razmer samo mladi. 
Pa ne zato, ker pripadam tej ge-
neraciji, marveč zato, ker so neo-
bremenjeni z zgodovino in privi-
legiji. Rima niso sezidali v enem 
letu. Če danes ustanovimo parla-
ment (kar je sicer nujno), še ni-
kjer ne piše, da je to že samo po 
sebi demokracija. Tak parlament 
bo le enaka skupina ljudi, le da 
zdaj kar iz različnih pozicij. Do-
sti nam je kvazi novih idej in 
»novih« političnih programov, 
ki jih pišejo tipi, ki so nam polni-
li možgane s kvazi-socialistični-
mi idejami. Taki ne morejo pisa-
sti še demokratična pravila. 

Krajinske zasnove območja ugreznin RLV 

Kakšna bo jutri 
naša dolina? 

Komite za družbene dejavnosti 

Prednost osnovnim programom 
Kaj radi v občini poudarjamo, 

da smo specifična občina, in da 
nam ta specifika povzroča vrsto 
težav na vseh področjih. Še naj-
bolj prihajajo te na površje v 
družbenih dejavnostih. 

Nič drugače ni bilo v prete-
klem letu. Da so sprejeti sklepi 
in usmeritve eno, praksa pa dru-
go, dokazujejo nekateri pokaza-
telji. Dovolj zgovoren sam po se-
bi je podatek, da smo imeli v 
preteklem letu za dva odstotka 
več prebivalcev oziroma za 1,2 
odstotlka več uporabnikov stori-
tev, kot v letu 1987. Zato je bilo 
tudi poslovanje v družbenih de-
javnostih skrajno negotovo. Če 
nekatere delovne organizacije v 
dolini ne bi nakazale na žiro ra-
čune siisov prispevkov že za janu-
ar tegat leta v mesecu decembru 
lani, pcotem sisi družbenih dejav-
nosti ne bi zbrali niti toliko sred-
stev kot jih je dovoljevala inter-
ventna zakonodaja. 

Vse značilnosti dogajanja v 
preteklem letu prinašajo družbe-

ne dejavnosti tudi v letošnje. V 
njem naj bi ti kljub pričakovani 
rasti programov ohranili doseže-
no raven z notranjim prilagaja-
njem, ustvarjanjem pogojev za 
kakovostno prestrukturiranje ter 
s skrajno umnim zaposlovanjem. 
Prednost pri vsem bodo imeli os-
novni programi, prizadevanja za 
dvig kakovosti ter iskanje in sti-
mulativno nagrajevanje novih 
oblik in vsebine dela pa mora 
prinesti željene sadove. Naj si 
bodo potrebe izvajalskih delov-
nih organizacij na področju 
družbenih dejavnosti še tako nuj-
ne, jih bo treba prilagajati dejan-
skim zmožnostim gospodarstva. 
Z neposredno svobodno menja-
vo dela, uresničitvijo neizvršenih 
obveznosti samoupravnega spo-
razuma o gradnji šole ter ustrez-
nim aktiviranjem neizkoriščenih 
zmogljivosti pa izpeljati naložbe 
v negospodarstvu do konca, ter s 
tem rešiti prostorske stiske v izo-
braževanju ter zdravstvu. 

Več kot 52 odstotkov sredstev 
skupne porabe naj bi dobilo 

zdravstvo, 24,37 občinska izobra-
ževalna skupnost, 16,38 odsto-
tkov pa znaša delež v sredstvih 
skupne porabe za občinsko 

skupnost otroškega varstva. 
Manjši kot preteklo leto pa naj 
bi bil slednji za občinsko telesno-
kulturno skupnost, zaposlovanje 
in žal tudi za raziskovanje. Od I. 
aprila dalje pa bodo sisi nego-
spodarstva morali dvigniti pri-
spevne stopnje, saj drugače načr-
tovanih sredstev ne bodo zbrali. 

— tap— 

Marko Bule in Vinko Vasle iz oči v oči 
Čeprav je propaganda kasnila, 

se nas je kar precej zbralo pred 
tednom dni v dvorani doma kultu-
re v Titovem Velenju na pogovoru 
z Markom Bulcem in Vinkom Va-
sletom, velenjskima kandidatoma 
za člana zveznega predsedstva. 

Oba kandidata sta v velenjski 
občini dobro poznana, Bule kot 
izkušen politik, ki je še posebej v 
zadnjem času, kot predsednik go-
spodarske zbornice Slovenije te-
sno povezan tudi z našo občino. 
Zato seveda ni čudno, da so se v 
mnogih delovnih okoljih in kra-
jevnih skupnostih opredeljevali 
zanj. Njegova alternativa, bi lah-
ko dejali, je Vinko Vasle, po rodu 
Velenjčan in ima že zato, seveda 
pa tudi zaradi svojih idej, med Ve-
lenjčani posebej med mlajšimi, ve-
liko privržencev. Morda tudi zato, 
ker prebirate njegov kolumen v 
našem tedniku. Vasle je že skoraj 
leto dni naš stalni zunanji sodela-
vec. 

Pogovor z obema kandidatoma, 
Bulcem in Vasletom, je bil zani-
miv. Čeprav je bilo nenehno čutiti 
njune različne poglede na posame-
zna vprašanja, vse skupaj sploh ni 
zgledalo kot političen dvoboj. 

Glede na to, da sem prepričan, 
da vsaj delno poznate programe 
obeh kandidatov, želim nekoliko 
več pozornosti nameniti tistim 
v prašanjem, ki ste jih Vasletu in 
Bulcu zastavljali Velenjčani. 

Seveda je razumljivo, da vas je 
najprej zanimalo, kako bi kandi-
data razrešila gospodarske pro-
bleme. Bule je imel očitno ta od-
govor dobro pripravljen, pouda-
ril pa je, da se zavzema v Jugo-
slaviji za enotne pogoje gospo-
darjenja, za to, da vsi svoje ob-
veznosti izpolnjujemo. Kot pri-
mer je navedel da od predpisa-
nih 28 odstotnih dajatev zbere-
mo le 9 odstotkov. Poudaril je, 
da moramo gospodarstvo nemu-
doma prestrukturirati, doseči ka-
drovsko prenovo, oblikovati no-
ve programe . . . Nikakor pa ne 
smemo pričakovati, da bomo so-
časno zmanjšali inflacijo in po-
večali proizvodnjo. Red pa je tre-
ba narediti tudi na področju zve-
nega proračuna Sedanje tri je 

treba spraviti v enega, na katere-
ga bodo imeli neposreden vpliv 
delegati. 

Vasle je Bulca v marsičem 
podprl obenem pa poudaril, da 
je njegov program političen, nje-
govo delo pa bi, če bi bil izvo-
ljen, temeljilo na sodelovanju s 
strokovnjaki. Upošteval bi njiho-
ve nasvete, podobno kot to dela 
v temle predvolilnem obdobju, 
ko ima ob sebi volilni štab. Pri-
dal pa je še, da svojega programa 
ne pojmuje za revolucionarnega 
ampak zagovarja načelo evoluci-
je. 

Precej časa smo se zadržali pri 
ekoloških vprašanjih. To je seve-
da logično, saj nas ta v tem času 
močno tarejo. Vasle je bil zelo 
konkreten, ko ste ju poprašali 
kaj mislita o nuklearni energiji.« 
Sem za takojšnje zaprtje nuklar-
ne elektrarne v Krškem in prepo-
ved uporabe te energije. Mislim 
pa tudi, da smo naredili veliko 
napako, ko smo takrat, ko so 
prepovedali gradnje takšnih 
elektrarn do leta 2000, dopustili 
še nadaljnje raziskovanje.« 

Bule se je prav tako strinjal z 
odločitvijo, da smo izrekli mora-
torij nad gradnjo tovrstnih elek-
trarn, misli pa, da so raziskave 
vseeno potrebne. Še posebej, ker 
vse bolj spoznavamo škodljiv 
vpliv termoelektrarn. 

Oba kandidata menita, da je 
mogoče ekološke probleme omi-
liti z varčnejšo uporabo energije. 
To razmišljanje je Bule podkre-
pil z dejstvom, da porabi v Slo-
veniji šest velikih porabnikov kar 
51 odstotkov vse energije, ustva-
rijo pa le 12 odstotkov družbene-
ga proizvoda. 

O Kosovu in Miloševičevi po-
litiki v zadnjem času povsod veli-
ko govorimo in tudi na razgovo-
ru z Bulcem in Vasletom niste šli 
mimo tega. 

Ob tem vprašanju je Bule pou-
daril, da podpira tisti del Miloše-
vičeve politike, da postane Koso-
vo s spremembami srbske ustave 
sestavni del te republike,'tam pa 
je treba uveljaviti pravno stanje. 
Nikakor pa se ne strinja s tistim 
delom srbske politike, ko bi rada 

po srbski podobi ustvarila Jugo-
slavijo. To ni mogoče, saj je po-
trebno spoštovati razlike, ki so 
zgodovinske in prevelike. Spre-
meniti je potrebno opredelitev, 
da so partija, država in ljudstvo 
eno, ter se izogniti državnemu 
administriranju, centralizmu, sta-
linističnim metodam. Nesprem-
Ijivo je tudi vtikanje v naša repu-
bliška vprašanja. »Če je predsed-
nik Stanovnik za nas dober, ena-
ko velja tudi za Smoleta in vse 
ostale, bo moral biti dober tudi 
za druge, saj ga mi volimo in mi 
razrešujemo in to bomo delali sa-
mi,« je dejal. 

Vasle se je strinjal, d a j e Koso-
vo jugoslovanski problem, ki ga 
je nujno treba razrešiti, pridal pa 
je, da je bil ta problem po njego-
vem mnenju precej umetno vzdr-
ževan. Opozoril je tudi, da mno-
ga Miloševičeva dejanja prehitro 
spregledamo in se ne zavedamo 
njegove prednosti, saj je nasledil 
slabo, »skorumpirano« srbsko 
politiko, ki ni bila veliko vredna. 
Vasle meni, da so tamkajšnje ka-
drovske spremembe popolnoma 
razumljive, ne more pa se strinja-
ti z metodami, ki so stalinistične, 
saj je treba danes, ko toliko go-
vorimo o politični kulturi, vse tu-
di tako reševati. 

Zanimivo je bilo vprašanje, 
kaj bi kandidata storila, če se 
predsedstvo ne bi strinjalo z nju-
nim stališčem. Vasle: »Če ne pri-
de do poenotenja, želim, da se 
moje mnenje ločeno objavi . . .« 
Bule: »Predsedstvo je kolektivno 
telo. In predsednik je le prvi med 
enakimi. Treba je delovati z ar-
gumenti, da se druge prepriča za 
napredno politiko. S silo in s 
tem, da rečeš saj je moja republi-
ka za mano, ne gre.« 

V pogovoru je bila jasno izpo-
stavljena zahteva po odgovorno-
sti politikov. Kako jo uveljaviti? 

Bule: »Z novo vlado in novim 
predsedstvom, še bolj pa z novo 
skupščino, sploh če bo prišlo do 
neposrednih tajnih volitev, bo to, 
prepričan sem, zagotovljeno. V 
federaciji bo odgovornost mogo-
če zagotoviti tudi s tem, če nam 
bo uspelo nekatere federalne in-

stitucije decentralizirati in jim 
dati novo obliko.« 

Vasle: »Po moje pa bo odgo-
vornost mogoče uveljaviti, ko 
bosta uresničeni temeljni točki 
demokracije (ne solializma). To 
je prvič politični pluralizem, ki 
omogoča konkurenco idej in po-
gledov, drugič pa neposredne vo-
litve, ki istočasno zagotavljajo 
odgovornejšo kadrovsko politi-
ko.« 

Kandidata sta se razgovorila 
tudi o sodelovanju med zveznim 
in partijskim predsedstvom, pri 
čemer je Bule menil, da odkar 
predsednik predsedstva ni več 
član partijskega predsedstva, ni 
pravzaprav nikakršnega poseb-
nega odnosa med tema predsed-
stvoma. Vasle pa misli, da s to 
potezo nismo nič razrešili in da 
je partija še vedno močno pove-
zana z državo. 

Pogovor z Velenjčani pa sta 
Bule in Vasle sklenila s kratko 
oceno drug o drugem. 

Bule: Pri Vasletu cenim, da se 
zavzema za demokracijo, cenim 
pa tudi to, da je resnično pripra-
vljen iskati znanje in kjer mu 
manjka, ga išče pri tistih, ki ga 
imajo.« 

Vasle: »S tovarišem Bulcem 
sva se osebno spoznala šele v 
temle predvolilnem obdobju. Jaz 
njegovega programa ne morem 
hvaliti, ker govorim o svojem. Iz-
jemno pa cenim, da je bil pri-
pravljen soočiti s kandidatom, ki 
je vendarle v marsičem, samokri-
tično rečeno, v delu slovenske 
javnosti bolj anonimen kot on. 
Všeč mi je, da ohranja in neguje 
politično kulturo, tudi ko se sre-
ča s človekom, ki je, če tako re-
čem, plebejec in se ni imel za 
takšnega demokrata na katerega 
vrata jaz ne bi smel potrkati.« 

Kdo je bolj navdušil prisotne 
je težko reči, sicer pa bo to poka-
zala že današnja občinska kandi-
dacijska konferenca. Zagotovo 
pa lahko trdimo, da je bil pogo-
vor, vsaj v Titovem Velenju po-
dobnega še ni bilo, koristen za 
vse prisotne, prav gotovo pa tudi 
za oba kandidata, ki tudi na ta 
način dograjujeta svoja stališča. 

BORIS /.A KOŠEK 

SOCIALNO — DEMOGRAF-
SKE ZNAČILNOST! V G REŽ-
IŠ1NSKEGA POLJA - POV-
ZETEK 

Analiza osvetljuje sedanje so-
cialno-geografske, stanovanjske 
in zaposlitvene razmere prebival-
stva ugrezninskega območja. Za-
radi dolgoročnega reševanja pro-
blematike ugrezninskega polja se 
bodo prebivalstvene strukture v 
tem času spremenile, vendar lah-
ko predvidevamo, da se bo da-
našnje stanje le še poslabšalo. 

Tukaj mislimo na poslabšanje 
starostne strukture predbival-
stva, saj se odseljujejo pretežno 
mladi, na slabšanje stanovanj-
skih razmer, saj se stanovanja, ki 
so namenjena bodočemu ruše-
nju, ne adaptirajo. V ta pretežno 
slaba stanovanja pa se začasno 
naseljujejo prebivalci nesloven-
skih narodnosti. Ob sorazmerno 
starem prebivalstvu ogrezninske-
ga območja in visokemu delu 
ostarelih gospodinjstev, kjer živi-
jo samo še eden ali dva člana go-
spodinjstva, je pričakovati, da 
bodo oziroma so že njihova sta-
novanja privlačna za mlajše pre-
bivalce, ki jih tarejo eksistenčne 
težave. Tako bodo ta stanovanja 
le še izgubljala na vrednosti in 
kvaliteti, saj njihovi prebivalci 
ne bodo imeli ne materialnih 
možnosti, ne želje oziroma sti-
mulacije za najnujnejše izboljša-
ve. Čeprav današnje razmere in 
trendi v občini ne napovedujejo 
večjih potreb po delavcih in pri-
seljencih od drugod, so ta stano-
vanja v predelih, kjer je rudnik 
že odkupil hiše od lastnikov, za-
nimiva za naselitev teh delavcev, 
dokler tu ne bo prišlo do odko-
pavanja. 

Gostota poselitve znotraj 
ugrezninskega polja, za katerega 
se pripravljajo krajinske zasno-
ve, znaša 0,83 preb./ha in je pre-
cej nižja kot je v povprečju ob-
činska gostota (2,32 preb./ha), 
predvsem zaradi tega, ker v ob-
močje ni vključeno mesto Šo-
štanj, ki se obravnava v drugem 
prostorskem dokumentu. 

Gibanje prebivalstva v tem ob-
močju je časovno vezano na sme-
ri odkopavanja premoga, v zad-
njem opazovanem obdobju je 
prebivalstvo upadlo v Šoštanju 
in Družmirju, v katerem sedaj ži-
vi le še 81 prebivalcev, ostalih 
380 pa se je odselilo. 

Starostna sestava prebivalstva 
kaže na star demografski režim z 
indeksom staranja okrog 70, kar 
pomeni, da se od tu prebivalstvo 
odseljuje, naravna rast je bistve-
no nižja, visok pa je delež prebi-
valstva starejšega od 65 let. Ka-
rakteristično za ugrezninsko ob-
močje je visoko število starih in 
ostarelih gospodinjstev z enim 
ali dvema članoma. 

Narodnostna struktura prebi-
valcev ugrezninskega področja je 
takšna, da so se v bivalno — 
slabša stanovanja, začasno prise-
lili prebivalci iz drugih nesloven-
skih narodnosti, saj je od skupaj 
1028 prebivalcev, ki živijo v ob-
močju Krajinskih zasnov, 183 
prebivalcev ali 17,8 % nesloven-
ske narodnosti. 

Glede izobrazbene strukture 
prevladujejo prebivalci s konča-
no osnovno šolo (34,6 %) in kon-
čano poklicno šolo (29,6 %), naj-
manj je tistih z visoko in višjo šo-
lo. 

Večina prebivalstva območja 
urejanja krajinskih zasnov živi v 
individualnih zgradbah, ki so 
privatna lastnina. V 66 družbe-
nih stanovanjih v Šoštanju, Met-
lečah in v Hrastovcu živi le 173 
prebivalcev, pretežno nesloven-
ske narodnosti. Po starosti 
zgradb prevladujejo stanovanja 
zgrajena med letom 1946 in 
1960, precej je stanovanjskih hiš 
starejših od 100 let (23,5%). 

Adaptacije hiš se pojavljajo v 
32,1 %, vendar je visok tudi delež 
hiš, kjer po I. 1975 niso opravili 
večjih adaptacij (49,8 %) zaradi 
možnosti bodočega odkopavanja 
premoga v tem območju. Kar 
82 % stanovanj je večjih od 
60 m ; , njihova opremljenost je 
na visokem nivoju (telefon 49% 
hiš, tekoča voda v hiši 96 %, WC 
in kopalnica v hiši 85 %). 

Širjenje rudnika sodi med tiste 
posege v prostor, kjer se kot po-
goj za realizacijo pojavlja prese-
litev večjega števila prebivalstva, 
ki je navezano na prostor in oko-
lje, v katerem so preživeli večji 
del svojega življenja, čeprav na-
vezanost ljudi na prostor med ur-
banim prebivalstvom ne izstopa 
tako, kot med agrarnim, pa so 
ljudje navezani na kraj in znance 
tako, da štejejo bivanje v okviru 
svoje skupnosti kot posebno 
vrednoto. In kakor je preseljeva-
nje za ene lažje, za druge težje; 
tako so lahko tudi posledice, ki 
jih povzroča premik zelo razli-
čne. Negativne psihološke posle-
dice so mnogo manjše oziroma 
jih sploh ni, če niso prisotne 
hkrati tudi negativne socialne 
posledice. Zato je potrebno težiti 
k temu, da predstavlja preselitev 
družbeno mobilnost navzgor ozi-
roma izboljšanje socialnega po-
ložaja prizadetega prebivalstva. 

Z anketo nikakor niso hoteli 
vznemirjati potencialno ogrože-
nega prebivalstva ugrezninskega 
območja RLV (to nam je uspelo 
v celoti, saj samo v 2 gospodinj-
stvih niso hoteli odgovarjati na 
zastavljena vprašanja), pač pa 
smo želeli ugotoviti kakšen je 
njihov odnos do tega predela ob-
čine Velenje. 

Kljub stari sestavi prebival-
stva, ki živi v tem območju, se jih 
za nadaljnjo usodo ugreznin za-
nima kar 87 %. Visoko ekološko 
zavest so izpričali s tem, da jih je 
73,7 % prepričanih, da ekonom-
ske koristi pridobivanja premoga 
nikakor ne pretehtajo ekološke 
in druge posledice. Slabšanje sta-
novanjskih in drugih ekoloških 
razmer v tem območju se v bodo-
če ne sme še stopnjevati, kljub iz-
raženim širšim republiškim inte-
resom in našim velikim potre-
bam po energiji. Vendar se je 
prebivalstvo kljub vsemu odloči-
lo, da so za rudarjenje, če se bo-
do sproti reševali ekološki pro-
blemi in se bo ugrezninski pro-
stor približal nekdanji podobi. 

Tudi v bodoče bi se prebivalci 
ugreznin radi ukvarjali s polje-
delstvom in živinorejo, kot do-
polnilno dejavnost pa bi sprejeli 
turizem, vrtnarstvo, gozdarstvo 
in obrt. 

(dalje prihodnjič) 



Gorenje servis Montaža komunikacijskih sistemov 
Planskih nalog ni i/polnila le 
servisna mreža Makedonije. Po-
membno je, da se je v lanskem 
letu nadalje zmanjšalo število 
servisnih posegov v garancij-
skem roku. kar dokazuje izbolj-
šanje kakovosti izdelkov Gore-
nja. Pomemben napredek so v le-
tu 1988 zabeležile druge dejav-
nosti Gorenja Servis, tako mon-
tažna dejavnost, obnova rezerv-
nih delov ter proizvodnja siste-

Navzlic upadanju kupne moči 
v nekaterih predelih Jugoslavije 
so delavci Gorenja Servis v lan-
skem letu opravili več servisnih 
storitev, kot so jih načrtovali. 

mov za ogrevanje sanitarne vo-
de. 

V zadnjem letu dni se je v 
okviru Gorenja Servis močno 
razmahnila montažna dejavnost, 
posebej še za program komuni-
kacijski sistemi. Če bi bilo na vo-
ljo zadosti reprodukcijskega ma-
teriala, bi bili tovrstni rezultati še 
uspešnejši. Sicer je Gorenje Ser-
vis v zadnjem letu dni obnavljal 
12 najpomembnejših sestavnih 
delov pralnih strojev in barvnih 
televizijskih sprejemnikov. Ob-
novili so skoraj 40.000 kompo-
nent, uspešna pa je bila še proiz-
vodnja toplotnih črpalk, saj so 
načrtovano proizvodnjo presegli 

za 44 %. 
V Gorenju Servis so si lani pri-

zadevali, da bi kar najhitreje 
uvedli nove, sodobne tehnologije 
servisiranja, embaliranja, skla-
diščenja in transporta nadomest-
nih delov. Pomemben napredek 
so dosegli na področju embalira-
nja s projektom »originalni na-
domestni del Gorenja«. Pri delu 
je bila uspešna tudi projektna 
skupina za telekomunikacijske 
sisteme, kar je posebej pomemb-
no, saj z razvojnimi usmeritvami 
namenjajo v Gorenju Servis pro-
gramu telekomunikacijski siste-
mi vse pomembnejše mesto. Na-
daljevali pa so tudi s posodablja-

njem in širjenjem centralnega 
skladišča v Titovem Velenju. 

Ob glavni dejavnosti, servisira-
nju, razvijajo v zadnjem času v 
Gorenju Servis tudi nove progra-
me, ki so tehnično, tržno in tudi 
kadrovsko zahtevnejši. Zato ni 
slučaj, da štipendirajo na sred-
njih, višjih in visokih šolah 50 
mladih, ob delu pa študira 41 de-
lavcev Gorenja Servis, od tega 24 
na višjih in visokih šolah. Ob 
tem pa je bilo lani vključeno v 
razne oblike usposabljanja in iz-
popolnjevanja več kot 300 zapo-
slenih iz Gorenja Servis. 

(AN) 

Gorenje Bira Na tuje 90 % hladilno zamrzovalnih aparatov 
V lanskem letu so v Gorenju 

Bira v Bihaču dosegli vse cilje, ki 
so bili zapisani v investicijskem 
programu za postavitev te sodob-
ne tovarne hladilno zamrzovalne 
tehnike v središču Krajine. To-
varno so, kot je znano, začeli 
graditi 1982. leta, 1986. leta pa je 
že stekla poskusna proizvodnja. 

Doslej so osvojili proizvodnjo 
celotnega asortimana izdelkov, 
predvidenih za Gorenje Bira, in 
sicer 50 tipov oziroma 200 mode-
lov hladilno zamrzovalnih apara-
tov, svoje izdelke, najmanj 60% 
celotne proizvodnje vsako leto, 
pa prodajajo v 50 držav. 

Lani, na primer, so izdelali več 
kot 420.000 hladilno zamrzoval-
nih aparatov: proizvodnjo so, v 
primerjavi z letom 1987, povečali 
za 16 %, z izvozom pa so zaslužili 
28 milijonov dolarjev. Decembra 
lani so prodali na tuje kar 91 % 
vse proizvodnje hladilno zamr-
zovalnih aparatov. Gorenje Bira 
zavzema pomembno mesto v ob-

čini Bihač. Tovarna zaposluje 
8 % vseh delavcev v občini Bi-
hač, ustvarja pa kar 2/3 skupne-
ga izvoza občine. Po obsegu 
amortizacije pa je na drugem 
mestu v Bihaču. 

Pomembno je, da v Gorenje 
Bira, kjer dajejo za svoje izdelke 
kar 24-mesečno jamstvo, v zad-
njih dveh letih ni prispela nobe-
na reklamacija na račun funkcio-
nalnosti izdelkov. Dosegajo višjo 
raven kakovosti, kot je dogovor-
jena. 

V Gorenju Bira bodo poslej 
opuščali proizvodnjo dela obsto-
ječega, dohodkovno nezanimive-
ga programa in pospešeno osva-
jali izdelavo vgradnih in integri-
ranih aparatov, ki so dohodko-
vno in tržno zanimivejši. Uvelja-
vljajo pa proizvodnjo za znanega 
kupca. Nasploh pa si bodo pri-
zadevali, kot zatrjuje v. d. direk-
tor mag. Milan Stojisavljevič, da 
bi postali finančno solidno pod-
jetje. Med drugim so si zastavili 
cilj, da zmanjšajo težo hladilno 
zamrzovalno hladilnih aparatov. 

saj so ugotovili, da so njihovi 
aparati za 4,6 kg težji od konku-
renčnih izdelkov. Doslej so že 
uspeli zmanjšati težo aparatov za 
2,2 kg, kar seveda zmanjšuje 
stroške proizvodnje. Dodati pa 
je treba, da dosegajo ti njihovi iz-
delki najmanj isto oziroma celo 
višjo kakovost. 

Načrtovane nove tehnologije 
bodo omogočile osvajanje proiz-
vodnje novih komponent, kar bo 
nadalje zmanjšalo odvisnost od 
uvoza in zmanjšanje izmeta. Po-
membne novosti uveljavljajo tu-
di na področju trženja. Kot smo 
že zapisali uveljaljajo proizvod-
njo izključno za znanega kupca. 
Za leto 1989, na primer, načrtu-
jejo, da bodo prodali na tuje 
okrog 90 % vse proizvodnje hla-
dilno-zamrzovalnih aparatov, z 
izvozom pa naj bi iztržili okrog 
31 milijonov dolarjev. 

Zdaj, ko v Gorenju Bira dose-
gajo predvideni obseg proizvod-
nje hladilno zamrzovalnih apara-
tov in potrebno raven njihove 
kakovosti, so se odločili, da bo-

do odločno začeli z zmanjševa-
njem števila zaposlenih. Zdaj za-
poslujejo 1.400 delavcev, v pr-
vem krogu pa želijo njihovo šte-
vilo zmanjšati na 1.300. V režiji, 
na primer, bodo število zaposle-
nih zmanjšali za 10%, odvisnim 
režijcem pa ponudili delo v pro-
izvodnji. S širjenjem tehnološke 
globine bodo ustvarjali pogoje 
za nove proizvodnje in proizvo-
de, istočasno pa oblikovali tudi 
delovna mesta. Doslej so že ure-
dili orodjarno, v kateri so začeli 
izdelovati prva orodja za izdela-
vo hladilno zamrzovalnih apara-
tov. 

Vodstvo Gorenje Bira je odlo-
čeno, da bo v prihodnje v tovarni 
zaposlovalo le toliko delavcev, 
kolikor jih »prenese« proizvod-
nja. Problematiko nezaposleno-
sti v občini Bihač pa bodo reše-
vali z združevanjem sredstev za 
nova delovna mesta, ne pa z za-
poslovanjem novih delavcev v 
tovarni sami. 

N. K. 

SREBRNI ZNAK ZVEZE SINDIKA-
TOV SLOVENIJE 

Na podlagi 40. člena Statutarnega sklepa občinske organi-
zacije Zveze sindikatov Slovenije Velenje razglaša Odbor za 
organizacijsko-kadrovska vprašanja pri OS ZSS Velenje pogo-
je in rok za predlaganje kandidatov za srebrni znak Zveze sin-
dikatov Slovenije v letu 1989: 

Srebrni znak se podeljuje sindikalnim delavcem in organi-
zacijam za večletno uspešno delo pri uveljavljanju temeljnih 
nalog zveze sindikatov. 

Pri tem bo še zlasti upoštevano: 
— uveljavljanje rloge zveze sindikatov r političnem sistemu 

socialističnega samoupravljanja; 
— uresničevanje ciljev in nalog gospodarskega in družbene-

ga razvoja ter gospodarske stabilizacije; 
— smotrno upravljanje in gospodarjenje z družbenimi sred-

stvi ter uveljavljanje načela delitve po delu in rezultatih 
dela; 

— trajnejše izpolnjevanje dogovorjenih sklepov im stališč, 
sprejetih v organizacijah in organih zveze sindikatov in 
sindikatov dejavnosti. 

Predlog za podelitev srebrnega znaka lahko podajo sindi-
kalne organizacije in njihovi organi. 

Predlog z obrazložitvijo in utemeljitvijo, kje in kdaj je 
predlagani kandidat deloval kot sindikalni aktivist v interesu 
delavcev oziroma delavskega razreda, predlagatelj pošlje do 
20. marca 1989 na Občinski svet Zveze sindikatov Slovenije 
Velenje. 

OS ZSS Velenje 
Odbor za organizacijsko 

kadrovska vprašanja 

Usposabljanje voznikov viličarjev 
Avto šola ZŠAM Titovo Velenje bo v sodelovanju z Zavodom za 

tehnično izobraževanje iz Ljubljane in Delavsko univerzo Velenje na-
daljevala izobraževanje novih voznikov viličarjev. Zanimanje za pri-
dobitev pooblastila je v delovnih organizacijah veliko, saj se je izka-
zalo, da je upravljanje dragocenih strojev v precejšnji meri odvisno 
od usposobljenosti voznikov. Sočasno pa tovrstno izobraževanje terja 
zakonodaja. 

Doslej so največ voznikov viličarjev usposabljali za Gorenjeve 
delovne organizacije, glede na število zaposlenih pa tudi druge. 

Prvi tečaj v letošnjem letu bo stekel zadnji teden v mesecu febru-
arju, kasneje še drugi in po potrebi mogoče še kateri. 

J. M 

Pogovor z vodjo velenjske enote Temeljnega 
sodišča Mileno Bukvič — Dežman 

Zakaj so lahko 
kazni za podobna 
kazniva dejanja 
tako različne? 

Velenjska enota Temeljnega 
sodišča Celje pokriva območje 
občin Mozirje in Velenje. Za to 
področje opravlja vse delo, ki je 
v pristojnosti temeljnih sodišč, 
razen preiskav, kazenskega mla-
dinskega sodstva in gospodar-
skega sodstva. Te zadeve rešuje-
jo ustrezni oddelki na enoti Te-
meljnega sodišča v Celju. 

Lani so v velenjski enoti 
obravnavali kar 16 tisoč 953 za-
dev in jih rešili 15 tisoč 565. To 
je 92 odstotkov vseh. V poprečju 
so v zadnjih letih vsako leto reši-
li 90,6 odstotkov vseh zadev, ki 
so jih imeli >v delu«. 

O tem smo se prejšnji teden 
pogovarjali z vodjo velenjske 
enote Temeljnega sodišča Celje, 
MILENO BUKVIČ-DEŽMAN. 

• Ali na velenjski enoti temelj-
nega sodišča nudite strankam tudi 
brezplačne pravne nasvete in kam 
se je mogoče po to pomoč obrniti? 

Milena Bukvič-Dežman: »Ja, 
to je v skladu z Zakonom o pra-
vni pomoči, v skladu s posebni-
mi predpisi pa tudi z drugimi 
opravili in dejanji. Nepovabljene 
stranke lahko iščejo pravo po-
moč na sodišču ob sredah, ko je 
uradni dan, enkrat mesečno pa 
tudi v Gornjem gradu. Predlaga-
ne spremembe Zakona o pravni 
pomoči obseg pomoči na sodi-
ščih omejujejo le na tista opravi-
la in dejanja, ki jih mora sodišče 
opraviti v skladu s posebnimi 
predpisi. Ker pa se je v zadnjem 
času število odvetnikov tako v 
Titovem Velenju kot Mozirju 
precej povečalo smo pričakovali, 
da bo pravne nasvete na sodišču 
iskalo manj občanov, vendar se 
to ni zgodilo. Na uradne dneve 
prihaja še vedno veliko ljudi, ta-
ko da smo obseg prisiljeni 
zmanjševati. Poleg ustnih nasve-
tov, ki jih stranke dobijo, lahko 
podajo tudi izjave poslednje vo-
lje, dedne izjave, predloge in tož-
be v statusnih zadevah preživ-
nine, očetovstva, razveze in izvr-
šilnih zadevah, če gre za izvršbo 
preživninskih terjatev. Lahko 
predlagajo tudi overitev pogodb 
po sodniku, zahtevajo hrambo 
oporoke in tako naprej.« 

• Katera kazniva dejanja pa 
so bila lani najpogostejša? 

Milena Bukvič-Dežman: »Že 
vrsto let so na prvem mestu kaz-
niva dejanja zoper družbeno in 
zasebno premoženje, ki predsta-
vljajo v zadnjih petih letih, po-
prečno na leto 44,5 odstotkov ka-
zenskih zadev. Lani jih je bilo 46 
odstotkov. Na drugem in tretjem 
mestu so kazniva dejanja zoper 
varnost javnega prometa, lani jih 
je bilo' 13 odstotkov in kazniva 
d^jžinji)' ̂ 6pCr življenje iri telo, 
tudi 1-3 odstotkov. Takšen vrstni 
red pravzaprav ugotavljamo že 

od leta 1979 naprej, pri čemer 
kazniva dejanja zoper življenje 
in telo občasno »prehitijo« tista 
zoper varnost javnega prometa. 
Drugih kaznivih dejanj je manj. 
Tako je v lanskem letu naprimer 
7,6 odstotkov zadev odpadlo na 
kazniva dejanja zoper čast in do-
bro ime, 3 odstotke na tako ime-
novani gospodarski kriminal, 2,4 
odstotke na kazniva dejanja zo-
per javni red in mir, 0,6 odstotka 
pa na kazniva dejanja zoper 
spolno nedotakljivost in mora-
lo . . . « 

• Kakšna je bila lani izrečena 
najvišja kazen? 

Milena Bukvič-Dežman: »V 
lanskem letu je bila za kaznivo 
dejanje poskusa umora izrečena 
kazen 3 leta in 10 dni zapora, gre 
za zadevo iz leta 1987, prav 
odločba pa je bila razveljavljena. 
Za smrtno prometno nezgodo, 
voznik je bil pod vplivom alko-
hola, pa dve leti in 6 mesecev za-
pora. Šlo je za dejanje iz leta 
1985.« 

t Ker vsako leto pripravljate 
tudi obširna poročila o delu, nas 
zanima, ali na osnovi tega naredi-
te za določeno obdobje tudi kak-
šno analizo, iz katere se da raz-
brati so kazniva dejanja v porastu 
ali ne? 

Milena Bukvič-Dežman: »V 
vsakoletnih poročilih običajno 
primerjamo gibanje zadev in de-
lovne uspehe s tistimi iz pretekle-
ga poročevalskega obdobja. Pred 
leti smo na območju Temeljnega 
sodišča Celje posebaj spremljali 
gospodarski kriminal, na enoti v 
Velenju premoženjske delikte v 
Gorenju, oddelek za mladinsko 
kazensko sodstvo pa je izdelal 
posebno analizo o mladinskem 
kriminalu na območju regije in 
jo posredoval skupščinam občin. 

Kar pa zadeva gibanje posa-
meznih zadev v daljšem obdob-
ju, so primerljiva leta od reforme 
pravosodja naprej, torej od leta 
1979, ko so se v primerjavi z ob-

činskimi sodišči spremenile pri-
stojnosti temeljnih sodišč in nji-
hov obseg dela. Število kazen-
skih zadev, to je vloženih obtož-
nic, obtožnih predlogov in zaseb-
nih tožb, je na naši enoti od leta 
1979 (404 nove zadeve) narašča-
lo do leta 1984 — 558 zadev, leta 
'86 — 524 zadev, leta '87 — 500 
zadev in lani 507 zadev. Če gle-
damo te številke bi lahko rekli, 
da je kriminaliteta v upadanju, 
na tak zaključek kažejo tudi šte-
vilke o zadevah, ki jih obravnava 
javni tožilec: v upadanju je na-
mreč tudi število ovadb zoper ne-
znane storilce.« 

• Ljudje pravijo, da sodišča 
prepočasi rešujejo določene zade-
ve, sploh tiste manjše. Če je to res, 
kaj je največja ovira, da to ne gre 
hitreje? 

Milena Bukvič-Dežman: »Oči-
tek, da sodni mlini meljejo poča-
si, se že dolgo ponavlja, in ko na-
nese beseda na sodišče, se govo-
ri, da dela prepočasi. Po drugi 
strani pa stranke, pri katerih so 
bile zadeve hitro rešene, o tem 
ne govorijo. Če pa pogledamo 
nekaj let nazaj, pa vidimo drugo 
plat medalje. V zadnjih petih le-
tih je bilo v enem letu rešenih 75 
odstotkov vseh kazenskih in 83 
odstotkov vseh pravdnih zadev, 
v pol leta pa 58 oziroma 70 od-
stotkov teh zadev. Hitro se na-
vadno rešujejo tudi nepravdne in 
zapuščinske zadeve, vendar le ti-
ste, kjer med strankami ne pride 
do nesoglasij, ki jih je potrebno 
reševati v pravdah. Take >preki-
nitve< pa potem trajajo več let, 
saj navadno ne gre le za eno 
pravdo.« 

t O starih zadevah morajo 
sodniki redno poročati. Za vsako 
zadevo potem tudi ugotavljate, za-
kaj postopek dolgo traja. Kakšni 
so razlogi? 

Milena Bukvič-Dežman: »Ra-
zlogov je običajno veliko: zaple-
tenost zadeve, ki zahteva posta-
vitev ehega ali več izvedencev. 

neaktivnost samih strank, nedi-
sciplina prič. ki se ne odzovejo 
vabilom, težave z vračanjem sod-
nih pošiljk. nedosegljivost 
strank, ki morajo poleg starih za-
dev reševati še vse liste, ki so 
prednostne in v katerih mora že 
po zakonu biti postopek hiter. 
Vedeti je tudi treba, da imamo 
težave pri razpisovanju obravnav 
zlasti v tistih zadevah, kjer stran-
ke zastopajo odvetniki, saj tam 
večkrat prihaja do preklicevanja 
in prelaganja že razpisanih 
obravnav zaradi zasedenosti po-
oblaščencev. ki se enostavno ne 
morejo udeležiti dveh ali več po 
naključju razpisanih obravnav 
ob isti uri. isti dan. na različnih 
enotah oziroma sodiščih. 

Tu so še zimske in letne poči-
tnice strank, odvetnikov pa tudi 
sodnikov, ki pa morajo izpolniti 
enajstmesečno normo. Prisotni 
so seveda tudi posamezni subje-
ktivni razlogi na strani sodnikov, 
česar nismo nikoli zanikali. Ure-
gencam strank, ki pa so v najsta-

t: 

Milena Bukvič-Dežman: 
»Okoliščine so tiste, ki pri po-
sameznem storilcu vplivajo na 
to, ali bo izrečena kazen višja 
ali nižja.« 

rejših zadevah zelo redke, smo 
vedno skušali ugoditi in zadevo 
vzeli v delo še bolj pospešeno.« 

• Kako je kaj z gospodarskim 
kriminalom na našem področju? 

Milena Bukvič-Dežman: »V 
zadnjih letih je tako imenovani 
gospodarski kriminal, kot kažejo 
številke, v upadanju. Odstotek 
teh kaznivih dejanj se je s šestih 
odstotkov s prejšnjih let lani 
zmanjšal na vsega 3 odstotke 
vseh novopripadlih kaznivih de-
janj. Vloženih je bilo 16 obtožb. 
V večini gre za manj pomembne 
zadeve in so temu prilagojene tu-
di kazenske sankcije. Najstrožja 
izrečena kazen za tovrstno zade-

vo je bila 2 leti zapora, ostalo pa 
so bile pogojne obsodbe ali pa 
nižje zaporne kazni. To število 
kaznivih dejanj je bilo v prejš-
njih letih veliko predvsem zaradi 
lega, ker so se v večjem številu 
pojavljala tako imenovana devi-
zna kazniva dejanja, šlo je za 
kupčevanje s tujo valuto v več 
primerih, v veliko več primerih 
pa je prihajalo tudi do izdajanja 
nekritih čekov s strani posamez-
nih občanov. To pa so vse zade-
ve, ki jih po terminologiji uvršča-
mo v gospodarski kriminal. Ti-
stega >pravega< gospodarskega 
kriminala pa že nekaj let prakti-
čno ni.« 

9 Kazni za podobna kazniva 
dejanja so precej različne. Ali je 
to, kakšno kazen si kdo zasluži, 
odvisno tudi od sodnika, ki primer 
prevzame? 

Milena Bukvič-Dežman: »Res 
se zgodi, da pride v primeru, ko 
gre za navzven podobno kaznivo 
dejanje, naprimer prometno ne-
zgodo s smrtnim izidom do razli-
čnih kazni ali kazenskih sankcij. 
Sodnik, ki v zadevi odloča, ozi-
roma v takšnih primerih je to se-
nat, v katerem poleg sodnika so-
delujejo tudi sodniki porotniki, 
mora pri izbiri kazenske sankcije 
in kazni, ki jo izreka posamezne-
mu storilcu, upoštevati več stva-
ri. Najprej je tu splošni namen 
izrekanja kazenskih sankcij. Ta 
je, kot veste, v zatiranju družbi 
nevarnih dejanj, ki kršijo ali 
ogrožajo družbene vrednote za-
varovane s kazensko zakonoda-
jo. Potem so tu tudi splošna z za-
konom predpisana pravila za od-
mero kazni, ki mora biti v vsa-
kem posameznem primeru izre-
čena v zakonskih mejah in ob 
upoštevanju vseh olajševalnih in 
obteževalnih okoliščin. Gre za 
okoliščine, ki pri posameznem 
storilcu vplivajo na to, ali je bila 
izrečena kazen višja ali nižja. 

• Katere okoliščine recimo 
vplivajo na izrek kazni? 

Milena Bukvič-Dežman: »Če 
pogledamo primer takšnih okoli-
ščin: nagibi iz katerih je posame-
zni storilec dejanje storil, stopnja 
ogrožanja ali kršitve zavarovane 
dobrine, okoliščine v katerih je 
bilo dejanje storjeno, prejšnje ži-
vljenje storilca, njegove osebne 
razmere, obnašanje po konča-
nem kaznivem dejanju, ko je na-
primer poskušal ali storil vse, da 
povzročeno škodo povrne ali pa 
tega ni napravil. Pa tudi druge 
okoliščine so pomembne, ki se 
nanašajo recimo na osebnost po-
sameznega storilca kaznivega de-
janja. Če gre za storilca povratni-
ka mora sodišče upoštevati tudi, 
ali je dejanje, ki ga v konkretnem 
primeru obravnava istovrstno, 
ali novo. Ugotavlja tudi. ali sta 

bili obe, prejšnje in sedanje kaz-
nivo dejanje stotjeni iz enakih 
nagibov, upošteva kolikq časa je 
preteklo od prejšnje obsodbe 
oziroma prestane ali odpuščene 
kazn i . . . « 

• Lahko to ponazorite m pri-
meru? 

Milena Bukvič-Dežman: »Vr-
niva se na primer prometne ne-
zgode s smrtnim izidom. Lahko 
se zgodi, da dobi storilec pogoj-
no kazen kot posebno kazensko 
sankcijo, lahko pa dobi tudi ne-
kajletno zaporno kazen. Sodišče 
v vsakem posameznem primeru 
ugotavlja vse kar sem že naštela, 
preverja pa tudi, za kakšno stop-
njo družbene nevarnosti je šlo. S 
kakšno vožnjo je do prometne 
nezgode prišlo, gre morda v pri-
meru tudi za kršitev cestno pro-
metnega predpisa s strani oško-
dovanca, upošteva ali je voznik 
povzročil prometno nezgodo pr-
vič, ali je to že drugo, morda tre-
tje dejanje. Zlasti pa upošteva, 
ali je vozil pod vplivom alkoho-
la. Zato prihaja do različnih ka-
zenskih sankcij, ki so prilagojene 
vsakemu posamezniku, temu 
pravimo individualizacija kazen-
ske sankcije oziroma kazni.« 

• Koliko je to odvisno od po-
sameznega sodnika? 

Milena Bukvič-Dežman: »Mi-
slim, da ne veliko, ker se mora 
sodnik v vsakem primeru, še po-
sebno pa takrat, ko ne sodi sam, 
posvetovati s člani senata. Bi-
stvenih razlik, ki bi bile odvisne 
samo od volje sodnika, mislim 
da ni. Večji vpliv imajo okolišči-
ne, ki jih mora sodnik oziroma 
senat upoštevati v vsakem kon-
kretnem primeru.« 

0 Za konec pogovora pa še to-
le vprašanje: povežimo ga s tistim, 
kar smo navedli uvodoma. Blizu 
17 tisoč zadev ste obravnavali lani 
na velenjski enoti temeljnega so-
dišča Celje. Kakšna pa je kadrov-
ska zasedba tega sodišča? 

Milena Bukvič-Dežman: »Ka-
drovska zasedba je od leta 1979 
praktično nespremenjena, od re-
forme pravosodja naprej, torej. 
Na sodišču je do konca lanskega 
leta delalo 10 sodnikov. Ob kon-
cu leta se je upokojil eden dolgo-
letnih sodnikov. Mislim, da bo-
mo kljub odhodu zmogli delo, 
ker smo v primerjavi z ostalimi 
enotami Temeljnega sodišča Ce-
lje s številom spisov manj obre-
menjeni kot so drugje. Poleg 
sodnikov pa je zaposlenih še 21 
administrativno-tehničnih delav- ^ 
cev. ki opravljajo vse administra- S 
tivne in tehnične posle in reči .3 
moram, da je zlasti pri stranskih ^ 
zadevah pretežni del dela na nji-
hovih ramenih, pomaga pa nam C 
tudi strokovni sodelavec na izvr-
šilnem oddelkuA< 5 



Ekološko gibanje 

Kako naprej? 
Ali se je sezona 
odstrela 
res začela? 

Z velikim zanimanjem sprem-
ljam pisma razmišljanja Marije 
Šavor. Vaneta Gošnika in Petra 
Tezmana o poteh in stranpoteh 
slovenskega in šaleškega ekolo-
škega snovanja. Ker sem bil v 
prispevku M. Šavorjeve poimen-
sko naveden, bi želel podati še 
svoje razmišljanje. Kot enega iz-
med potrebnih kamenčkov v iz-
gradnji pisanega mozaika neo-
bremenjenega iskanja zdravih in 
okolju prijaznih poti naše skup-
ne bodočnosti. Moram reči, da 
sem »ekolog« najprej po srcu, 
nato sem postal še »ekolog« po 
razumu in si mukoma utrl pot v 
raziskovalno sfero varstva oko-
lja. Demokracijo in politični plu-
ralizem pojmujem kot vseobse-

5. 6. 1988. Ustanovni občni 
zbor Šaleškega ekološkega dru-
štva (ŠED) ni dal niti najmanj 
slutiti, da še preden bo takrat 
ustanovljeno društvo proslavilo 
1. obletnico obstoja, bo že od 
vseh strani napadano. Žal mi je, 
da se neka tako obetajoča skup-
nost privržencev varovanja oko-
lja — članov ŠED, posebno de-
lovnih članov, tako kritizira. 
Zbodlo me je, ko sem prebrala 
članek v NAŠEM ČASU z dne 
22. 12. 1988 pod naslovom »Od 
vstaje <do zmage«, kjer pisec 
članka primerja ljudi, ki se bori-
jo za satnacijo ekoloških proble-
mov tak;o, kot da v družbi spada-
mo v razred homoseksualcev, 
pesnikom, jehovcev . . . Sama se 
dobro z:avedam težavnosti reali-
zacije maših plemenitih hotenj, 
vendar se ponižano zato še ne 
počutim), če v borega nekaj mese-
cev nisrmo uspeli že vse čez noč 
preuredi iti. Vendar pesniki imajo 
svoje de?lo urejeno bolje, kot je 

gajočo možnost iskanja različnih 
poti tudi pri reševanju ekoloških 
problemov. 

Pa k bistvu. Osebno izhajam iz 
prepričanja, da so za dosego 
ekoloških ciljev potrebne in neob-
hodne različne poti, od osvešča-
nja družbe in posameznika, do 
opozorilnih demonstracij. Pa tu-
di to po mojem mnenju več ne 
zadošča. Dokaz je jasen in ne-
dvoumen — tudi po vseh opozo-
rilih, osveščanju, problemski 
konferenci SZDL o ekologiji se 
degradacijska stvarnost slabša. 
Navkljub pisnim obljubam in za-
klinjanju se vse več prebivalcev 
slovenskih pokrajin duši v stru-

penem zraku, vse več vodnih vi-

ekologija pri nas, homoseksualci 
so ljudje, ki jim gre vse bolj od 
rok, kot ekologom in tudi jehov-
ci živijo svoje življenje. Ko bi le 
v ekologiji bili vsi vsaj približno 
tako enotni, kot zgoraj našteti. 
Pa še konec tega članka: ŠED ne 
bo mogel nikoli uresničiti sanj, 
ki so bila sanjana 8. novembra 
1987. Zato, ker je po mnenju pis-
ca amorfni ostanek masovnega 
gibanja, ki se ni moglo vključiti v 
stranko zelenih, ker je ni. 

Toda že pisec članka v NA-
ŠEM ČASU z dne 2. 2. 1989 pod 
naslovom: Na smetišču zgodovi-
ne — naslednje: To je točka spo-
znanja, da mora biti delovanje za 
čistejše okolje PREDVSEM PO-
LITIČNO. Priporoča tudi OS-
NUTEK ZELENEGA MANI-
FESTA v sobotni prilogi z dne 
14. I. 1989 izpod peresa dr. Du-
šana Pluta. 

Vse to sem prebrala in lahko 
izrazim mnenje, da je OSNU-

rov je onesnaženih, vse več polj 
pozidanih. Zato sodim, da je po-
trebno našim prizadevanjem dati 
dodatno družbenopolitično di-
menzijo in s tem možnost: 
I) prikaza našega gledanja v or-
ganih odločanja, 2) sokreiranje 
v vseh fazah odločanja. Gre za 
dopolnitev dosedanjega delova-
nja, ne pa za njegovo zanikanje. 

Ogrevam se torej za bolj jasno 
družbenopolitično delovanje kot 
široko avtonomno družbeno giba-
nje (zveza zelenih ali zelena al-
ternativa). S preseganjem stran-
karske zasnove, ohranjanjem 
spontanosti in podporo tistemu 
programu (ZK, slovenske demo-
kratske zveze, socialdemokrat-
ske), ki bo v največji meri vsebo-
val ekološke cilje razvoja. A obe-
nem s pravico, da se v primeru 
odsotnosti teh ciljev, v določenih 
primerih, pojavimo tudi kot av-
tonomen politični faktor. Ekolo-
ški problemi so temeljni družbe-
ni problemi in kot taki tudi poli-
tični, če to želimo ali ne. Izkuš-
nje Želenih v svetu kažejo, da so 
njihove ideje doživele uspeh le v 

TEK ZELENEGA MANIFE-
STA kar simpatičen in precej ši-
roko zastavljen in mislim, da ni-
mam kaj ugovarjati k predlo-
gom. Vendar bi pa povedala na-
slednje: Vsi, ki smo pristopili k 
ŠED-u, smo na pristopnih izja-
vah napisali, da pristopamo kot 
člani k ŠALEŠKF:MU EKOLO-
ŠKEMU DRUŠTVU in se tudi 
podpisali. In nihče nas ne more 
prenesti v nikakršno stranko ali 
zvezo. To lahko stori le posamez-
nik po svoji volji. Vsak v tem 
društvu je lahko v zeleni, demo-
kratski ali socialdemokratski, ko-
munistični ali kakršnikoli stranki 
ali zvezi po svoji volji, le da je 
resnično predan svojemu mne-
nju, delu za resnično varstvo na-
rave in okolja. Kajti zgledujemo 
se po državah, kjer stranke ob-
stojajo, med njimi recimo v 
Nemčiji zelena stranka. Kljub te-
mu, da tam stranka igluje, pa mi 
je poznano, da poleg teh strank 
nepolitično delujejo še društva. 

primeru, da so ohranili tako 
spontanost in širino, a si prizade-
vali priti tudi v sfere odločanja 
(parlament). »Prisiljeni« smo 
pristati na dejstvo, da so ljudje 
različni. Tudi na prioriteto var-
stva okolja bodo vedno gledali iz 
različnih zornih kotov. 

Ne delam si iluzije, da bo eko-
loški interes postal prioriteten in-
teres vseh ljudi in da bo možno 
zgolj z moledovanjem doseči vse 
cilje. Množičnost v društvih, os-
veščanje in možnost dostopa v 
sfero odločanja, so tri medseboj-
no povezane sestavine za prakti-
čno uresničitev naših prizade-
vanj. Družijo nas isti cilji, po-
vsem človeško pa je, da se poja-
vljajo določene razlike v poteh 
njihovega dosega. V tem ne vi-
dim prav nič tragičnega, najslab-
še je, če jih ne priznamo. Pred 
nami so še hudi spopadi, ki jih 
žal ne bomo mogli opraviti le z 
rožami v laseh. Nikakor pa ne 
brez rož. Torej? 

Dušan Plut 

ki so razvejana po celi Nemčiji 
in ki se resnično brigajo za to, za 
kar je potrebno. Na primer: 
NEMŠKA POMOČ ZA VAR-
STVO NARAVE (Deutsche Um-
vvelthilfe) s sedežem v Radolfzell 
in podružnicami po vsej Nemči-
ji. Nato še ZVEZA za varstvo 
okolja in narave v Nemčiji 
(Bund fiir Umvvelt und Natursc-
hutz Deutschland e. V) s sede-
žem v Bonnu. 

Prebrala sem njihovo literatu-
ro in začetek njihovega delova-
nja. Prav tako skromen je bil, ka-
kor naš sedaj, vendar se je po-
bralo vsako društvo, kljub temu, 
da ni politično. Pa vseeno deluje-
jo z mnogimi visokimi politiki, 
če je potrebno. Napisala bi samo 
citat iz njihovega informativnega 
glasila, ki izhaja večkrat na leto 
in ga tudi prodajajo: Am Bei-
spiel des Waldsterbens erweist 
sich besonders gut die Notwen-
digkeit privater Umvveltschutz-
verbande, vvie zum Beispiel des 
BUND, als Gegengevvicht zu ei-
ner Politik, die sich traditionell 
mehr vvirtschaftlichen Interessen 
verpfichtet fiihlt als dem Schutz 

V predzadnj i številki Kaja 
smo lahko prebrali članek, 
naper jen proti diskoteki Su-
per Li. Mladi smo bili ogor-
čeni, ko smo iz č lanka raz-
brali , kako goreči nasprotni-
ki tega diska so nekateri ob-
čani Titovega Velenja in ka-
ko radi bi se ga tudi znebili. 
Mislim, da bi morali vsi, ki 
so takšni nasprotn ik i velenj-
ske diskoteke n a j p r e j pomi-
sliti, kam b o m o zahaja l i mla-
di, če bi zaprli disko Super 
Li. Že takrat , ko so odprl i ta 
disko, ki se je p re j imenoval 
Super Fleck, so se pričeli 
problemi , s eda j pa se ti pro-
blemi še nada l ju j e jo . 

der naturlichen Lebensgrundla-
gen. 

V slovenščini se glasi takole: 
»V primeru umiranja gozdov se 
je pokazala potreba po privat-
nem Združenju za varstvo oko-
lja, kot na primer BUND (slo-
vensko ZVEZA), ki deluje kot 
protiutež neke politike, ki se bolj 
bavi z gospodarstvom kot z var-
stvom naravnih življenjskih po-
gojev.« Torej nemške izkušnje 
kažejo, da kljub zeleni stranki ni 
vse tako, kot naj bi bilo. Nekate-
ri so lahko tudi zeleno samo 
obarvani. Zato imajo tudi tam še 
mnogo, mnogo stvari za razčisti-
ti, vendar nepolitičnih združenj 
nihče ne zasmehuje. Bolje bo, da 
tudi mi počakamo na razplet vse-
ga tega, privatno pa lahko dela-
mo naprej po svojih močeh, kajti 
nobenemu od nas ni potrebno, 
da bi ambiciozno gledal v politi-
ko. Če bo politika pametna, pa 
kakršna že bodi, bo tudi drugim 
dobro le, če se bodo še sami bo-
rili izven nje. 

MARINKA OBU 
Gorenje 9 a 

In zakaj pišem ta članek? Ni-
kakor ne želim opravičevati ob-
činskih organov, ampak kot 
mlad občan, ki prav tako obisku-
jem ta disko, opozoriti na pro-
blem, ki j e v naši občini prisoten 
že več kot deset let. In ta pro-
blem so prostori, kjer bi se lahko 
mladi zbirali in se tudi pozaba-
vali. Mislim, da vsi v Titovem 
Velenju ob hitrem razvoju mesta 
pozabljajo na mlade, vsaj v. raz-
mišljanjih o mladinskem klubu 
ali celo mladinskem domu. Pa je 
v naši občini več kot deset tisoč 
mladih, ki si morajo tako zabavo 
iskati drugje. Tudi vsi najstniki, 
ki želijo prisluhniti novi glasbi 
ali popoldan malo zaplesati, se 
zberejo preko dneva v Super Li-
ju; po sedmi uri pa je seveda 
vstopnina. In, ali je sploh en sam 
disko za takšno občino s toliko 
mladimi dovolj? Res da se lahko 
mladi, ki imajo prevoz, zabavajo 
tudi v diskoteki S. Kam pa osta-
li? V gostiščih bi bilo tako še več 
mladih in kaj naj drugega počno 
ob sedenju za mizo, kot popiva-
jo. Kot največji problem so nas-
protniki diska Super Li navedli 
prekoračitve odpiralnega časa. 
Mislim, da melodije, ki jih v di-
sku vrtijo proti koncu odpiralne-
ga časa in ki so namenjene pred-
vsem mladim parčkom, nikakor 
ne morejo motiti stanovalcev v 
bližini. Zato bo potrebno pred 
kakšnim večjim korakom temelji-
to pomisliti, na kakšen način re-
ševati ta problem. In če že avtor 
govori o nekakšni sezoni odstre-
la, ki naj bi se pričela tudi za di-
sko, bo verjetno moral o tem 
vprašati za mnenje še mlade. Saj 
v mestu, kakršno je Titovo Vele-
nje, nikakor ne bi smeli poza-
bljati na nas. Sicer pa se bomo 
morali Velenjčani sploh odločiti, 
ali naj bo Titovo Velenje vas ali 
mesto, ne pa le malomeščanski 
trg, na katerem se srečujejo obre-
kljivci in nevoščjivci, ki ne vedo, 
kako bi svojim otrokom prepre-
čili zahajanje v Super Li. -žak-

Kaj je Šaleško ekološko društvo? 

Izstopna izjava 
Marijat Šavor, predsednica Ša-

leškega ekološkega društva, mi je 
naredila veliku uslugo s stav-
kom, ki ga je zapisala v predzad-
njem Našem času v članku z na-
slovom »Nosilci vsake ideje so 
ljudje« (NČ, 9. 2. 89). Takole se 
glasi: »Hvala tudi obema (Petru 
Rezmanui in Vanetu Gošniku, 
op. piscai), ker sta tako obvestila 
javnost, <da se ne strinjata z de-
lom ŠED), mi pa dodajamo, da v 
njem ne sodelujeta že pol leta, 
ker ju še vedno veliko ljudi pove-
zuje z našim društvom«. 

O uslugi govorim zato, ker se 
mi je s tem nenadejano ponudila 
priložnost, da častno izstopim iz 
Izvršilnega odbora Šaleškega 
ekološkega društva. Članstvu 
društva (ne izvršilnemu odboru!) 
ob tej priložnosti pojasnjujem 
nekatere razloge tega dejanja: 

1) 5. avgusta lani, torej dva 

Z nekaj mislimi bi rad odgovo-
ril tovarišu L. K., ki je v 5. števil-
ki Našega časa, dne 9. februarja 
1989, objavil prispevek pod na-
slovom »Sebičneži«. Prispevek 
naj bi bil odgovor na moje pismo 
v 4. številki Našega časa pod 
istim naslovom, ki pa bi ga jaz 
ocenil kot »udarec mimo«. V 
njem ne morem najti niti enega 
zadovoljivega odgovora. 

Spretno si se izognil vsem mo-
jim obtožbam, odgovoril pa z ne-
umnostmi, ki nimajo ne glave ne 
repa. Na zboru krajanov 12. fe-
bruarja letos je bilo slišati nekaj 
o kravi, ki svoj rep namoči v 
gnojno jamo in z njim tako dol-
go maha, da smrdijo vsi okoli 
nje, sama pa ostane čista. Tudi 
jaz sem takšno kravo že videl in 
tudi mene je zmočila s svojim 
dolgim mokrim repom. 

Moj naimen pa ni, da pišem o 
domačih živalih ampak o ljudeh, 
ki skušajo sebe predstaviti v lepi 
luči, tako ida očrnijo druge, in če 
pri tem uporabijo kakšno laž, jih 
to prav nič ne moti. 

Pišeš, da vem kakšno je bilo 
vzdušje obi priključitvi »zadnjih« 

> krajanov ma vaški vodovod, in da 
- v o d e tam ne bi dobil. Seveda je 

na krmni n« ^..u;,; t;;ljtj 

meseca po ustanovitvi društva, 
sem Izvršilnemu odboru poslal v 
presojo besedilo z naslovom: 
»Pojasnilo k nekaterim mojim 
pogledom na delovanje dru-
štva«. V njem sem razgrnil razha-
janja s prevladujočimi principi 
in metodami dela, ki jih je začelo 
ubirati vodstvo društva. Upal 
sem, da bomo različne poglede 
uspeli v preudarnem pogovoru 
združiti na točki, ki bi predsta-
vljala minimum možnosti za 
skupno delo. Žal se to na seji, 
IO, ki je bila sklicana s tem na-
menom 29. avgusta 1988, ni zgo-
dilo. Zavedal sem se, da bi lahko 
moje vztrajanje povzročilo v IO 
nepotreben razkol, zato sem se iz 
aktivnega dela takoj umaknil. 

2) O notranjih razhajanjih v 
Izvršilnem odboru članstvo dru-
štva ni bilo obveščeno, torej ni 
podelilo mandata niti mojemu, 

ne moreš priti ob koncu skupne 
akcije z lončkom, ga postaviti in 
veselo piti. Kar se pa tiče tele-
fonskega omrežja je tako tebi, 
kot drugim krajanom znano, da 
se je naša hiša pridružila akciji 
že ob samem začetku in nismo 
ob koncu tekali okoli s praznim 
lončkom kakor ti pri vodovodu. 

Prav tako moram povedati, da 
v skupnem delu ne vidim zgolj 
svoje koristi, kot si napisal, in da 
se nikoli ne mislim zapreti v svo-
je dvorišče, kar bi te seveda vese-
lilo in prišlo prav. 

Ne vem kaj si hotel povedati s 
podatkom, da so do leta 1964 
tvoj vodni vir uporabljali kot ja-
vno korito za napajanje konj, 
vem pa, da bi danes voda kar po 
ceveh pritekla do konj, če ne bi 
bilo sosedskih sporov. 

Na koncu prispevka pa želim 
povedati, da časopis Naš čas ni 
glasilo, v katerem bi prali umaza-
no vaško perilo, ampak je glasilo 
socialistične zveze, ki je name-
njeno predvsem obveščanju de-
lovnih ljudi. Zato si s tovarišem, 
K. ne mislim več »dopisovati« 
preko glasila, ne glede na neum-
nosti, ki jih bo še napisal. 

Davorin Pokržnik 

niti danes v delu 10 ŠED prevla-
dujočim pogledom in metodam 
dela. To pa pomeni, da sta obe 
»struji« imeli pred članstvom le-
gitimen mandat — seveda do ta-
krat, ko jima ga ne bi odvzelo. 
Upal sem, da bo to v pol leta 
spoznalo tudi izvršilno telo in po 
preudarku skušalo ponovno poi-
skati močnost konsenza. To se ni 
zgodilo. 

3) Vem, da si ne smem lastiti 
pravice ocenjevati dela Izvršilne-
ga odbora, v katerem pol leta de-
jansko ne delujem. Toda zave-
dam se tudi dejstva, da mi je 
mandat v IO podelila najprej 
množica več tisoč ljudi oktobra 
1987 na Titovem trgu v Titovem 
Velenju (množica, ki je zahtevala 
ustanovitev društva in imenovala 
iniciativni odbor) in potem seve-
da sami člani društva na usta-
novnem zboru junija 1988 pri 
kmetu Predneku v Zavodnjah. 
Menim, da kot član Izvršilnega 
odbora društva njihovih pričako-
vanj nisem mogel izpolniti. O 
tem, koliko je pričakovanja iz-

Ko gledamo v nebo, ki že tri 
mesece ni naklonilo dežja niti 
gnoja siromašnim, kakor se tudi 
reče pomladanskemu snegu, ne-
jevoljno zmigujemo z glavo. Su-
ša je in to se pozna na vseh vo-
dah tudi v naši dolini. Gladine 
padajo in količina pretoka Pake 
se manjša. Poleg splošne skrbi, 
ki jo prinaša takšno »slabo« vre-
me, nam nižanje vodostaja raz-
kriva še druge nečednosti, ki pa 
so bolj povezane s človeško kul-
turo, kakor z vremenom. Videti 
je, da so Velenjčani zamenjali 
strugo reke Pake z gnojno jamo. 

Kanal bi lahko imenovali kar Pa-
ka-odplaka. Zato so se člani RD 
Titovo Velenje domenili in oči-
stili strugo skozi mesto. 15. fe-
bruarja se jih je zbralo sedem-
najst in ti so naložili dva zvrhana 
tovornjaka vsemogočega odpa-
da, ki meščanom »pade« v Pako. 
Ribiči pravijo, da je bilo v strugi 
vse, samo Velenjčanov ne. Čisto 
normalno pa je tudi, da se jim 
pri tem delu, kljub pozivom, ni 
pridružil nihče. Laže je pač vreči, 
denimo divan v strugo, kakor ga 
pa izvleči. Najbrž je bil kriv pet-
najsti, ko so ljudje prebirali in 

polnil 10, bodo presodili in sodi-
li člani društva. Naj zaradi večje 
jasnosti s tem v zvezi omenim le 
dva primera: 

Šaleško ekološko društvo 
se je pred časom spustilo v javno 
razpravo o tem, kako veliko bi 
smelo biti odlagališče jedrskih 
smeti — in ob tem pozabilo, da 
smo se prebivalci Šaleške doline 
odločili, da odlagališča tukaj 
enostavno ne bo! To je bila tudi 
moja odločitev; 

— na poslednjem pogovoru z 
eminentnimi predstavniki elek-
tričnega gc podarstva (bil je v 
četrtek, 16. 2. 1989 v stavbi DPO 
v Titovem Velenju) je predsedni-
ca ŠED istim zagotovila, da 
»smo« (prebivalci Šaleške doli-
ne!?) v zvezi z nameščanjem odž-
veplevalnih naprav v TEŠ pri-
pravljeni skleniti določene kom-
promise. Jaz kompromisov ni-
sem pripravljen sklepati. Vsaj ne 
v imenu več kot 300 članov Šale-
škega ekološkega društva! Če bi 
kaj, bi sklenil kvečjemu spora-
zum z Zavodenjčani, ki so pri-

hiteli zapravljati zaslužene nov-
ce, sicer pa; naj si Pako očistijo 
ribiči sami! Saj je njihova. Če pa 
boste slučajno pobarali koga na 
Vekosu, kaj da naj storimo s to 
navlako v strugi, vam bodo pohi-
teli z odgovori, da Paka ni njiho-
va, ampak od Nivoja. Tako je to 
pri nas: vse je naše, ko rabimo in 
nič ni našega, ko »tisto« kaj terja 
od nas. 

RD Titovo Velenje je tako 
odprlo lovno sezono na smeti in 
odpadke. Člani, ki hočejo čez le-
to muhariti in blenkariti proti 
Hudi luknji imajo na skrbi vso 
strugo do Doliča in vse pritoke, v 
katerih so ribe. Tako državljani: 
brezskrbno mečite vse, kar ne ra-
bite še naprej v Pako. Ribiči bo-
do že počistili za vami! 

Lov na smeti pa ni edino delo, 
ki ga ribiči opravijo zgodaj po-
mladi. To je tudi čas, ko elektro 
ribiči odlovijo svoje gojitvene 
potoke in vložijo ulov v zgornji 
tok Pake. Za primer povejmo, da 
so letos, kljub poletnemu pomo-
ru, ujeli 765 postrvi po Lepeni in 
jih prestavili v Hudo luknjo. 

pravljeni na vse kaj drugega, kot 
na kompromise. 
4) Jasno mi je, da v prejšnjih treh 
točkah nisem uspel pojasniti 
vseh bistvenih vsebinskih razlo-
gov razhajanj in izstopa iz Izvr-
šilnega odbora. Menim pa, da 
večina ekološko »osveščenih« 
državljanov te občine ve, za kaj 
gre. Če se bo izkazalo za potreb-
no, bom s pojasnjevanjem nada-
ljeval. 
In na koncu (ampak ne nazad-
nje) podčrtujem naslednje: 

— javno izstopam le iz Izvršil-
nega odbora Šaleškega ekološke-
ga društva, ne pa tudi iz društva 
samega. Iz njega me bo namreč 
izključilo članstvo, oziroma nje-
gova disciplinska komisija. Če 
bo, seveda! 

— izstop ne pomeni, da pod-
cenjujem delo članov IO. Nas-
protno! Prepričan sem le, da 
učinki njihovega dela ne bodo v 
skladu s pričakovanji članstva in 
prebivalcev te doline. 

Vane Gošnik 

Zdaj pa jih čakajo še potoki, ki 
se stekajo v Pako pri Doliču. 

PERE 

Postrvi je pomoril brezvesten 
državljan, ki je spustil lani po-
leti v Lepeno gnojevko in tako 
»zadušil« ribe. 

Foto: Mirko Šumah 

Se splača 
biti pošten? 

V stilu odnosov in dela, ki sem 
jih opisal v svojem prispevku V 
našenf času pred štirinajstimi 
dnevi, sta izzvenela tudi odgovo-
ra prizadetih, polna neresnic in 
podtikanj. Ob učenju postopkov 
tudi direktor geodetske uprave 
pozablja, da se je ravno Mramor 
držal tega reda in je zato pote-
gnil kratko. Glede točnosti meri-
tev pa tole: Marija-Terezija, ki je 
postavila temelj zemljiškemu ka-
tastru, bi takšne zemljomerce, 
kljub sodobni opremi, nagnala, 
kar pa se žal danes ne dogaja 
več. 

Da končam, (vsaj s svoje stra-
ni) časopisno polemiko in doka-
zovanje resnice, vabim vse, ki ne 
morejo verjeti, da si to remek de-
lo velenjskih geometrov tudi 
ogledajo. Vidijo ga lahko ob ma-
kadamski poti, ki se od ceste na 
Graško goro, kot prva, od vodne-
ga zbiralnika odcepi desno in pe-
lje mimo Korenove in Friškovče-
ve kmetije v Škalsko dolino ter 
se pri trafopostaji ob bivšem 
kamnolomu priključi na staro 
škalsko cesto. Po približno tride-
setih korakih naj postanejo po-
zorni na svojo levo stran. Za vo-
galom mreže bodo lahko videli 
nov mejnik. Mesto pravega mej-
nika se žal ne vidi, saj je sosed 
tja nasul kup kamenja in ga pre-
lil z betonom. Ostala je le še 
ograja, ki pa, kolikor soseda po-
znam, ne bo več dolgo. Pripra-
vlja se namreč že na prestavitev 
na črto na novo postavljene raz-
mejitve. Zato pohitite. 

Janez Mramor 

Še o sebičnežih Pomladansko čiščenje 



2. aprila v Zavodnjah referendum 

Ustaviti TEŠ, če ne bo čistilnih 

Franc Veternik, Ivan in Edo Žlebnik: »Vztrajali bomo pri naših 
zahtevah!« 

naprav 
Krajani Zavodenj so na jbol j 

zagrizeni ekologi. To seveda 
ni čudno, s a j posledice ones-
naževanja v velenjski občini 
na jbol j čutijo. Neka jk ra t so 
bili že opeharjeni , zato vsem 
obl jubam ne verjamejo več. To 
je tudi eden glavnih razlogov, 
da želijo, da se opredelitev, da 
mora jo biti čistilne naprave na 
vseh šoštanjskih blokih ( tak-
šne, ki bodo zagotavljale 90 
odstotno čiščenje v primerjavi 
z letom 1980) nameščene naj-
kasneje do konca leta 1992. V 
kolikor ta zahteva ne bo uresi-
čena, je treba šoštanjske ter-
moelektrarne v začetku leta 
1993 zapreti , poudar ja jo , ozi-
roma njihovo proizvodnjo 
zmanjšat i za približno 90 od-
stotkov in na ta način doseči, 
da emisije škodljivih plinov ne 
bodo presegale dogovorjenih 
višin. 

Kot so nam povedal i pred-
sednik kra jevne konfe rence 
S Z D L Franc Veternik ter Edo 
in Ivan Žlebnik, oba prizade-
vna ekologa, so se krajani 
Z a v o d e n j na zad n j em zboru 
kra janov dogovori l i , da orga-
nizirajo r e fe rendum, na kate-
rem se b o d o osebno oprede-
ljevali do tega, da p red laga jo 
vsem trem zborom občinske 
skupščine , da spre jme odlo-
čno zahtevo, da m o r a j o šo-
š tanjske te rmoelek t ra rne v 
začetku leta 1993 v kolikor 
ne b o d o namest i le čistilnih 
naprav pro izvodnjo toliko 
zmanjša t i , da b o d o emisije 
žveplovega dioksida v pri-
merjavi z letom 1980 nižje za 
90 odsto tkov. Določili so tu-
di že d a t u m re fe renduma , to 
bo nedelja, 2. aprila. 

Poudariti je treba, da pravza-
prav ne gre za nobene nove zah-
teve Zavodčanov, le tisto, kar je 
že dogovorjeno, hočejo postaviti 
bolj trdo, bolj obvezujoče in do-
sledno. Bojijo se namreč, da se 
bo sicer vse skupaj zavleklo in 
lahko bi se tako daleč, da bi bilo 
za naravo prepozno, da bi bila ta 
že prehudo onesnažena in je ne 
bi bilo več mogoče rešiti. 

S tako trdimi zahtevami prav-
zaprav skušajo pomagati onesna-
ževalcu, ki sam seveda nima po-
trebnega denarja za drage nalož-
be zato mu bo morala napomoč 
priskočiti širša družbena skup-
nost. In ta se mora že sedaj zave-
dati, da ji pretijo, če se ne bo 
odzvala, velike redukcije ali pa 
zelo draga energija iz tujine. 
»Delati moramo z roko v roki in 
samo to si želimo,« pravi Ivan 
Žlebnik, »čeprav včasih zgleda 
drugače, ker so naši pogovori po-
gosto ostri. Vsi skupaj pa se mo-
ramo zavedati, kako povezani 
smo, kako zelo odvisni drug od 
drugega, najbolj pa od narave. 
In če njo uničimo, bomo uničili s 
tem tudi sami sebe.« 

Zavodčani pozdravljajo odlo-
čitve vodstva šoštanjskih termoe-
lektrarn, ki v zadnjem času pro-
izvodnjo dosledno prilagajajo 

ekološkim zahtevam, opozarjajo 
pa še na številna nerazrešena 
vprašanja. Med drugim še vedno 
nimajo zdravstvenih analiz, za-
dovoljni pa tudi niso s sami mer-
tivami onesnaženosti zraka. Ima-
jo namreč le eno merilno postajo 
in po njihovem mnenju ne na 
najbolj primernem mestu. Pogo-
sto namreč opazujejo, da se me-
gla, ki seveda vsebuje največje 
koncentracije škodljivih plinov 
zadržuje pod njo. Zadovoljni pa 
tudi ne morejo biti, ker podatki o 
koncentracijah žveplovega diok-
sida niso vedno na voljo. Na hi-
drometeorološkem zavodu jih 
lahko dobijo samo od ene stro-
kovnjakinje, ki jih obdeluje: in 
to seveda le takrat, kadar je v 
službi. Več kot hecna so tudi 
sprenevedanja okoli alarma, ki 
so ga končno dobili, pa še vedno 
ni povsem jasno, kako ga lahko, 
glede na obstoječo zakonodajo 
uporabljajo. 

»Predvsem pa se je treba zave-
dati. da smo se za meritve ones-
naženosti zraka in nekatere dru-
ge analize odločili samo zato, da 
bi razrešili probleme in te takoj 
ne morejo biti same sebi na-
men,« poudarjajo naši sogovor-
niki in dodajajo, da bodo pri 
svojih zahtevah vztrajali. 

Mira Zakošek 

Galip je 
V Šoštanju v teh dneh izgi-

nja še en objekt , ki je bil dol-
go časa tesno povezan z raz-
vojem in p a d a n j e m tega na-
šega mesta. To je s tavba neg-
dan jega Polipeksa, Gal ipa 
ozi roma Veplasa, kjer je v 
preteklosti uspešno živela 
pro izvodnja gumbov in neka-
terih drugih manjš ih izdel-
kov. Zaradi p remalo spretne-
ga voden ja je pod je t j e zašlo v 
težave, stroji in zgradbe so se 
postaral i , p reos tanek dobr ih 
idej in delavcev, pa je našel 
svojo streho v Titovem Vele-
nju v Veplasu. 

Na tem pros toru , katerega 
lastnik je sedanj i Rudnik li-
gnita Velenje, bosta zrasla 
dva s tanovanjska stolpiča, 
kar je za to de lovno organi-
zacijo, ki se Otepa s kar pre-
cejšnjimi s tanovanjskimi po-
t rebami in za kra jevno skup-
nost Šoštanj , ki želi zaustaviti 
nada l jn j e o d h a j a n j e mladih 
iz svojega okol ja , gotovo po-
membna pr idobi tev. V teh 
dveh stolpičih, ki bosta za-
menja la p ropad lo s tavbo in 
se tudi a rh i tek tonsko vklopi-
la v obnav l j a joče se mestno 
j ed ro bo 40 s tanovanj , name-
njenih v prvi vrsti k ra janom, 
ki se bodo morali zaradi bliž-
njih i zkopavanj in ogroženo-
sti preseliti z blokov 12 in 14 
na Cankar jevi cesti. 

Kot p o u d a r j a predsednik 
sveta krajevne skupnost i 
Mat jaž Natek je to g radn jo 
po t rebno kar na jh i t re je skle-
niti, sa j na j bi se stanovalci iz 
omenjen ih blokov, v katerih 
se že po jav l ja jo precejšnje 
razpoke, preselili do j a n u a r j a 
p r ihodnjega leta. 

Ob tej gradnj i pa je bilo 
po t rebno postaviti tudi to-
plo tno podpos t a jo . Ta poseg 
pa je vznejevoljil nekatere 
bližnje kra jane , sa j so le to 

padel 
postavili precej nedomise lno 
v park, v nepos r edno bližino 
spomenika padl im Talcem. 
Kra jevna organizaci ja ZB je 
kasneje ob tem zavzela stališ-
če, da objekt ni sporen , sa j so 
na rudniku zagotovili , da bo 
dobil okol ju p r imerno podo-
bo. 

V to ver je tno ni po t rebno 
dvomiti , škoda pa je le, da 

bližnji krajani z n a m e r o niso 
bili seznanjeni , sa j bi verjet-
no vplivali na d rugačno reši-
tev, oz i roma sedan jo lažje 
sprejeli . Oči tno pa je, da so 
tudi takšni, sicer majhni ne-
sporazumi, posledica dolgo-
letnega urbanis t ičnega nere-
da v tem kra ju , sa j Šoš tanj 44 
let po svobodi , še nima urba-
nističnega načrta . (h:) 

/Va nekdanjem prostoru Galipa bosta zrasla dva stanovanjska 
stolpiča 

Toplotna podpostaja stoji v parku, kar krajane moti 

Mladi raziskovalci za razvoj občine Velenje Krajevna skupnost Gaberke 

Več nalog, več 
raziskovalcev 

Izgradnja nadomestnega gasilskega doma. 
Gibanje »Mladi raziskoval-

ci za razvoj občine Velenje« je 
letos že šestič razpisalo nate-
ča j za izdelavo raziskovalnih 
nalog. Razpis je uradno kon-
čan in na naslov organizator ja 
je prispelo kar precej prijav za 
raziskovalne naloge. 

Mladi raziskovalci, ki letos že 
šestič sodelujejo s svojimi nalo-
gami v okviru tega gibanja, so to-
krat prijavili kar 39 različnih na-
log, kar je glede na prejšnje leto 
precej več. Z večjim številom na-
log pa narašča tudi število mla-
dih raziskovalcev, saj bo v letoš-
njem letu pri izdelavi sodelovalo 
skoraj sedemdeset mladih iz na-
še občine. Največ je raziskoval-
cev s Centra srednjih šol tehni-
ške in družboslovne usmeritve iz 
Titovega Velenja, naloge pa so 
tako kot vsako leto prijavili tudi 
člani geografskega in zgodovin-
skega krožka osnovne šole An-
ton Aškerc iz Titovega Velenja. 
Z raziskovalnimi nalogami pa le-
tos sodelujejo tudi trije študen-
tje. Vsi mladi, ki se tako preizku-
šajo na področju raziskovalnega 
dela, seveda s pomočjo mentor-
jev, bodo morali naloge oddati 
do 21. aprila, ko poteče rok za 
oddajo izdelanih nalog. Organi-
zatorji upajo, da število oddanih 
nalog ne bo manjše, kot število 
prijavljenih, saj se vsako leto 
zgodi, da kakšen raziskovalec 
naloge ne konča. In s katerih po-
dročij so letošnje naloge? Največ 
prijavljenih nalog je s področja 
računalništva in varstva okolja, 
prijavljene pa so tudi naloge iz 
sociologije, etnologije, jezikov, 
rudarstva, geologije, fizike, zgo-
dovine in drugih področij. Ko 
bodo mladi raziskovalci oddali 
rezultate svojega dela, jih bodo 
ocenili strokovnjaki z ustreznih 
področij, mladi pa bodo naloge 
predstavili na občinskem sreča-
nju v mesecu maju. 

Tudi pri gibanju mladih razi-
skovalcev ne gre brez finančnih 
težav. Že stroški lanskoletnega 
gibanja so znašali okoli 13 mili-
jonov dinarjev, za letošnje leto 
pa ob naši inflaciji in povečanem 
številu nalog, lahko pričakujemo 
precej višjo številko. Zato bo po-
trebno letos sistem financiranja 

še posebno dobro organizirati. 
Sredstva za delo v gibanju vsa le-
ta prispeva Občinska raziskoval-
na skupnost, denar za nagrade 
mladim raziskovalcem pa name-
ni Občinska izobraževalna skup-
nost. Vendar pa so se na zadnji 
seji programskega sveta gibanja 
odločili, da bi naj del sredstev 
prispeval tudi Izvršni svet Vele-
nje, saj je eden od soustanovite-
ljev gibanja. Seveda pa morajo 
organizatorji vsakoletnega sreča-
nja del sredstev zagotoviti tudi iz 
drugih virov; največkrat so to 
sredstva, ki jih prispevajo delo-
vne organizacije v naši občini. 

Najboljše naloge bodo na ob-
činskem srečanju nagrajene, pre-
cej mladih raziskovalcev pa bo s 
svojimi deli sodelovalo tudi na 
republiškem srečanju mladih ra-
ziskovalcev v okviru gibanja 
Znanost mladini. 

Matjaž Černovšek 

Tam, kjer je sloga, je moč. Kjer je moč, so tudi rezultati, ki vlivajo 
novih moči za nadaljnje uresničevanje zastavljenih ciljev. Tako so na ne-
davni seji ugotavljali člani skupščine krajevne skupnosti Gaberke ob 
oceni opravljenega dela ter pri snovanju prihodnjih nalog. Uresničili so 
namreč letni delovni program in tudi referendumski plan. 

V vaških krajevnih skupnostih 
krajani namenjajo največ sred-
stev in časa reševanju vprašanj s 
komunalnega področja. Gaber-
čani pri tem niso nobena izjema. 
Tako so lani posodobili cesto v 
Velunji, dokončali dela pri ure-
ditvi kanalizacije od igrišča do 
kolektorja, javno razsvetljavo in 
opravili vzdrževalna dela na 
ostalih cestah. Večjih obnovitve-
nih del je bil potreben tamkajšnji 
dom družbenopolitičnih organi-
zacij, med opravljenimi lanskimi 
nalogami pa je treba omeniti še 
pridobivanje potrebnih doku-
mentov za izgradnjo nadomest-

nega gasilskega doma ter za raz-
širitev sekundarnega telefonske-
ga omrežja. Krajani Gaberk so 
veseli vsake najmanjše pridobi-
tve, saj je v teh časih tudi takšnih 
zelo malo. 

Ob vsem tem je razveseljiva 
aktivnost društev, komisij, odbo-
rov, prav gotovo je spodbudna 
tudi ustanovitev društva prijate-
ljev mladine, ki je ob praznova-
nju novega leta že pokazalo svoj 
pomen. Nekoliko slabšo oceno 
so na seji skupščine krajevne 
skupnosti pripisali delu delegacij 
za skupščine sisov družbenih de-
javnosti. 

Gasilsko društvo Šentilj 

Z delom so zadovoljni 
Ko je v soboto , 2. februar-

ja , legel večerni mrak na Šen-
ti l jsko dol ino, so se člani tu-
ka jšn jega gasilskega društva 
zbrali v svojem d o m u na red-
ni letni konferenci , da pregle-
d a j o in oceni jo delo v prete-
klem letu. Krajši kulturni 
program so prisotnim pripra-
vili učenci osnovne šole. 

Iz poročila predsednika GD 
Šentilj Bogomira Jelena je bilo 
razvidno, da so delali dobro. V 
društvu, ki šteje 193 članov so la-
ni opravili 1335 udarniških ur, 
pomagali so predvsem pri grad-
nji centralnega vodovoda. Lani 
so se tako manj ukvarjali s pre-
vozi vode v sušnem obdobju, saj 
ni bilo takšne potrebe kot v pre-
teklih letih. 

V svojih vrstah imajo veliko 
podmladka. Tudi na tekmova-
njih so bili uspešni. Sreča je bila 
lani na njihovi strani, na svojem 

območju niso zabeležili nobene-
ga požara, zato pa so pomagali 
pri tem sosednji krajevni skup-
nosti. 

Ker so šentiljski gasilci precej 
delavni, so prejeli veliko pohval, 
odlikovanj in diplom. Veteranu 
med gasilci Karlu Kuharju so 
podelili priznanje za petdeset let 
dela v gasilskih vrstah. Priznanja 

Najpomembnejša naloga iz le-
tošnjega delovnega programa 
znova posega na komunalno po-
dročje. Tako naj bi letos dokon-
čno uredili javno razsvetljavo v 
kraju, kanalizacijo, obnovili ce-
sto skozi naselje, prizadevali pa 
si bodo posodobiti tudi medkra-
jevno cesto od Šoštanja do kri-
žišča v Gaberkah. Denar bo po-
treben tudi za razširitev telefon-
skega omrežja, izgradnjo garde-
rob in balinišča, otroškega igriš-
ča ter za reševanje težav z oskrbo 
pitne vode na Pristavi in v Velu-

nji. Veliko nalogo v tem letu 
predstavlja izgradnja nadomest-
nega gasilskega doma. Začeli naj 
bi ga graditi 27. aprila letos, iz-
gradnjo pa končali prihodnje le-
to za rudarski praznik. S kabel-
sko-razdelilnim sistemom se po-
našajo že v nekaterih krajevnih 
skupnostih Šaleške doline. Kra-
jani Gaberk pa bodo letos tudi 
del časa in denarja namenili za 
izgradnjo takšnega sistema v svo-
jem kraju. 

-tap-

so prejeli tudi pionirji, ki so so-
delovali s svojimi spisi in risba-
mi, v katerih so predstavili gasil-
stvo. 

Trio Franca Skorška pa je po 
končanem uradnem delu poskr-
bel za to, da je bilo še nekaj časa 
veselo. 

Besedilo in slika: H. M. 

te-r-':" ' 

V nedeljo, 26. februarja 

Krajani Raven praznujejo 
V spomin na legendarni pohod Štirinajste na Štajersko, 

praznujejo krajani Raven, že od leta 1957 svoj krajevni praz-
nik. To seveda ni čudno, saj je izbojevala Štirinajsta ravno v 
njihovem kraju najbolj slavne boje. 

Tokrat bodo praznovali v nedeljo, 26. februarja, ko bodo 
pripravili ob 15. uri priložnostno proslavo v prostorih doma 
družbenopolitičnih organizacij. V kulturnem programu bodo 
sodelovali učenci tamkajšnje šole, pevci, glasbeniki in folklor-
na skupina, za tem pa se bodo krajani, ki upajo, da se jim bo-
do pridružili še bližnji sosedje, zadržali, tako kot običajno, na 
tovariškem srečanju. 

'A pc-Mt̂ JA Mer >t>K 



Enologinja svetuje 
DPD Svoboda Šoštanj 

Predramitev d ramske sekcije 
Čimbolje približati kulturo lju-

dem. jih kulturno vzgajati je bila 
in bo tudi v prihodnje prednostna 
naloga članov delavsko prosvetne-
ga društva Svoboda Šoštanj. V 
preteklem letu je to več kot 140 
članski druščini v dokajšnji meri 
uspelo. Vsi skupaj se nadejajo, da 
bo tako tudi v jubilejnem letu de-
lovanja, smo med drugim slišali 
na petkovi programsko-volilni 
skupščini. 

Toda, k vsemu temu so udele-
ženci takoj pridali ugotovitev, da 
jih dobra ocena za opravljeno 
delo v letu 1988 ne sme uspavati. 
Za dosego še boljših rezultatov 
kulturnega snovanja v vseh štirih 
sekcijah društva bo namreč po-
trebno v prihodnje odpraviti ne-
katere pomanjkljivosti. 

Dobra »štimunga« med člani 
v posameznih sekcijah, znotraj 
njih, redno zahajanje na vaje, 
prizadevnost in volja so v prete-
klih letih dajali spodbudne rezul-
tate. Tudi lani ti niso izostali. Z 
najvišjimi dosežki se v šoštanjski 
Svobodi ponašajo pevci mešane-

ga pevskega zbora, ki so si lani 
na prireditvi Naša beseda v Ma-
riboru pripeli zlato odličje, kar je 
najvišje priznanje kakšnega 
odraslega zbora v naši občini. 
Slišali so jih ljubitelji domače, 
umetne zborovske pesmi na naj-
različnejših prireditvah v kraju 
in na drugih odrih. Svoje dosež-
ke pa so med drugim predstavili 
na treh samostojnih koncertih. 

Z godbeniki Zarje v letu 1988 
ni bilo nič drugače. Sodelovali 
so povsod, kjer so jim želeli pri-
sluhniti. Hkrati pa skrbeli za po-
mladitev svojih vrst. Šaleški ok-
tet so ljubitelji glasbene umetno-
sti slišali lani pogostokrat prepe-
vati — kar na 24 prireditvah, od 
raznih otvoritvah razstav do no-
voletnega koncerta. Harmonikar-
ska sekcija postaja vse bolj in 
bolj poznana v bližnji in daljni 
kolici. Kjerkoli so nastopili, to 

pa ni bilo malo, jim je občinstvo 
navdušeno zaploskalo. Na repu-
bliškem finalu harmonikarjev 
diatoničarjev jih je komisija na-
gradila z dvema srebrnima in 

Iz muzeja Velenje 

Zgodilo 
se je • • • 

•23. februarja 

Leta 1873 
Leta 1867 je v Mariboru začel izhajati Slovenski gospodar 

»fpodučiven list za slovensko ljudstvo« in že kmalu se v časni-
kiu začnejo pojavljati tudi novice iz naših krajev. Leta 1873 na 
dcanašnji dan poroča novičkar: »Katoliško politično društvo v 
Vtelenji ima predpustno nedeljo t. j. 23. februarja o pol 4. uri 
ptopoldne svoj občni zbor, h kateremu se udje vljudno vabijo.« 
NJovica sama po sebi ne bi bila zelo pomembna. Če ne bi prvič 
v naši rubriki naleteli na omembo katoliškega političnega dru-
štva, ki je bilo pred 1. svetovno vojno največja opora sloven-
stvu. 
Leta 1882 

V tem letu srečamo v Slovenskem gospodarju na današnji 
dan kar dve kratki novici. V prvi poroča novičkar, d a j e postal 
šentiljski župnik in dekon č. g. Franc Trafenik; druga novica 
pa prinaša zanimiv izračun, na koliko duš pride en član Mo-
horjeve družbe. V Škalski dolini pride na vsakih 47 prebival-
cev en naročnik, kar je če primerjamo z Braslovčami relativno 
malo (v Braslovčah pride na 32 oseb in naročnik), če pa pri-
merjamo recimo z Mahrenbergom (Radlje ob Dravi) veliko (v 
Radljah pride 1 naročnik le na 197 prebivalcev). Lahko reče-
mo, da tudi te številke kažejo na eni strani na slovensko zavest 
(Mohorjeva družba je bilo slovenska), na drugi strani pa na 
povprečno visoko razvito bralno kulturo v Šaleški dolini. Ver-
jetno bi tudi danes prišli do podobnih rezultatov pri razširje-
nosti knjige in si zato upamo zapisati brez lačne skromnosti, 
da je nova zbirka šaleških razgledov še toliko pomembnejša za 
dolino 

Leta 1952 
Šaleško dolino ponovno najdemo omenjeno na današnji 

dan v slovenskem časopisju šele 70 let kasneje, ko leta 1952 v 
Savinjskem vestniku, številka 8, letnik V., lahko preberemo 
daljši članek z naslovom Frontovci v Šoštanju so odkrili vrsto 
pomankljivosti in dali predloge za izboljšanje dela«. Članek je 
zelo zanimiv, žal pa nam ga prostor ne dovoljuje natančno 
analizirati. Vsebina članka so volitve v mestni občinski odbor 
O F Šoštanj ter gospodarska situacija v kraju. Posebej so kriti-
zirali neurejeno komunalo kraja, slabo delo pekarne, ki vsako 
jutro daje v trgovine vroč, svež kruh, ki je zdravju škodljiv, ne 
da pa se dobiti en dan starega kruha(!), ter slabo delo krojaške 
in ključavničarske delavnice, kjer izvršujejo le popravila. Zato 
so predlagali uvedbo novih proizvodov, štedilnikov, otroških 
koles ali kaj podobnega. Na kratko, v članku lahko opazimo 
nezadovoljstvo z obstoječim stanjem, toda veliko željo po oži-
vitvi Šoštanja. 

Leta 1967 
Zadnja vest. Večer št. 44, ki jo priobčujemo v današnji ru-

briki pa žal govori o drugi, tragični strani življenja in je nepo-
sredno povezana s človeško malomarnostjo: 

»Včeraj dopoldne je skupina delavcev v Tli Šoštanj čistila 
razsuti premog pri transportu traku. Med delom je z osem me-
trov visoke strehe padla delavcu N. Staniču na glavo nad 3 kg 
težka železna cev in počila mu je lobanja. Ponesrečenega de-
lavca so pripeljali v celjsko bolnišnico. 

Vse kaže, da je železno cev nekdo slučajno odvrgel na 
streho, ne da bi pomislil, da bo s svojo malomarnostjo povzro-
čili nesrečo.« Novica, ki ne potrebuje nobenega komentarja, 
zgolj željo, da jih v časopisju, današnjem in »včerajšnjem« ne 
bi srečevali. 

Pripravil: Tone Ravnikar 

enim bronastim odličjem. K prej 
omenjenemu pa ie treba dodati 
še skrb za šoštanjski kulturni 
dom, ki ga je po 15. letih izgrad-
nje tu in tam že načel zob časa. 

Čeprav je med amaterji šo-
štanjske Svobode energije, volje 
in pripravljenosti delati na po-
dročju kulturnega snovanja tudi 
v prihodnje dovolj, žal ob priha-
jajočih, zlasti prostorskih teža-
vah za vadbo godbe, bo kaj več 
od doseženega kljub prizadeva-
njem za uvrstitev v prvo jakostno 
skupino težko doseči. Za ostale 
pa velja — s pravilnim odnosom 

do l jubiteljske dejavnosti, ob po-
moči širše družbenopolitične 
skupnosti še tako obsežni načrti 
ne bodo nedosegljivi. 

Tako bomo lahko v tem letu 
slišali člane posameznih sekcij 
tega društva na raznih priredit-
vah, samostojnih koncertih, sku-
paj pa se bodo predstavili na slo-
vesni akademiji ob 70-letnici 
uspešnega delovanja Svobode. 

Novo izvoljeni izvršilni odbor, 
na čelu katerega bo tudi v pri-
hodnje Zdravko Zupančič, ne bo 
imel lahkega dela. Ob skrbi za 
nemoteno izvajanje dejavnosti je 
pred njim zahtevna obveza iz-

Modri pinot 

prizidka 
Šoštanju domu v Šoštanju ter neuresniče-

na naloga z lanskega občnega 
zbora — ponovna predramitev 
dramske sekcije. 

Zgornja Savinjska dolina 

Nova pota godbe na pihala 
Skorajda ni prireditve v mozir-

ski občini, takšne ali drugačne vr-
ste, ki je s svojim nastopom ne bi 
obogatila delavska godba na piha-
la. Člani tega orkestra torej uspe-
šno nadaljujejo bogato izročilo 
godbeništva v tej dolini, še več, z 
vse višjo kakovostjo igranja na 
svojih nastopih bistveno vplivajo 
na oblikovanje glasbenega usmer-
janja mladih in na njihovo glasbe-
no kulturo. Vidno mesto godbeni-
kov v koledarju kulturnih priredi-
tev v mozirski občini zagotovo ni 
nobeno naključje. 

Vendar pred desetletjem in ne-
kaj več ni kazalo tako. V šestde-
setih in sedemdesetih letih je na-
mreč godbeništvo na tem po-
dročju skoraj zamrlo, novi začet-
ki pa segajo v leto 1976. Na po-
budo občinske kulturne skupno-
sti Mozirje so takrat godbo na 
novo ustanovili. Sledila so leta 
trdega dela, pri čemer je bila ne-
precenljiva pomoč članov velenj-
ske rudarske godbe in predvsem 
dirigenta Franca Goljufa. Ob 
vsem tem delu so kmalu spozna-
li, da poti naprej ni brez vključe-
vanja mlajših godbenikov, zato 
so v okviru glasbene šole ustano-
vili najprej oddelka za pihala in 
trobila in nato še za tolkala. V 
petih razredih nižje stopnje se 
usposablja 35 učencev, godbo je 
v zadnjih petih letih okrepilo de-
set mladih godbenikov, v prihod-
njem obdobju pa bodo iz glasbe-
ne šole prišli še štirje. Orkester 

trenutno šteje 27 članov. Sred-
stva za"~ uresničevanje rednega 
programa zagotavlja občinska 
kulturna skupnost, vendar je teh 
ob kadrovski krepitvi godbe pre-
malo. Razveseljivo dejstvo pri 
tem je, da ta dodatna in nujna 
sredstva z velikim razumevanjem 
z neposredno menjavo dela pri-
spevajo organizacije združenega 
dela. 

Da člani delavske godbe resni-
čno napredujejo, dokazujejo 
koncerti. Zadnjič so se predstavi-
li ob novem letu in pošteno ogre-
li dlani poslušalcev v nabito pol-
ni dvorani nazarskega delavske-
ga doma, naslednji koncert pa 
sodi v mesec kulture in bo 4. 
marca v kulturnem domu na 
Ljubnem ob Savinji. Kar ostani-
mo tam in povejmo, da je na ne-
davni občinski proslavi ob slo-
venskem kulturnem prazniku v 
tej dvorani priznanje in plaketo 
občinske kulturne skupnosti in 
zveze kulturnih organizacij obči-1 

ne Mozirje prejel tudi Franc Go-
ljuf. Zasluženo priznanje, saj 
brez njegove strokovnosti, zagna-
nosti in velike navezanosti na 
dolino in njene godbenike takš-
nih uspehov ne bi bilo. Že od le-
ta 1976 je z njimi, z njim je pove-
zano trdo delo z mnogimi vajami 
in nastopi, bil je pobudnik usta-
novitve oddelkov na glasbeni šo-
li, kjer kot učitelj svoje bogato 
znanje in izkušnje prenaša na 
mladi rod. p. 

Priznanje je v pravih rokah 

Sinonimi: Mo-
dri burgundac, 
Pinot noir, 
Blau burgun-
der, . . . 
Modri pinot je 
znan kot naj-
bolj kakovo-
stna rdeča vin-
ska sorta. Ta 
sorta je oče si-
vega in belega 
pinota. Izvira 
iz Francije, to-
čneje iz Bur-
gundije, kjer 
zajema večji 

del vinogradov in daje zname-
nito burgundsko črnino. Več 
ali manj je razširjen v vseh vi-
nogradniških deželah Evrope. 
Pri nas ga največ gojimo na 
Hrvaškem, v Sloveniji in v Sr-
biji. 

Ta sorta je slabe do srednje 
rasti. Enoletni les je tanek, si-
vorjave barve s sajastimi lisa-
mi. Medčlenki so kratki ali 
srednjedolgi. List je srednjeve-
lik, širok, trodelen, včasih tudi 
petdelen, s slabo izraženimi si-
nusi. Na zgornji strani je me-
hurčast in temnozelen, na 
spodnji pa nekoliko kosmat. 
Tudi vršički mladik so kosmati. 
V jeseni se listje obarva temno 
ali rjavordeče, tako da že od 
daleč lahko spoznamo vinogra-
de modrega pinota. Cvet je 
dvospolen. Grozd je majhen, 
zbit, valjast, grozdni pecelj je 
kratek in debel. Jagoda je 
majhna, okrogla ali nekoliko 
ovalna, temnovijoličaste modre 
barve in močno naprašena. Ko-
žica je debela, jagodno meso je 
sočno in zelo dobrega okusa. 
Zori srednjezgodaj, redno in 

enakomerno. Režemo ga na 
dolgo — na šparone. Kvaliteta 
grozdnega soka ie često nad-
povprečna, saj doseže celo do 
20 % in več sladkorja. Posebno 
vrhunsko kvaliteto dosega na 
zmerno vlažnih in karbonatnih 
tleh. 

Vino modrega pinota sodi v 
sam vrh visokokakovostnih 
rdečih vin. To vino je lepe, rde-
če rubinaste barve in ima zmer-
no količino alkohola in kislin. 
Je zelo čislano vino in zato 
zahteva tudi več nege in pozor-
nosti za ohranitev vseh sortnih 
značilnosti. Pri nas ga težko 
dobimo sortnega, ampak v se-

stavi z drugimi rdečimi sorta 
mi, katerim dviguje kvaliteto. 
Zadnja leta ga sadimo nekaj 
več v obnovljene nasade. Vino 
modrega pinota zelo lepo stara 
v leseni posodi — to je poseb-
na značilnost francoskih vino-
rodnih območij. V Franciji je 
tudi zelo znan šampanjec prav 
iz te sorte. Upamo, da bomo v 
kratkem času tudi pri nas dobi-
li vrhunske kvalitete sortnega 
modrega pinota. 
Veronika Krumpačnik, dipl. 

ing. agr. 

Dvignjeni zastor 116 
Piše: 

Mladinski kulturni klub v 
Stiskami 

Kot je znano, mladi v Titovem Velenju niso imeli svojega prosto-
ra do sedaj, kjer bi se lahko družili in delovali na kulturnem področ-
ju. No, kot kaže se stvari spreminjajo na bolje, saj bo v petek, 24. fe-
bruarja ob 20. uri otvoritev OLD STISKARNA KLUBA, ki bo odprt 
vsak petek in soboto od 20. ure dalje. Na otvoritvi bosta nastopila 
Hubert Kornsberger (avstrijski pesnik in kantavtor) in Mare Cestnik 
(pisatelj, vagabund). Odprta bo tudi foto razstava modnih fotografij 
Marka in Petra Marinška. 

V STISKARNA KLUBU se bodo torej mladi lahko družili in iz-
ražali svoje interese, odvijal pa se bo tudi kulturni program, ki bo po-
pestril utrip našega mesta. 

(TOM) 

Nagradna križanka 
»Naši pisatelji« (11) 

Rešitev nagradne križanke »NAŠI PISATELJI« II pošljite do 
ponedeljka, 27. februarja na naslov: Uredništvo Našega časa, 63320 
Titovo Velenje, Foitova 10 s pripisom: Nagradna križanka — Naši pi-
satelji 11. Med reševalce bomo z žrebom razdelili tri nagrade in sicer: 
I. nagrada 7.500 din, druga in tretja pa 5.000 din. 
Pravilna rešitev nagradne križanke »Naši pisatelji 10«: 

praska, radian, Edirne, MO, Ett, Simon, GRS, past, amarela, Li, 
golenec, kap, Oleg, kosa, Niko, vres, Torricelli, Kv, četrt, AL, remiza, 
lesa, značilnost, Nin, Levstik, Oka, OC, Tina. 
Nagrajenci: 

1. nagrada 7.500 din: Sabina Knavs, Šaleška 16/11-7, 63320 
Titovo Velenje. 

2. nagrada 5.000 din: Sabina Sedovšek, Lepa njiva 100, 63330 
Mozirje. 

3. nagrada 5.000 din: Tone Petrič, Šaleška 18 a, 63320 Titovo Ve-
lenje. 

Nagrajencem čestitamo! 

Tako boš ležat, kot ležiš. 
le malo globlje 
in zemljo živel, koI živiš. 
le malo globlje. Matej Bor 

Pred časom sem v prispevku z 
istim naslovom napravil kratko 
»inventuro« ogroženih in uniče-
nih vasi v Šaleški dolini. Glede 
na število vasi spisek niti ni tako 
dolg. Toda dejstva, da je pred 
mojimi očmi v dvajsetih letih iz-
ginilo toliko hiš in posestev za 
zmeraj in da se je skoraj vsa ro-
dovitna zemlja pogreznila pod 
pepel in vodo ter da je izsekan in 
razrit najmogočnejši gozd v doli-
ni, me navdaja z grozo. Dolina, 
ki se je skozi stoletja počasi in 
umirjeno razvijala, se sedaj na si-
lo preoblikuje v nekakšno »urba-
nost«. 

V prejšnjem prispevku sem 
skušal problematiko nasilnega 
spreminjanja fizičnega izgleda 
naselij izpostaviti na primeru Pe-
sja. Danes mi dovolite, da se ma-
lo pomudim v svoji rodni vasi. 
Kdorkoli se v teh dneh vozi ali 
hodi po Gaberkah, lahko vidi, 
da vas doživlja spremembe, ki 
bodo že po nekaj letih popolno-
ma spremenile njeno zunanjost 
in njeno dušo. 

Nekdanje vaško središče, ki se 
je oblikovalo okoli gasilskega 
doma, oživi le ob času veselic. 
Drugače je ta del naseljen z ljud-
mi, ki tako ali drugače razmišlja-
jo o odselitvi. Vzrok za to je črno 
bogastvo pod njihovimi hišami. 
Kdo in kako je resnično ogrožen, 
se točno ne ve. Ljudje so se pre-
prosto naveličali živeti v negoto-
vosti. Ne vedo, kako dolgo bodo 
še lahko živeli v hišah svojih de-
dov. Posebno grozljivo je to po-
stalo sedaj, ko so v neposredni 
bližini »vesi« podrli in z zemljo 
zravnali tri posestva. Na eni stra-
ni tako izginja avtohtono naselje, 
na drugi se intenzivno urejuje 
njegov surogat, ki nima ničesar 
več skupnega s kmečkim nači-
nom razmišljanja in ljudskim ob-
čutkom za urejanje prostora. 
Vas, ki se bo tako rodila ne bo 
več vas, ampak urbano naselje 
razporejeno na majhnih zaplatah 
zemlje. To je seveda t. i. napre-
dek in mogoče je res! Toda šele 
čas bo pokazal ali ni takšen na-

Peter Rezman 

predek le posiljevanje manjšine 
v imenu večine in »splošnega 
družbenega interesa«. 

Porajanje urbanistično ureje-
nih naselij na robovih industrij-
skih con je popolnoma normalen 
pojav. Staro se mora umikati no-
vemu. Ob bok temu pa bi rad re-
kel, da »grajzlarije« in mini po-
sestva, ki so se pečala z vsemogo-
čim, niso nastala kar tako. Za 
»poldelavce-polkmete« je bila to 
nuja. Razmere so se v štiridesetih 
letih res spremenile, a bistveno 
ne. Tisti, ki so svoj standard dr-
žali na človeka vrednem nivoju 
tako, da so poleg tlake v tovarni 
obdelovali še njivico, danes niso 
veseli geometrov na svojih pose-
stvih. Ni jim všeč, da jim razko-
savajo te »flike« zemlje tako, ka-
kor so to zarisali v svetlih mest-
nih pisarnah. 

Živimo v eni najbogatejših ob-
čin, toda zaslužek navadnih de-
lavcev še vedno ni tako obilen, 
da bi si ti mogli brezskrbno pri-
voščiti kaj več, kot nujne dobrine 
za sebe in svoje otroke. Pa še 
»nujno« se nam vsak dan bolj 
krči. Kar spomnimo se, da je bil 
pred leti avtomobil ali dopust na 
morju del doseženega standarda 
tudi za navadnega delavca. Da-
nes postaja to vsebolj luksuz. Ta-
ko se mi zdi, da bi se moralno 
opravičilo za razglasitev zemlje 
»polkmetov-poldelavcev« najbrž 
našlo. Vsi pač nismo zagriženi 
nasprotniki tega sistema. Žal pa 
živimo v tako revnih razmerah, 
da se za takšna dejanja postavlja 
vprašanje materialne upraviče-
nosti. Marsikdo od teh, ki so 
»oddali« zemljo v družbeno last 
in jo bodo lahko uporabljali še 
tako dolgo, dokler je občinski 
upravni organ ne bo vzel za ures-
ničitev prostorskega in izvedbe-
nega načrta, bo moral spremeniti 
svoj način življenja. Če ne on, pa 
vsaj njegovi potomci. 

Poslej bodo živeli boljše, bolj 
lagodno in z manjšimi skrbmi. 
Namesto poljskega dela bodo 
hodili na rekreacijo, namesto 
prašičev bodo redili v dnevni so-
bi mačke, namesto krompirja bo-
do pridelali vrtnice in tam, kjer 
so nekdaj rasle stare jablane, se 
bodo šopirili rogovilasti pritli-
kavci polni zlatih jabolk. 



Skupni razpis kadrovskih štipendij 
za šolsko leto 1989/90 za 
občino Velenje 

Danes objavljamo skupni raz-
pis kadrovskih štipendij za občino 
Velenje. Sezname razpisanih ka-
drovskih štipendij so skupnosti za 
zaposlovanje poslale organizacije 
združenega dela in druge delovne 
skupnosti. 

Za kadrovsko štipendijo lahko 
zaprosijo udeleženci v usmerje-
nem izobraževanju, pri katerih 
dohodek na družinskega člana ne 
presega povprečnega mesečnega 
osebnega dohodka na zaposlenega 
v SR Sloveniji, ugotovljenega za 
preteklo leto. Kadrovska štipendi-
ja se lahko podeli tudi mimo te 
omejitve, če je prijavljenih kandi-
datov manj, kot je razpisanih šti-
pendij. 

Višina kadrovske štipendije je 
določena s točkami: za šolanje v 
kraju bivanja od 285 do 1.320 
točk, izven kraja bivanja pa od 
800 do 1.790 točk. Vozačem pri-
padajo točke v kraju bivanja ter 
dodatek za vožnjo in sicer stroški 
prevoza v šolo, ki presegajo 2 % 
povprečnega mesečnega neto 
osebnega dohodka na zaposlenega 
v SR Sloveniji, ugotovljenega za 
preteklo leto. Štipendija se lahko 
poveča do 200 točk za tiste pokli-
ce, v katerih kadrov izrazito pri-
manjkuje in za katere se udele-
ženci samoupravnega sporazuma 
dogovorijo v organih za štipendi-
ranje v občini. Podatke o teh po-
klicih v posameznih občinah lah-
ko prosilci za kadrovsko štipendi-

jo zvedo v strokovni službi skup-
nosti za zaposlovanje v občini, v 
kateri prosijo za kadrovsko šti-
pendijo. 

Vrednost točke določi skupšči-
na Zveze skupnosti za zaposlova-
nje SR Slovenije. 

Za kadrovsko štipendijo lahko 
predlagajo štipenditorjem sveti 
vzgojnoizobraževalnih organizacij 
tudi učence in študente, ki s svoji-
mi izrazito nadpovprečnimi učni-
mi rezultati in uspešnim vključe-
vanjem v različne šolske in izven-
šolske dejavnosti dokazujejo svoje 
izjemne intelektualne sposobnosti 
in delovne rezultate. Ti kandidati 
imajo pravico do štipendije, če ož-
ji družinski člani niso plačali dav-
ka od skupnega dohodka občanov 

za leto 1988. Te štipendije bodo 
podeljene predvsem kandidatom, 
ki bodo kasneje nadaljevali šola-
nje na usmeritvah, ki so za štipen-
ditorja potrebne. 
PRI J A VUANJE: 

Prosilci za štipendije morajo 
prijave na obrazcu DZS SPN-1 
(vloga za uveljavljanje socialno-
varstvenih pravic DZS 8,40) vloži-
ti v kadrovski službi ali v izobra-
ževalnih službah posame/nih de-
lovnih organizacij-štipenditorjev. 
Rok za prijavo je 15. maj 1989. 

Prosilci naj k prijavi za štipen-
dijo priložijo še: 

— kratek življenjepis z opisom 
socialnega stanja družine, poklica 
staršev in svojih izrenšolskih 
aktivnosti. 

— potrdilo o vpisu v šolo (nak-
nadno), 

— overjen prepis oziroma foto-
kopijo zadnjega šolskega pollet-
nega spričevala in prepis oziroma 
fotokopijo spričevala zadnjega 
končanega razreda; za študente: 
potrdilo visokošolske organizacije 
o opravljenih izpitih, 

— potrdilo o premoženjskem 
stanju družine in številu družin-
skih članov, ki živijo v skupnem 
gospodinjstvu (izdaja oziroma po-
trjuje ga davčna uprava in matični 
urad pri skupščini občine), 

— potrdilo o dohodkih staršev 
v preteklem koledarskem letu; 
navedeni morajo biti vsi dohodki 
iz delovnega razmerja, iz kmetij-
stva, iz obrti in dohodki iz dela v 

podaljšanem delovnem času in 
drugih virov. Če so starši upoko-
jenci, priložijo odrezek od pokoj-
nine za december 1988. 

IZBIRA ŠTIPENDISTOV 
Kandidate, ki se bodo za štipen-

dijo prijavili v rednem razpisnem 
roku, bodo štipenditorji obvestili 
o podelitvi štipendije do 30. 6. ozi-
roma do 15. 9. 1989. Če vseh raz-
pisanih štipendij ne bodo podelili 
v rednem roku, bodo štipenditorji 
podaljšali rok prijav do 31. 8. 
1989. 

O vseh drugih podatkih naj se 
učenci in študenti, ki nameravajo 
zaprositi za štipendijo, čimprej 
pozanimajo v kadrovski službi šti-
penditorja. 

Poklic ozi roma program Stopnja Štev. 
zahtevnost i š t ipendi j 

(.REK Rudnik lignita Velenje 
t b Titovo Velenje 

DO RUDNIK LIGNITA VELENJE (RLV) 
dipl . inž. rudars tva 
rudarski tehnik 
rudar za p o d z e m n o pr idobivanje minera ln ih 
surovin 
dipl. inž. s t rojniš tva: 
— energet ika in procesno strojništvo 
— konst rukters tvo in g radn ja strojev 
— pro izvodno strojništvo 
inž. s t rojniš tva: 
— energetika in p rpcesno strojništvo 
— konst rukters tvo in g radn ja strojev 
— pro izvodno strojništvo 
strojni tehnik : 
— jamski 
— z u n a j 
strojni mehan ik — rudarski m e h a n i k : 
— jamski 
— z u n a j 
dipl . inž. e lekt ro tehnike: 
— močnos tne e lekt ro tehnike 
— elektronike 
— avtomat ike 
inž. e lekt ro tehnike: 
— močnos tne e lektrotehnike 
— elektronike 
e lektrotehnik energet ik: 
— jamski 
— z u n a j 
e lektrotehnik elektronik — jamski 
elektr ikar energetik — rudarski 
ele. — jamski 
elektr ikar energetik — obratni 
ele. — z u n a j 
dip. inž. računalniš tva 
računalniški tehnik 
usn ja rsko galanteri jski tehnik (moški) 
obutveni tehnik (moški) 
predelovalec usn ja I I : 
— izdelovalec usn jene galanter i je 
— izdelovalec zgornj ih delov ubutve 
lesar — tapetnik 
lesar širokega prof i la — mizar 
obde lova lec lesa — Žagar 
dipl . ekonomis t : 
— za komerc ia lno dejavnost 
— za e k o n o m s k o informat iko 

(RLV) 
VII. 12 

V. 30 

IV. 90 
VII. 

3 
2 
1 

VI. 
1 

2 
1 

V. 
1 

12 
2 

IV. 
25 O 

VII. 
O 

2 
1 

VI. 
1 

2 
1 

v. 
1 

10 
2 

v. 4 

IV. 17 

IV. 4 
VII. 1 

v. 2 
v. 2 
v. 2 

IV. 
3 
2 

IV. 2 
IV. 4 
II. 2 

VII. 

DO ELEKTROSTROJNA OPREMA (ESO) 
dipl . inž. s t rojniš tva: VII. 

energetika in procesno strojništvo 2 
konst rukters tvo in g radn ja strojev 8 

— konstrukters tvo in g radn ja strojev VI. 5 
strojni tehnik v. 15 
obl ikovalec kovin: IV 
— strugar 5 
— rezkalec 5 
preobl ikovalec in spa ja lec kovin: IV. 
— kl jučavničar 20 
— varilec 3 
preobl ikovalec (metalurška usmeritev) — - » 

— kovač 
monter in upravl ja lec energetskih naprav : 
— monter vodovodn ih naprav 
— monter ogrevalnih naprav 
— izolater 
dipl. inž. e lekt rotehnike: 
— avtomat ike 
— elektronike 
dipl . inž. računalniš tva 
računalniški tehnik 
dipl . ekonomis t : 
— za ekonomske odnose s tu j ino 
— za komerc ia lno dejavnost 
— za analize in p lan i ran je 
ekonomis t — za komerc ia lno dejavnost 
ekonomski tehnik 

IV. 
IV. 

VII. 

VII. 
V. 

VII. 

VI. 
VI. 

DO TERMOELEKTRARNE ŠOŠTANJ 
(TEŠ) 
dipl . inž. s t rojniš tva: 
— energetika in p rocesno strojništvo 
— pro izvodno strojništvo 
strojni tehnik 
dipl . inž. e lekt rotehnike: 
— elektronike 
— močnos tne e lektrotehnike 
elektrotehnik elektronik 
elektrotehnik energetik 
dipl . inž. računalniš tva 
dipl. inž. kemijske tehnologi je 
dipl . ekonomis t : 
— za analize in p lan i ran je 
— za komerc ia lno dejavnost 

VII. 

V. 
Vi l . 

V. 
V. 

VII. 
VII. 
VII. 

DO SISTEMI PAKIRANJA (SIPAK) 
dipl . inž. strojništva 
— konstrukters tvo in g radnja strojev VII. 
inž. strojništva 
— konstrukters tvo in g radn ja strojev VI. 
strojni tehnik VI. 
obl ikovalec kovin IV. 
dipl . inž. e lektrotehnike — elektronike VII. 
inž. e lektrotehnike — elektronike VI. 
e lektrotehnik elektronik V. 
elektr ikar elektronik IV. 

DO AVTOPREVOZNIŠTVO IN SERVISI 
(APS) 
inž. strojništva — pro izvodno strojništvo VI. 1 
inž. p rometa za cestni promet VI. I 
ekonomis t — za denarniš tvo in finance VI. 1 

DO TISKARNA (TISK) 
grafični inž. VI. 

DELOVNA SKUPNOST SKUPNIH SLUŽB 
SOZD REK (DSSS SOZD REK) 
dipl. inž. strojništva 
— energetika in procesno strojništvo VII. I 
- dipl. inž. računalniš tva VII. I 

DELOVNA SKUPNOST 
DRUŽBENI STANDARD (DSt) 

gorenje 
ŠTIPENDIJE ZA SKUPNE RAZVOJNE PO-
TREBE REK 
dipl. inž. računalniš tva VII. 
dipl . inž. fizike VII. 
dipl . ekonomis t : VII. 
— za e k o n o m s k o in fo rmat iko 
— za organiz i ranost O Z D 
dipl . inž. kemijske tehnologi je VII. 
dipl. biolog — ekološka smer VII. 
dipl. inž. meteorologi je VII. 
strojni tehnik V. 
e lektrotehnik elektronik V. 
računalniški tehnik V. 
naravos lovno-matem. tehnik V. 
d ružbos lovno-ku l tu rna dejavnost 
— smer d ružbos lovna V. 

2 
1 

1 
1 
1 
I 
1 
2 
2 
2 

10 

5 

Kandidati za razpisane štipendije pošljite ali vložite prijave na na-
slov: SOZD REK Franc Leskošek-Luka, Titovo Velenje, Služba izobra-
ževanja, Partizanka 78 (Nove Preloge), 63320 Titovo Velenje. 

Če se vpisujete v smer rudar IV. stopnje zahtevnosti ali rudarski 
tehnik V. stopnje zahtevnosti vas obveščamo, da boste, če boste bivali 
doma, poleg osnovne štipendije, dodatka za deficitarnost, plačanih 
učbenikov in potnih stroškov, če se vozite, prejeli še poseben dodatek 
v višini ene štipendije glede na učni uspeh. Če boste bivali v Domu 
učencev, pa boste poleg plačane oskrbnine, dodatka za deficitarnost 
in plačanih učbenikov, prejeli še osnovno kadrovsko štipendijo. 

Ženevska konvencija nas obvezuje, da zaradi narave jamskega 
dela žensk ne zaposlujemo v jami. Zato bomo štipendije, ki jih razpi-
sujemo za poklice, ki so vezani na podzemni pridobivanje surovin in 
terjajo stalno ali občasno delo v jami, podelili le mladini moškega 
spola. Kandidati za te štipendije, za poklice rudarske, elektrotehniške 
in kovinarske usmeritve IV. in V. stopnje zahtevnosti, boste pred spre-
jemom v šolo, opravili še zdravniški pregled, kjer bodo ugotovili vaše 
sposobnosti za delo v jami. 

na takar 
kuhar 

IV. 
IV. 

DO GORENJE — GOSPODINJSKI 
APARATI: 
dipl . inž. elektrot. VII 2 
inž. elektroteh. VI 1 
dipl . inž. elektrot. VII 2 
inž. elektrot. ind. el. VI 1 
dipl . inž. el. za ener . VII 1 
inž. el. za energ. VI 2 
dipl . inž. računalni . 
za log. in sisteme VII 2 
dipl . inž. s t roj — sp. VII 3 
inž. stroj. — spec. VI 3 
dipl . inž. stroj. 
za konst rukt . VII 6 
dipl . inž. stroj . 
specialist VII 2 
inž. stroj . — spec. VI 4 
dipl . inž. ma tem. VII 3 
dipl . inž. metalurg. VII 2 
dipl . ekon. — komerc . VII 1 
dipl . ekon. den . fin. VII 1 
dipl . ekon. — ek. infor . VII 1 
elektroteh. energ. V 3 
elektrikar energ. IV 5 
elektroteh. e lektro V 2 
elektrikar elektro. IV 2 
strojni tehnik v 12 
preob. kovin IV 4 
strojnik IV 2 



s t rugar IV 2 
računalniški teh. V 6 
nar . mat. tehnik V 15 

DO GORENJE — SERVIS 
dipl . ing. elektr. 
za te lekomunik. VII 1 
dipl . ing. elektr. 
za ind. e lekt roniko VII 2 
dipl . ing. elektrot . 
za energetiko VII 2 
dipl . ing. račun. 
za log. in sist. VII 2 
dipl . progr. ing. VII 1 
dipl . ing. s t rojn. 
za en. in proc. st. VII 1 
dipl . ing. stroj. 
za proizv. s trojn. VII 1 
dipl . ekonomist 
za komerc. de javn . VII 1 
dipl . ing. ma tem. VII 1 
ing. za t e lekomun. VI 1 
ing. e lektrotehn. VI 1 
inž. računaln. za logiko in sisteme VI 1 
inž. strojništva VI 1 
inž. strojništva za energet iko VI 1 
ekonomis t in form. VI 1 
dipl . informat ik VII 1 
račun, tehnik v 
ekonomski tehnik v 1 
nar . -matem. tehnik v 
elektrikar. energ. v 1 
vzdrževalec vozil in vozn. sredstev IV 1 

1 

DO GORENJE NOTRANJA OPREMA -
TOZD GRADBENI ELEMENTI 
strojni tehnik V | 
e lektrotehnik — elektronik V 

DO GORENJE NOTRANJA OPREMA 
DSSS 
dipl . ekonom. 
ekonom, in format ika VII 
dipl . ekonom, komerc . de jav . VII 

DO GORENJE INTERNA BANKA 
ekonomis t za denarn iš tvo in f inance VI /VI I 

D O GORENJE — ELEKTROKOVINARSKA 
OPREMA 
obl ikovalec kovin 
elektr ikar energetik 
s trojni tehnik 
e lektrotehnik energ. 
e lektrotehnik elektr. 
inž. strojništva 
inž. e lekt ro tehnike 
ekonomis t 
d ipl . inž. s trojništva 
dipl . e lektro inženir 
d ipl . ekonomis t 
dipl . inž. računaln iš tva 
dipl . oirg. de la in fo rmat ik 

DO (GORENJE — PROCESNA OPREMA 
dipl . inž. stroj, 
kons t r . in grad. str. 
d ip l . inž. stroj, 
proizv. stroj, 
inž. stroj . 
kons t r . in grad. str. 
inž. s t roj . 
proizv. stroj. VI 
s trojni itehnik V 
oblikov/alec kovin IV 
obl ikov/alec kovin — puškar IV 
preobl i lkovalec in spaja lec kovin IV 
dipl . in:ž. el. av tomat ika VII 
d ip l . inž . el. 
ind . e lek t ron ika VII 
d ipl . inž. računal . 
p r o g r a m s k a o p r e m a VII 
inž. el. av tomat ika VI 
inž. el. ind. e lek t ronika VI 
inž. računalniš tva p rogramska op rema VI 

GIP VEGRAD 
IV 11 z idar IV 10 
IV 2 tesar IV 7 
V 10 železokrivec IV 6 
V 3 lesar IV 4 
V 3 strojni kl jučavničar IV 5 

VI 5 av tomehanik IV 3 
VI 3 elektrikar. ener. IV 1 
VI 1 avtoelektr ikar IV 1 

VII 5 kamnosek IV 2 
VII 3 pečar IV 2 
VII 1 lesarski tehnik V 1 
VII 2 gradb. inž. VI 2 
VII 2 dipl . gr. inž. VII 6 

dipl. inž. arh. VII 1 
strojni inž. VI 1 

EMA dipl. str. inž. Vil 1 EMA 
dipl . elektr. inž. VII 1 

VII 3 dipl . pravnik VII 1 VII 
ekonomis t kom. VI 1 

VII 3 dipl . ek. fin. VII 1 
3 

VII 3 
gradbeni tehnik v 

1 
3 

VI 3 ekonomski tehnik v 2 

D O GORENJE - COMMERCE 
dip l . ekon. za m e d n a r o d . ekon. odnose VII 
ekonomis t za medna r . ekon. odnose VI 

, d ip l . ekon. za komer , de javnost VII 
ekon . za komerc . de javnos t VI 
d ip l . ekon. za organiz i ranost O Z D VII 
d ip l . inž. računal . VII 
p rof . jezika s knjiž. VII 
e k o n . za denarn iš tvo , f inance in računovod . VI 
d ip l . ekon. za d e n a r n . in f inance VII 

D O GORENJE - ELEKTRONIKA 
dip l . inž. e lekt ro tehnike — elektronika VII 
inž. e lekt ro tehnike — elektronika VI 
d ip l . organiz. dela — informat ik VII 
o rgan iza to r dela informat ik VI 
dipl . inž. s trojništva 
p ro izvodno s trojniš tvo VII 
ing. strojništva — 
pro i zvodno s trojniš tvo VI 
d ip l . ekonomis t — 
denarn i š tvo in f inance VII 
e lekt rotehnik elektronik V 
s t roj , tehnik, proizv. t ehnolog V 

D O GORENJE RAZISKAVE IN RAZVOJ 
indus t r i j , oblik. VII 
d ip l . inž. str. za enr . VII 
d ip l . inž. str. za teh. VII 
d ip l . inž. elektrot. VII 

D O GORENJE NOTRANJA OPREMA 
T O Z D POHIŠTVO 
dipl . inž. lesarstva VII 
lesar š irokega prof i la IV 

4 
4 
3 
3 
I 
5 
1 
1 
I 

2 
2 
1 
1 

2 

I 

1 
2 
I 

Št ipendi je za g radbene poklice (zidar, tesar, železokrivec, 
kamnosek , pečar , gradbeni inženir, dipl . gradbeni inženir), za 
dipl . ekonomis t , strojni inženir ter dipl . strojni inženir se po-
večajo za doda tek defici tarnost i v višini 200 točk. 

INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA, TOZD 
TOVARNA USNJA ŠOŠTANJ 
elektrikar 
strojni ključ, 
mizar 
konf . usnj . oblačil 
usnjarski tehnik 
elektrotehnik 
računal , tehnik 
inž. strojništva 
dipl . inž. kem. tehnol . 

VEPLAS VELENJSKA INDUSTRIJA PLA-
STIKE 
mizar — mode la r IV 3 
kl jučavničar IV 1 
kem. procesničar IV 2 
dipl . inž. kemije VII 2 
dipl . ekonomis t VII 2 

IV 3 
IV 3 
IV 2 
IV 10 
v 4 
v 1 
v 1 

VI 1 
VII 1 

DO ERA VELENJE 
ŠOŠTANJ 
sad ja r 
živinorejec 
kmet. traktorist 

IV 
IV 
IV 

DO ERA TITOVO VELENJE TOZD MALO-
PRODAJA 
proda ja l ec živ. in preh . ar. IV 4 
p roda ja l ec teksti la IV 1 
p roda ja l ec železnine IV 1 
mesar sekač IV 2 

VEKOS TITOVO VELENJE TOZD STANO-
VANJSKA OSKRBA 
monte r ogreval, naprav IV I 

naprav IV I I monter vodov. 

- VEKOS TITOVO VELENJE 
PLOTNA OSKRBA 
monte r ogreval, naprav 
elektr ikar — šibki tok 

TOZD TO-

IV 2 
IV .1 

VEKOS TITOVO VELENJE TOZD KOMU-
NALNA OSKRBA 
zidar IV 2 
tesar IV 2 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE TOZD 
LEKARNA VELENJE 
diplomirani fa rmacevt VII 1 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE TOZD 
ZOBOZDRAVSTVO VELENJE 
zobozdravnik VII 1 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE DSSS 
diplomirani o rgan iza tor dela — računalniš tva VII I 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE TOZD 
SPLOŠNO ZDRAVSTVO VELENJE 
zdravnik VII I 

ZDRAVSTVENI CENTER VELENJE TOZD 
BOLNIŠNICA ZDRAVILIŠČE TOPOLŠICA 
zdravnik VII I 

SOZD MERX DO MLINSKO PREDE-
LOVALNA INDUSTRIJA CELJE TOZD 
PEKARNE IN SLAŠČIČARNE CELJE — 
ENOTA VELENJE 
pek IV 2 
slaščičar 

KMETIJSKI KOMBINAT 
TRŽNICA VELENJE 
proda ja lec 

NAMA LJUBLJANA TOZD 
GOVNICA TITOVO VELENJE 
proda ja lec 
mesar 
kuhar 
na takar 

IV 

PTUJ TOZD 

IV i 

VELEBLA-

IV 4 
IV I 
IV I 
IV I 

TOK KMETIJSTVO 

MERX CELJE DO POTROŠNIK TOZD 
PRODAJA ŠOŠTANJ 
proda ja l ec IV 3 
mesar sekač IV I 

MILENA CAKTAŠ — USNJENA GALAN-
TERIJA 
galanterist u sn jene galanter i je 1 

ELKROJ MOZIRJE TOZD KONFEKCIJA 
ŠOŠTANJ 
konfekc iona r j v 5 

DELOVNA SKUPNOST LJUBLJANSKE 
BANKE, TEMELJNE BANKE VELENJE 
ekonomski tehnik v 2 
dipl . ekonom, za denar . VII 1 

SDK VELENJE 
dipl . ekonomis t VII I 

PTT PODJETJE CELJE, TOZD ZA PTT 
PROMET VELENJE 
ekonomis t (posl . log.) VI I 
P T T tehnik v 2 
P T T p rometnik i v 2 

MODNI SALON TITOVO VELENJE 
tekstilni konfekc iona r IV 8 

VIZ VELENJE TOZD OŠ XIV. DIVIZIJE 
or topedagog za f izično inval idno mlad ino VI /1 I 

DO INFORMATIKA SLUŽBA ERC VELE-
NJE 
dipl . ing. računalniš tva VII | 
dipl . informat ik . , , VII I 



Radio Velenje 
Pridružimo se vseslovenski akciji 

Prometna varnost: 
naša skupna dolžnost (1) 

Nadaljujemo z objavo stro-
kovnih prispevkov s področja ce-
stno prometne varnosti in se ta-
ko vključujemo v akcijo »MI-
NUS 10«. O vsebini smo delno 
že poročali, natančneje pa jo bo-
mo predstavili v nekaj nadaljeva-
njih. Akcijo bomo sproti sprem-
ljali tako na radiu, kot v časopi-
su. 
PREPREČIMO NOVE TRAGE-
DIJE 

Pred dnevi se je sestal svet za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu in posvetil največ po-
zornosti oblikovanju programa 
akcije. Izhodišče je bilo jasno: 
zmanjšati število nezgod v cest-
nem prometu na področju naše 
občine. Večletno spremljanje po-
datkov in proučevanja vzrokov 
posameznih prometnih dogod-
kov s posledicami kaže na neka-
tere specifične povzročitelje. Za-
to je pristop k akciji in ukrepanje 
možno s precejšnjo mero opti-

mizma. Člani SPV Velenje so 
menili, da bo v naslednjih mese-
cih in letih potrebno dokončati 
nekatere načrtovane projekte iz-
gradnje ali rekonstrukcije pro-
metnic, ki so ovira za nemoten 
promet, nemalokdaj pa predsta-

vljajo tudi vzroke za nezgode. To 
so ceste v središču Titovega Vele-
nja ali priključne vpadnice iz 
vseh glavnih smeri. V teh prime-
rih bo potrebno sodelovanje tudi 
s sosednjimi občinami ter Repu-
bliško skupnostjo za ceste. Nes-

prejemljivo je dejstvo, da se ne-
katere modernizirane ceste za-
ključijo na meji druge občine. 
Kidričeva, Partizanska in Efen-
kova cesta imajo prednost pri re-
ševanju, prav na njih pa smo se 
tudi že do zdaj vse preveč učili. 

Šole, vrtci, krajevne skupnosti, 
društva, zdravstvene ustanove, 
organi in organizacije, ki se 
ukvarjajo s prometom in tran-
sportom, avto šole in druge izo-
braževalne organizacije, morajo 
pripraviti svoje programe ukre-
pov in aktivnosti, da bi akcija 
zmanjšanja prometnih žrtev 
uspevala. Svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu ne bo 
namesto naštetih izvajal nobenih 
nalog, ker ima sam obsežno za-
stavljen program. Bo pa prav go-
tovo pobudnik, svetovalec, koor-
dinator in spremljevalec pri izva-
janju posameznih nalog, ki bodo 
koristne tudi pri premagovanju 
težav. Tudi Uprava za notranje 

zadeve in Postaja milice si bosta 
na našem področju prizadevali, 
da dosežemo postavljeni cilj, v 
veliki meri pa naj bi na rezultate 
vplival novi zakon o temeljih 
varnosti v cestnem prometu (o 
nekaterih zanimivostih bomo v 
NČ še poročali). Ker bodo za ak-
cijo potrebna tudi sredstva, je iz-
vršni svet SR Slovenije odredil, 
da nekaj sredstev zagotovi sam, 
za posamezne naloge pa jih je 
potrebno najti v občinah ter pri 
nosilcih programov. Gotovo je 
uspeh akcije, ki naj bi trajala več 
let, odvisen tudi od denarja, veli-
ko nalog pa se lahko izvede z 
znanjem, dobro voljo, boljšimi 
odnosi med ljudmi, namenskim 
vlaganjem v preventivo in pravo-
časnim načrtovanjem. Prepreči-
mo torej nove tragedije, saj ima-
mo znanje in čas, naredimo ne-
kaj zase in bodimo zgled drugim. 

Jože M1KLAVC 

Pust pozabil na mlade 
Letošnji pust je res že za nami, 

pa vseeno ne morem mimo nje-
ga. Res je, da ga je vsakdo preži-
vel, kot je pač vedel in znal. Ti-
sti, ki so odšteli denar za vstopni-
co za pustovanje v Rdeči dvora-
ni, so se lahko zabavali z ansam-
blom Agropop, drugi so pustova-
li v hotelu Paka ali pa v Topolši-
ci. Seveda pa ni bilo malo tudi 
tistih, ki so ostali kar doma. 

In kako smo pustovali mladi? 
Se je morda kdo vprašal, ali bi si 
tudi mi želeli malo zabave v teh 
pustnih dneh? Verjetno nihče, 
saj smo pustovali po svojih 
zmožnostih in na temelju lastne 
iznajdljivosti. Seveda je tudi tak-
šno pustovanje lahko prijetno, 
vendar pa je precej miadih in 
malo manj mladih, ki si niso mo-
gli privoščiti večernih pustnih za-
bav. Tako smo morali pustne za-
bave in rajanja iskati v bližnjih 
krajih, vse od Šoštanja pa tja do 

Mozirja. V času letošnjih pustnih 
dni je bilo tudi vreme zelo naklo-
njeno maskam in prav lahko bi 
Društvo prijateljev mladine in 
občinska konferenca ZSMS Ve-
lenje skupaj s še kom, pripravili 
pustno rajanje za vse tiste maske, 
ki niso vedele, kaj naj počno na 
pustno soboto ali torek. Verjetno 
ne bi bilo preveč težko pripraviti 
glasbe na Titovem trgu, kamor bi 
prišlo precej mask, od najmlajših 
pa do malo večjih. In če v 
Titovem Velenju že nismo imeli 
pustnega karnevala, bi bila lahko 
to priložnost, da bi videli, kako 
so se Velenjčani sploh maskirali, 
otroci pa bi se malo poveselili. 

Na srečo se pust ponovi vsako 
leto in tako bodo lahko vsi, ki so 
letos storili napako in pustili na 
cedilu mlade, to napako popravi-
li prihodnje leto. 

-žak-

Pod kraj—Kavče 

Letna 
programska konferenca ZRVS 

V petek je bila v prostorih do-
ma krajevne skupnosti Kavče let-
na programska konferenca kraje-
vne organizacije zveze rezervnih 
vojaških starešin Podkraj —Kav-
če in aktiva Šentilj. 

Starešine so najprej poslušali 
obširno poročilo o preteklem de-
lu, ki ga je podal predsednik 
Alojz Grazer. V nadaljevanju so 
sprejeli tudi program dela za le-
tos. Na konferenci so posebej 
poudarili, da so odlično sodelo-

vali s svetom krajevne skupnosti, 
socialistično zvezo, z borci in 
mladinci. V imenu krajevne 
skupnosti in vseh družbeno-poli-
tičnih organizacij kraja je delo 
ZRVS pohvalil Janko Zevart, po-
sebno priznanje pa je izrekel tudi 
predsedniku Alojzu Grazerju. 

h. m. 

Koledar 
Četrtek, 23. .februarja — Ro-

mana, Polikarp, Dejan (Tadej) 

Petek, 24. februarja — Matic 
(Matiček), Bogdan, Sergej 

Sobota, 26. februarja — Tilka, 
Aleš, Sašo, Drejče 

Nedelja, 27. februarja — Jelko 
(Gabrijel), Jelka, Domen 

Ponedeljek, 28. februarja —. 
Roman, Ožbej (Ožbolt), Gabi 

Torek, 1. marca — Albin, Svit, 
Nina (Antonija) 

Sreda, 2. marca — Janja, Ka-
rel, Hinko, Radoš 

M» 
LESTVICA 
VIDEOTEKE M4 
1. PLATOON LEADER 
2. AIRVVOLF II 
3. IRON EAGLE II 
4. MASQUERADE 
5. MIDNIGHT RUN 
6. DEAD POOL 
7. ROGER RABIT 

Vabimo vas v našo videoteko 
Odprta je vsak dan od 13. 
do 19. ure in ob sobotah od 
9. do 13. ure, nudimo vam 
veliko izbiro kvalitetnih in 
zanimivih filmov, članarina 
in izposojevalnina še vedno 
2.500 din. 

VIDEOTEKA M4 VELE-
NJE tel.: 856-083. 

Dežurstva 
Dežurni zdravniki 

Četrtek, 23. februarja — dne-
vni dežurni dr. Vrabič, nočni de-
žurni dr. Kikec. 

Petek, 24. februarja — dnevni 
dežurni dr. Renko Oskar, nočni 
dežurni dr. Žuber. 

v Sobota, 25. februarja in nede-
1 1 jo, 26. februarja glavni dežur-

ni dr. Smonkar, notranji dežurni 
dr. Vrabič. 

Ponedeljek, 27. februarja 

Prireditve 0 Prireditve 
PRIREDITVE KULTURNEGA 
CENTRA IVAN NAPOTNIK 

Za abonente koncertnega abon-
maja in druge 
koncert ODLIČNE VIOLI-
NISTKE 

LIANE ISAKADZE 

Drevi, 23. februarja, ob 19.30, 
bo v dvorani Glasbene šole v 
Titovem Velenju koncert odlične 
sovjetske violinistke LIANE 
ISAKADZE ter pianista Alekse-
ja Ljubimova, ki je prav tako iz 
Sovjetske Zveze. 

Liana Isakadze je doma iz Tbi-
lisija in je bila ena najboljših 
učenk Davida Ojstraha. Leta 
1970 je končala študij in kasneje 
koncertirala domala po vsem 
svetu. Pred tremi leti je prevzela 
še umetniško vodstvo Gruzinske-
ga komornega orkestra s katerim 
nastopa kot solist. V Jugoslaviji 
je večkrat nastopala in postala 
ljubljenka našega občinstva. 

Na koncertu v Titovem Vele-
nju bo zaigrala Beethovnovo 
skladbo za violino in klavir št. 4 
v a-molu, op. 23, Frankovo So-
nato za violino in klavir v A du-
ru, Lisztov Koncertni duet ter 
Antonina Dvoraka: Štirje slo-
vanski plesi. 

Vstopnice 10.000 din. Popusti 
običajni. 

LUTKE ZA NAJMLAJ-
ŠE 

V soboto, 25. februarja, ob 
10.00 in ob 16.00, bo v mali dvo-
rani doma kulture v Titovem Ve-
lenju lutkovna predstava TRIJE 
PETELINČKI, ki jo je pripravi-
la domača amaterska skupina 
AS, kakor so se poimenovale 
vzgojiteljice naših vzgojnovar-
stvenih ustanov, ki se rade 
ukvarjajo s prirejanjem lutkov-
nih predstav. Doslej so nam po-
kazale že Sovico Oko in Sapra-
miško. TRIJE PETELINČKI pa 
bodo prav gotovo všeč našim 
malčkom, saj gre za motiv po 
znani pesmici Janeza Bitenca. 
Zdolgočaseni petelinčki na do-
mačem dvorišču se namreč odlo-
čijo, da gredo po svetu in ko jih 
pot pripelje do slavnega cirkusa 
Riko, postanejo tam zelo uspešni 
cirkusanti. Pridite si jih pogle-
d a t . . . 

Vstopnice 3.000 din! 

RAZGOVOR Z 
CO ČOSIČEM 

ki bi moral biti 23. februarja, 
ob 17.00 je prestavljen na mesec 
maj 1989, na njegovo željo. Pro-
simo za razumevanje. 

Miličniki so zapisali 

dnevni dežurni dr. Grošelj, nočni 
dežurni dr. Kočevar. 
Dežurni zobozdravniki: 

V nedeljo, 26. februarja je de-
žurni zobozdravnik dr. Ranko 
Bakulič, od 8. do 12. ure v zobni 
ambulanti zdravstvenega doma 
Velenje. 
Dežurni veterinar na veterinarski 
postaji v Šoštanju: 

Od 24. febfuarja do 3. marca 
je dežurni dipl. veterinar Franc 
Blatnik, Stanetova 45, telefon: 
857-875. 

NEPRIDIPRAVI SO SE 
SPRAVILI NAD AVTO-
MOBILE 

V preteklem tednu so zabeleži-
li velenjski miličniki rekordno 
število vlomov v osebne avtomo-
bile. Takšnih rekordov resnično 
ni nihče vesel, zato upamo, da 
bodo dolgoprstneže kmalu od-
krili. Tatovi odnašajo različne 
drobne predmete, rezervne dele, 
avtoradijske sprejemnike, oblači-
la in še bi lahko naštevali. V zad-
njem tednu so škodo zaradi to-
vrstnih vlomov utrpeli Darko B. 
iz Plešivca, Ivana J. s Foitovi v 

Program 
Oddajamo na ultrakratkovalovnem območju, na 

frekvencah 88,9 oddajnik Velenje in 97,2 mega-
herca (oddajnik Plešivec). 

Naročila za vaše čestitke, reklame, obvestila, 
sprejemamo na upravi Centra za informiranje, 
propagando in založništvo, na Foitovi 10 v 
Titovem Velenju. Vse informacije dobite po telefo-
nu 855 450. 

PETEK, 24. FEBRUARJA: 
15.00 Začetek sporeda; 15.15 
Od Hude luknje do Rinke; 
15.30 Dogodki in odmevi (pre-
nos osrednje informativne od-
daje Radia Ljubljane); 16.10 
Ekologi imajo besedo; 16.20 Za 
konec tedna; 16.30 Iz delegat-
skih klopi; 17.00 Vaše čestitke 
in pozdravi; 17.30 V imenu So-
ve (oddaja, ki jo pripravlja Ša-
leški študentski klub); 18.00 Vi 
izbirate, mi vrtimo. 

NEDELJA, 26. FEBRUAR-
JA: 11.00 Začetek sporeda; 
11.15 Od Hude luknje do Rin-
ke; 11.25 Kdaj, kje, kaj; 11.30 
Z mikrofonom med vami; 
12.00 Beseda potrošnika; 12.30 
Konec opoldanskega javljanja; 
14.45 Vaše čestitke in pozdravi. 

PONEDELJEK, 27. FE-
BRUARJA: 15.00 Začetek spo-

reda; 15.15 Od Hude luknje do 
Rinke; 15.30 Dogodki in od-
mevi; 16.05 Minute z domači-
mi ansambli; 16.25 Kdaj, kje, 
kaj; 16.30 Obiskali smo; 17.00 
Ponedeljkov šport na Radiu Ve-
lenje; 17.30 Mladi mladim; 
18.00 Lestvica Radia Velenje. 

SREDA, 1. MARCA: 15.00 
Začetek sporeda; 15.15 Od Hu-
de luknje do Rinke; 15.30 Do-
godki in odmevi; 16.15 Kdaj, 
kje, kaj; 16.30 Naša krajevna 
skupnost; 17.00 Vi in mi (odda-
ja v živo — govorili bomo o 
položaju telesne kulture v obči-
ni Velenje — v pogovoru boste 
lahko s svojimi vprašanji, po-
budami in mnenji sodelovali 
po telefonu 855 963); 18.00 
Novosti na področju zabavne 
glasbe. 

Občina Mozirje 

Kako dolgo še »Naša beseda«?! 
Občinska konferenca zveze socialistične mladine in zveza kultur-

nih organizacij občine Mozirje pripravljata letošnjo prireditev »Naša 
beseda«, ki naj bi bila namenjena pregledu kulturne ustvarjalnosti 
mladih v Zgornji Savinjski dolini, naj bi zajemala vse oblike kulturne-
ga izražanja, razen pevskih zborov, ki so lahko vključeni le kot del 
drugih izraznih oblik in ki naj bi obogatila mesec kulture. »Naj« je 
zapisano zato, ker vsakoletna »Naša beseda« izgublja svojo vlogo in 
pomen, o čemer pričajo tudi prijave za letošnjo prireditev. Razloge za 
to bodo organizatorji vsekakor podrobneje razčlenili in skušali »Na-
šo besedo« v prihodnje postaviti na zdrave in prave osnove. Priredi-
tev zaradi prireditve, sama sebi namen, je vsekakor odveč. 

j• P 
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DESETI BRAT 
v Šmartnem ob Paki 

V domu kulture v Šmartnem 
ob Paki, bo v nedeljo, 26. febru-
arja ob 16.00 in ob 19.00 (in ne v 
soboto, 25. februarja, kot je bilo 
prvotno napovedano) gledališka 
predstava doslej največjega gle-
dališkega projekta, ki so ga pri-
pravili gledališčniki občine Vele-
nje, Mešani pevski zbor Svoboda 

MODA - PLES -
GLASBA 

V petek, 24. februarja, ob 
19.30, bo v domu kulture v 
Titovem Velenju velika glasbeno 
zabavna prireditev MODA -
PLES GLASBA v kateri bodo 
sodelovali Simona Weiss, Miki 
Šarac in plesna skupina Barbara. 
Posebnost bo modna revija buti-
ka Debevc iz Mengša. 

Vstopnice 8.000 din. Popustov 
ni! 

Šoštanj in Šaleška folklorna sku-
pina Koleda. DESETEGA BRA-
TA po romanu Josipa Jurčiča je 
režiral Bogomir Veras. Doslej so 
ga ponovili 14 krat in povsod 
navdušili občinstvo. 

Vstopnice 10.000 din. Šolska 
mladina 5.000 din. 

REDNI KINO VELENJE 
Četrtek in petek, 23. in 24. 2. 

ob 18. in 20. uri JOCKS - ame-
riški, mlad. avanturistični. V gl. 
vi.: Scott Strader. 

Petek, 24. 2. ob 10. uri ter so-
bota in nedelja, 24. in 26. 2. ob 
18. in 20. uri PETEK 13. VII. 
DEL — ameriški, grozljivka. V 
gl. vi.: Lar Park Lyncoln. 

Ponedeljek, 27. 2. ob 10., 18. in 
20. uri ter torek, 28. 2. ob 18. in 
20. uri KRVI ŽEJNE PTICE — 
ameriški, avanturistični. V gl. vi.: 
Christopher Atkins. 

Sreda, 1. 3. ob 10., 18. in 20. 
uri TEXAŠKI GRANIČAR -
ameriški, akcijski. V gl. vlogi: 
Nick Nolte. 
NOČNI KINO 

Četrtek in petek, 23. in 24. 2. 
ob 22. uri v REDNEM KINU 
VELENJE JACK IN JILL -
ameriški, trda erotika. V gl. vlo-
gi: Samantha Fox. 
Nočni kino v nedeljo, 

26. 2. ob 20. uri v Šmartnem 
ob Paki ODPADE! 
NOČNI VIDEO KINO v red-
nem kinu Velenje Sobota in ne-
delja, 25. in 26. 2. ob 22. uri 
SPREHOD PO TOKIU - ame-
riški, trda erotika. 

ZA VSE NOČNE PREDSTA-
VE MLADINI DO 18. LETA 
STAROSTI NE DOVOLIMO 
OGLEDA! 

KINO DOM KULTURE 
Ponedeljek, 27. 2. ob 20. uri 

ZA REŠETKAMI - izraelski 
film. Režija: Uri Barbash. Vloge: 
Arnon Zadock, Muhamad Bakri. 
Assi Dayan. 
KINO ŠOŠTANJ 

Sobota, 25. 2. ob 18. uri 
JOCKS — ameriški, mlad. avan-
turistični ob 20. uri 

NOČNI KINO: PREKO SE-
DEM POSTELJ — nemški, erot-
ska komedija. 

Nedelja, 26. 2. ob 18. uri KR-
VI ŽELJNE PTICE - ameriški, 
avanturistični. 

Sreda, 1. 3. ob 19. uri 'TEXA-
ŠKI GRANIČAR - ameriški, 
akcijski. 
KINO ŠMARTNO OB PAKI 

Petek, 24. 2. ob 19. uri PETEK 
13, VII. DEL — ameriški, gro-
zljivka. 

Nedelja, 26. 2. ob 20. uri NO-
ČNI KINO - ODPADE! 

Torek, 28. 2. ob 29. uri JOCKS 
— ameriški, mlad. avanturistični. 
KINO ŠKALE 

Nedelja, 26. 2. ob 16. uri 
JOCKS — ameriški, mlad. avan-
turistični. 

KINO VELENJE SI PRIDRŽU-
JE PRAVICO DO SPREMEM-
BE PROGRAMA! 

DOBRI-

Titovem Velenju, Rajko C. in 
Zdravko K. iz Šoštanja, Božo H. 
prav tako iz Šoštanja, Slavica S. 
s Stantetove v Titovem Velenju, 
Marjeta C. iz Šoštanja, Franc H., 
in Darko T., Zofija Š. in Kon-
drad R. iz Titovega Velenja. 

UKRADENI AVTOMO-
BIL SO HITRO NAŠLI 

Izpred Diska Fleck je v zgod-
njih jutranjih urah K. M. ukradel 
osebni avtomobil Diana, last 
Gordana L. Miličniki so storilca 
odkrili že po nekaj urah, med 
vožnjo po Titovem Velenju. 

Z UKRADENIM KOLE-
SOM TRČIL IN GA 
ODVRGEL 

Miličniki še iščejo, kdo je y 
noči na 19. februar na Konovem, 
izpred doma krajanov ukradel 
kolo z motorjem. Z njim je nato 
trčil v drevo ob Gubčevi cesti in 
ga tam tudi pustil. 

ZAPELJAL V LEVO 
Iz Šoštanja je peljal 16. febru-

arja malo po 19. uri proti Titove-
mu Velenju voznik osebnega av-
tomobila Ciril Riga, 1952. V bli-
žini železniškega prehoda pri 
TEŠ je v ovinku zapeljal na levi 
vozni pas in trčil v nasproti voze-
či avtomobil, ki ga je vozil Jožef 
Koželnik. Prišlo je do trčenja, pri 
čemer sta se oba voznika in Ri-
gova sopotnica Marija Škrubej, 
lažje telesno poškodovali. 

VEČ TATVIN DENARJA 
Le trenutek nepazljivosti in 

Darinka S. je ostala 16. februarja 
okoli 9. ure v Blagovnici Stan-
dard brez milijona dinarjev. Tat-
vine je osumljen V.. M. Za enkrat 
pa še ni jasno, kdo je ukradel 

480 tisočakov iz garderobe Gore-
nja ZTH in 700 tisočakov ter de-
putatno karto iz pisarne SIS go-
spodarskih dejavnosti. 

ZAGORELO GOSPO-
DARSKO POSLOPJE 

Ognjeni zublji, ki so zajeli go-
spodarsko poslopje Marije 
Hrastnik iz Šentilja. 17. februarja 
malo pred 19. uro, so naredili ve-
liko škode. Ta je ocenjena kar na 
okoli 70 milijonov dinarjev. Med 
drugim je zgorelo 7 ton sena, sa-
moreznica, traktor, drobno 
kmečko orodje, kosilnica, trak-
torska prikolica, žagan les . . . 
Vzrok požara še ni znan. 

VEČ GOZDNIH POŽA-
ROV 

Zaradi suše je potrebna le 
iskrica in požar je tu. To dokazu-
je tudi precejšnje število gozdnih 
požarov. Tudi v občini Velenje 
smo jih zabeležili nekaj. Tudi 
zadnjo nedeljo, ko se je vnelo 
podhrastje v gozdu v Paki. Gasil-
ci so hitro posredovali in prepre-
čili. da bi se požar razširil. Kraja-
ne opozarjajo na skrajno previd-
nost. 



Mali oglasi 
MLAD FANT išče zaradi študija 
ob delu sobo v Titovem Velenju 
TelefotW>62-845-777. 
Z A J Č J E KOŽE, REX, ČRNE, 
KLPIM. Telefon 857-780 popol-
dan. 
ROLETE IN ŽALUZIJE v vseh 
barvah izdelujemo in vgrajuje-
mo. Telefon 063-24-296. 
PRODAM REGALNO DNE-
VNO O M A R O , večjo količino 
drv in hladilnik Gorenje 135 I. 
Igor Koprivnik, Ljubljanska ce-
sta 44, Titovo Velenje. 
ŠTEDILNIK ZA T R D O GORI-
VO. z grelcem za centralno kur-
javo (35.000 kccal) in bojler RK 
kombiniran 200 1 prodam. Tele-
fon 882-823. 
ENOBRAZDNI OBRAČALNI 
PLUG trotočkovni in molzni 
stroj — virovitico prodam. V ra-
čun vzamem les. Telefon 
882-885. 
RABLJENE ČEBELJE PANJE 
KLPIM. Telefon 856-204. 
IŠČEM GRAFIKA (sitotisk, of-
set) za pomoč. Možnost redne 
zaposlitve. Telefon 856-204. 
NAJAMEM VRT V TITOVEM 
VELENJU IN OKOLICI . Tele-
fon 854-967. 
VIDEORECORDER GORE-
NJE PRODAM (Samsung.) Te-
lefon 858-648, popoldne. 
T O M O S AVTOMATIC A3 
KLS, s smerokazi, prodam. Tele-
fon 857-444. 

DOBRO O H R A N J E N E DVO-
MANUALNE ORGLE. Eko Ti 
ger P-603 prodam. Telefon 
882-467, popoldan. 
126 PGL, star 10 mesecev, pro-
dam. Telefon 884-181. 
S O B O , opremljeno, s souporabo 
sanitarij in kuhinje oddam dve-
ma samskima osebama. Samo pi-
sne ponudbe pošljite na upravo 
tednika Naš čas pod šifro »Pred-
plačilo«. 
S T A R E J Š O HIŠO V TITOVEM 
VELENJU oddam v najem obr-
tniku ali delovni organizaciji za 
dobo petih let. Telefon 857-323. 
DOBtRO O H R A N J E N O P O H I -
Š T V O za dnevno sobo prodam. 
Te le fon 858-093. 
TRSPNE C E P L J E N K E : ramfol, 
vrbovvec, plavac, rizling, silvanec, 
burgujndec, šipon, jurka, izabela 
prodam. Telefon 884-193. 
GLOBOK, RJAV, ŽAMETNI, 
OTROŠKI VOZIČEK PRO-
D A M za 30 SM. Telefon 858-387 
O T R O Š K O KOLO UNIS pro-
dam za 25 SM, prodam tudi BTV 
Korting Gorenje, star 8 let, za 
150 SM. Telefon 857-187. 
PRAILNI STROJ PS 103 Gore-
nje pirodam. Janez Mihič, Karde-
ljev tirg 1, Titovo Velenje. 

DISKOTEKA Z O O M 
C L U B , snema kasete iz C D 
plošč. Seznam C D plošč se 
dobi v ZOOM CLUBU v Šo-
štanju, Tekavčeva I, Mitja 
Tavčar, telefon 881-001. 

IMATE UMAZANA OKNA? 
Pokličite nas po telefonu 854-618 
popoldne in prišli vam jih bomo 
očistiti. 
U G O D N O , TUDI S KREDI-
T O M , P R O D A M 2 leti star hla-
dilnik, dvovratni (zamrzovalni-
kom). Telefon dopoldan 
853-321, interna 135, ali popol-
dan, Tamše, Jenkova 15, Titovo 
Velenje. 
PREKLICUJEM LETNO AV-
T O B U S N O VOZOVNICO na 
ime Smajilovič Gospa. (OS. ŠT. 
23485). 
NOV POGRAD Z J O G I J I 
ugodno prodam. Mišo Planko, 
Dobrna, (Gostišče Triglav). 
ŠPORTNI OTROŠKI VOZI-
ČEK marela-Hauck in avtosedež 
Peggy, oboje uvoženo, prodam. 
Telefon 855-285. 
PLETILNI STROJ BROTHER 
PRODAM. Kličite 854-960, po 
19. uri. 
Š K O D O 120 LS, karambolirano, 
letnik 1982, motor dober, 50.000 
km in vsa 4 vrata za PZ prodam. 
Telefon 882-833. 
3200 komadov strešne opeke 
Mediteran z računom in garanci-
jo zelo ugodno prodam. Jože 
Grudnik, Ravne 15, Šoštanj. Te-
lefon 881-168. V račun vzamem 
tudi kredit. 
ZIDAN VIKEND V BLIŽINI 
TITOVEGA VELENJA prodam 
V račun vzamem Golf dizel. Te-
lefon 061-372-681, po 18. uri. 
P O Z E L O UGODNI CENI 
P R O D A M vrtno hišico (Kinte 
kunte) ob Plevelovem jezeru. Po-
nudbe pošljite na upravo lista 
pod šifro »Kinte kunte«. 
V D O P O L D A N S K E M ČASU 
sprejmem v varstvo dva otroka. 
Pisne ponudbe pošljite na upra-
vo tednika pod šifro »Jenkova 
ccsta^ 
DVOSED IN DVA FOTELJA 
ugodno prodam. Telefon 
854-467. 
U G O D N O P R O D A M KAVČ in 
4 fotelje. Vidmar, Levstikova 7, 
Titovo Velenje. 
BTV G O R E N J E EPM z daljin 
skim upravljanjem v brezhibnem 
stanju in pralni stroj Gorenje 
ugodno prodam. Informacije po 
telefonu 857-251 od 16. do 21. 
ure. 
VIDEORECORDER SCHNEI-
DER SVC 262 RC s carinsko de-
klaracijo, nov, prodam. Telefon 
855-365. 
RABLJENO SKRINJO PRO-
DAM. Telefon 856-925. 

E MERCATOR ZGORNJESAVINJ-
SKA 
KMETIJSKA ZADRUGA MOZIR-
JE 

RAZPISUJE 

po sklepu delavskega sveta TOZD Blagovni promet 

javno licitacijo za prodajo sledečih rabljenih osnovnih sredstev: 

ime izklicna 
količina cena 

traktor Steyr 
traktor IMT 533 
podvozje vakum soda 
gozdarski vitel 
puhalnik brez cevi 
mot. žaga Huskvarna 
mot. žaga Huskvarna 
mot. žaga Stihi 
rezalnik silaže 
krožna brana 
klinasta brana 
pralni stroj na paro 
trosilec hlevskega gnoja 
tribrazdni plug 
obračalnik pajk 
elektromotor 
grelec Tajfun 
rotacijska freza 
kombi TAM 
lutzova peč 
trgovska oprema — police 

7.000.000,-
3.000.000,-
1.000.000,-

300.000-
2 0 0 . 0 0 0 -
100.000,-
200.000,-
400.000,-
150.000,-
500.000,-
200.000,-
200.000,-

1.500.000,-
1.000.000,-

500.000,-
150.000,— 
50.000,-

2.500.000,-
18.000.000,-

250.000 -

Licitacija bo v soboto, dne 4. 3. 1989 ob 10. uri na kmetijskem 
obratu v Rečici ob Savinji. Ogled je možen eno uro pred pričet-
kom licitacije na sedežu obrata. 

Ponudniki morajo pred začetkom prodaje vplačati 10 % varšči-
ne od izklicne cene. Prodaja bo potekala po sistemu videno-ku-
pljeno, zato kasnejših reklamacij ne bomo upoštevali. Prometni 
davek plača kupec. Izlicitirane stroje mora kupec plačati in od-
peljati v 3 dneh po licitaciji. 

VONJ PO PRAVI ITALIJANSKI PIZZI 
mmm. . . 
iz PIZZERIJE CIGLER V ŠOŠTA 
NJU!!! 

Če si zaželite, da bi pizzo postregli doma, pridi-
te v pizzerijo CIGLER! Hitro bo pečena, zavili jo 
bodo. mm . . že diši! Dober tek! 

Izberete lahko med 8 
dan od 6. do 22. ure! 

vrstami pizz vsak 

1 
I 
I 
1 

J A D R N I C O ELAN 375 S z origi-
nalno prikolico Elan prodam. 
Telefon 855-353 dopoldne Flis. 
J U G O 45 E, letnik 1986/junij. 
garažiran, prevoženih 27.000 km 
prodam. Informacije po telefonu 
857-925 med 15. in 16. uro. 

Gibanje p. 

STROKOVNA SLUŽBA OBČINSKIH SKUPNOSTI ZA ZAPOSLOVANJE 

Objave potreb po delavcih v občinah 
Velenje in Mozirje 
DELOVNA ORGANIZACIJA POKLIC IZ SlFKANTA PROSTA DELA IN NALOGE DEL. NČ 

IZK. DČ ROK P. OD ŠTEV 

OBČINA VELENJE 

GORENJE EŠP poklicna šola -varnostnik -samo popoldanska in 
nočna izmena /opravljen tečaj 
7.a varnostnika/ 6m nč 8 l.loo.ooo 2 

POROKA: 
Vojko G r m , roj. 1961. p ro fe so r ke-

mi je iz Ti tovega Velenja in Sabina Ši-
lih, roj. 1961. dipl . inženir f a rmac i j e 
iz Podkra j a pri Velenju . 

S M R T I : 
Vincenc Rebernak , u p o k o j e n e c iz 

G a b r o v c a št. I. roj. 1903, Jožef Dobo-
vičnik, u p o k o j e n e c iz Ti tovega Vele-
n ja , Tomšičeva 14, roj. 1925, Jos ip 
Kra jnc , u p o k o j e n e c iz M o g o j n i c št. 
62, roj. 1920, Ema S lapn ik , u p o k o j e n -
ka iz Solčave št. 15, roj. 1917, F ranc 
Vertačnik, u p o k o j e n e c iz Sp. Kraš št. 
29, roj. 1925, F e r d i n a n d Hribar , upo-
koj. iz G o r n j e vasi 34, roj. 1913, Fran-
čišek Sket. u p o k o j e n e c iz Brezja ob 
S lonu , roj. 1916, Stanis lav Pisanec, 
u p o k o j e n e c iz G a v c št. 2 9 / b . roj. 
1925, Ivan Vidovič, u p o k o j e n e c iz Ti-
tovega Velenja , E fenkova 46. roj. 
1926. 

DOLINAR JANEZ-OFSET 
SITOTISK FOIOSTAVEK Rrofičar-tiskar-knjigovez 

ali pomožni Rrafičar -grafičorska dela 

OBČINA MOZIRJE 

IZLETNIK-DOM V LOGARSKI 
DOLINI kuhar -kuhar 

x nč 8 l.ooo.ooo 1 

6m nč 8 924.99o 2 

Ni več trpljenja in ne bolečine, 
življenje je trudno končalo svoj boj. 

ZAHVALA 

Ob boleči in prezgodn ji izgubi dragega očeta, starega očeta, brata in tasta 

Rudija Švarca 
iz Raven 

se iskreno zahval jujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti, darovali mnogo vencev in cvetja ter izrazili 

sožalje. 
Posebej se zahval jujemo govornikom za poslovilne besede, rudarski častni straži, rudarski 
godbi, ravenskim pevcem, zastavonošem, kolektivom RLV, TEŠ, Modni salon, OŠ Biba Ročk, 

duhovniku za opravljen obred in spremstvo. 

Žalujoči: hčerki Slavica in Alenka z družino, sin Stane z družino, vnuki, sestre in brat in ostali 
sorodniki. 

RADIESTEZIJA 
Predavanje o radiesteziji s 
teoretičnim in praktičnim de-
lom - v sredo, 1. marca 
ob 18. uri v Stiskami Do-
ma kulture. Predava radie-
stezist FRANJO GEČ iz Slo-
venj Gradca. 

O Delovni čas nove poslovalnice 
je vsak dan od 7. do 19. ure, ob 
sobotah pa od 7. do 10. ure. 

obvešča igralce iger na srečo, da je odprta NOVA 
POSLOVALNICA v Blagovnici Merx na Gorici, Uli-
ca Veljka Vlahoviča 46. 

CENTER SREDNJIH SOL TEHNIŠKE 
IN DRUŽBOSLOVNE USMERITVE, p 
Trj; mladosti .1 
63320 Titovo Velenje 

tel.: 063 N53 I KI 

Svet DO Centra srednjih šol tehniške in družboslovne usmeri-
tve razpisuje naslednja dela in naloge: 

1. Predstojnika delovne enote Srednje 
družboslovne in naravoslovne šole, 

2. Predstojnika delovne enote Srednje elek-
trotehniške in računalniške šole, 

3. Predstojnika delovne enote Srednje 
strojne šole, 

4. Predstojnika delovne enote Srednje ru-
darske šole in 

5. Predstojnika delovne enote Dom učen-
cev. 

Za razpisana dela in naloge so, poleg z zakonom določenih, 
zahtevani še naslednji pogoji: 
— pod zaporedno številko 1, 2, 3 in 4 

— visoka izobrazba, 
— pedagoška izobrazba in strokovni izpit ter 
— pet let delovnih izkušenj v vzgojnoizobraževalnem delu. 

— pod zaporedno številko 5 pa mora kandidat izpolnjevati po-
goje za vzgojitelja doma učencev in imeti 5 let delovnih izku-
šenj v vzgojnoizobraževalnem delu. 

Za vsa razpisana dela in naloge morajo kandidati k vlogi priložiti 
program dela za mandatno obdobje. 
Nastop dela bo možen takoj. Izbrani kandidat bo imenovan za 
dobo 4 let. 

Vloge z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj pošljejo kandidati v 
roku 15 dni na naslov: 
Center srednjih šol tehniške in družboslovne usmeritve. Trg 
mladosti 3, Titovo Velenje, z oznako »za razpisno komisijo«. 

0 rezultatih izbire bomo prijavljene kandidate obvestili v roku 30 
dni po opravljeni Izbiri. 

gorenje 
sestavljena organizacija 
združenega dela, o. o., 
Titovo Velenje 

Delovna skupnost skupnih služb 

Delavski svet DSSS Gorenje SOZD 

razpisuje 

prosta dela in naloge 

POMOČNIK PO SOZD 
Poleg splošnih, z zakonom določenih pogojev, morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje pogoje: 
— visokošolska izobrazba družboslovne ali tehnične usmeritve 
— 5 let delovnih izkušenj na področju vodenja, organiziranja in 

koordiniranja zahtevnih procesov dela 
— aktivno znanje enega in pasivno znanje enega tujega jezika 
— obvladovanje metod strateškega načrtovanja razvoja 

Izbrani kandidat bo imenovan za 4 leta in bo lahko po poteku 
mandata ponovno imenovan. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpolnjevanju 
pogojev v 8 dneh po objavi razpisa na naslov: Delovna skup-
nost skupnih služb Gorenje SOZD, Partizanska 12, 63320 Titovo 
Velenje, Področje razvoja samoupravnih in družbenoekonom-
skih odnosov, z oznako na ovojnici »za razpis«. 

O izbiri bomo k a n d i d a t e obves t i l i v 10 d n e h p o k o n č a n e m raz-
p i s n e m p o s t o D k u . 

Dokler si živela za nas, 
te nismo opazili, 
zdaj čutimo, 
kaj smo izgubili. 

Ljudska 

V SPOMIN 

24. februarja mineva 10 let, odkar nas je zapustila naša draga žena, ma-
ma in omica 

Cilka Dedič 
Šalek 68 

Žalostno in boleče je spoznanje, da te ni, vendar polno lepih spominov in hvaležnosti za vse, 
kar nam je dalo tvoje dobro srce. 
Hvala vsem. ki s e j e spominjate! 

VSI NJENI 



Anketa 

Med 
invalidi 

Po številu invalidov se naša 
občina uvršča v sam vrh v repu-
bliki. Čeprav reševanju tovrstnih 
vprašanj namenjamo v občini 
precej pozornosti, vsaj v nekate-
rih okoljih, ostajajo naloge nere-
šene. Invalidi pa vse težje in te-
žje prenašajo bremena družbe na 
svojih ramenih. Kaj jih teži in 
kaj si želijo v prihodnje, sta bila 
naši vprašanji, ki smo jih zastavi-
li nekaterim udeležencem neda-
vne redne letne skupščine dru-
štva invalidov Velenje. 

Milan Rogelj: 
»V oddaljenih 
zaselkih resda 
še najdemo so-
cialno grožene 
invalide. Med 
njimi jih večina 
nima svojcev, 
ki bi zanje skr-
beli. Tem po-

moč mladih aktivistov Rdečega 
križa ne bi bila odveč. Vse bolj in 
bolj pa si invalidi želimo združe-
vanja, srečanj, saj je samota za to 
kategorijo ljudi pravo gorje. Prav 
bi bilo. da bi ob pomoči društva 
za njihovo lepše življenje poskr-
bele tudi organizacije in ostala 
društva v posameznih krajevnih 
skupnostih.« 

Vida Peer: 
»Sem predsed-
nica aktiva in-
validov na Ko-
novem. Na ob-
časnih obiskih 
naših članov ne 
rešujemo njiho-
vih socialnih 
vprašanj, am-

pak jim nudimo tisto, kar si naj-
večkrat žele. To pa je topel stisk 
roke in nekaj spodbudnih besed. 
Denar vendarle ni vse.« 

Teofik Šefič: 
»Na j bo zatrje-
vanje vodilnih, 
da delovnih 
mest za invali-
de v združenem 
delu ni še tako 
prepričljivo, tr-

^gLL A K a ditev ne drži 
^ ^ r • povsem. So de-
lovna mesta zanje, vendar jih v 
mnogih primerih zapolnjujejo 
zdravi ljudje. Vse očitno pa je tu-
di to, da je skrb za večjo varnost 
pri delu, premajhna, saj je število 
invalidnih oseb vsako leto več. 
Drugo vprašanje so nadomestila, 
ki med invalidi »sejejo« vse več-
je razlike in povzročajo nezado-
voljno. Dejstvo pa je tudi, da se 
mnogo premalo povezujemo 
aktivi invalidov sami med sabo.« 

Valter Go-
lob: »Prihajam 
iz delovnega 
okolja, kjer si 

prizadevamo 
rešiti vprašanja 
s področja in-
validnosti že 
vrsto let. Lani 
nam je uspelo 

ustanoviti invalidsko delavnico. 
S tem težav še nismo rešili. Neu-
rejena zakonodaja na tem po-
dročju dopušča ogromno vrzeli, 
od rehabilitacije do prekvalifika-
cije. Premalo posluha imajo za 
invalide zdravstvene službe, pa 
skupnost pokojninskega in inva-
lidskega zavarovanja. Delovno 
mesto je treba oceniti po delih in 
nalogah, ne pa po človeku, ki ga 
opravlja, kar se pogosto dogaja. 
Res je tudi, da za lepše življenje 
vsi invalidi niso pripravljeni 
storiti vsega.« 

Lojzka / .a-
leznik: »10 let 
sem že članica 
društva invali-
dov Velenje in 
prav toliko ča-
sa članica izvr-
šilnega odbora. 
Delovni invali-
di si žele od-

pravo razlik, več ustreznih pre-
mestitev na drugo delovno me-
sto, vse manjše možnosti za zdra-
vljenje, saj so nadomestila pre-
nizka. Na terenu je beda večja. 
Človek kar ne more verjeti, kako 
skromni so nekateri in kako brez 
čuta odgovornosti so delovne or 
ganizacije, kjer je bil invalid za-
poslen toliko let. Invalidom naša 
družba namenja še vedno prema 
lo pozornosti. Med najpogosteje 
omenjenimi željami pa je na pr 
vem mestu želja po zbliževanju.« 

Društvo invalidov Velenje 

Večja skrb terenu 
Malo smo govorili, malo se-

stankovali, precej več pa naredili 
kot smo si začrtali v naš delovni 
program. S temi besedami je za-
čela poročilo o opravljenem delu 
v letu 1988 predsednica izvršne-
ga odbora društva invalidov Ve-
lenje na jubilejni nedeljski redni 
letni skupščini. Zbrani v polni 
dvorani šoštanjskega kulturnega 
doma so z aplavzom to tudi potr-
dili. 

Ob skrbi za socialno najbolj 
ogrožene člane je v preteklem le-
tu zahtevala ogromno dela in 
truda ureditev članskih vrst. 
Kljub strogim merilom je danes 
v društvu vključenih več kot 
3000 invalidov naše občine. Ob 
pregledu opravljenega dela nika-
kor ne moremo mimo marljivega 
vključevanja v akciji odprava ar-
hitektonskih ovir, s pridom so 
člani koristili nasvete v društveni 
pisarni, da posebej ne omenjamo 
nadvse vestnih članov komisije 

za razvedrilo, rekreacijo in šport. 
Ta je lani pripravila 15 akcij, na 
katerih je družilo prijetno s ko-
ristnim 250 invalidov. V svojih 
vrstah imajo med drugim naj-
boljše igralce namiznega tenisa, 
strelce, plavalce v Sloveniji in tu-
di v Jugoslaviji. 

Zavidljivih uspehov pa člani 
velenjskega društva invalidov ni-
so dosegli na vseh področjih. 
Slabše delo aktivov na terenu so 
pripisali večji skrbi vsakega po-
sameznika za lastno preživetje. 

Gotovo je povsem odveč pou-
darjati , da bodo morali za ures-
ničitev široko zastavljenega pro-
grama za letos vsi v društvu inva-
lidov Velenje delati še prizadev-
neje, še glasneje opozarjati na te-
žave pri prenašanju bremen naše 
družbene skupnosti. Ob skrom-
nih sredstvih za dejavnost ne bo 
lahko pomagati članom pri reše-
vanju življenjskih stisk, kaj šele 
za kaj drugega. Bolj kot preteklo 

leto nameravajo pri društvu po-
skrbeti za teren, kjer naj bi bodi-
si spodbudili aktive k boljšemu 
delu ali ustanovili nove. Ovire 
članov aktivov delovnih invali-
dov pa naj bi jim pomagale reše-
vati sindikalne organizacije v 
okolju, kjer ti delujejo. Prav tako 
bo društvo nudilo pomoč svojim 
članom pri usposabljanju, dodat-
nem izobraževanju, zaposlova-
nju in še bi lahko kaj omenili. 

Znova se jim obeta nadvse pe-
stro in razgibano športno rekrea-
tivno življenje. Tovrstna komisi-
ja pri društvu naj bi letos organi-
zirala kar 125 akcij, za sodelova-
nje v njih pa spodbudila tudi več 
žena-invalidk. 

Ob 20-letnici delovanja, to bo-
do velenjski invalidi proslavili v 
drugi polovici septembra, bodo 
pripravili krajšo proslavo in se 
na skromen način oddolžili ti-
stim, ki se za dejavnost društva 
razdajajo že vrsto let. 

Tečaji šolanja psov 
Začetki šolanja psov v naši ob-

čini segajo v leto 1974, ko je sku-
pina zagnanih kinologov ustano-
vila Klub za vzrejo športnih in 
službenih psov Velenje. S po-
močjo strokovnjakov iz Celja je 
klub organiziral prvi tečaj šola-
nja psov, ki je potekal na prosto-
ru ob Velenjskem gradu. Udele-
žilo se ga je 19 vodnikov s svoji-
mi psi. Ze naslednje leto je tečaj 
vodil član našega društva in do 
sedaj se je pri Kinološki zvezi 
Slovenije usposobilo za to delo 
14 članov. Do leta 1988 smo pri-

rejali tečaje na vežbališču pri ve-
lenjskem gradu. V tem času smo 
v 14 tečajih izšolali 260 psov naj-
različnejših pasem. Od lani pote-
ka šolanje psov na novem vežba-
lišču ob jezeru v Pesju. 

Pse vzgajamo v treh skupinah: 
v t. i. »mali šoli« učijo vod-

niki svoje pse stare od 4 do 9 me-
secev osnovne vaje poslušnosti, 

- v osnovnem tečaju pripra-
vljajo vodniki pse stare nad 9 
mesece za ISP-A (vaje poslušno-
sti) oz. ISP-B (vaje poslušnosti, 
sledenja in obrambe). 

Športni ples 

Znova lep mednarodni uspeh 
Matej Krajcer in Mirjam Šu-

lek, ki trenutno v domovini med 
pionirji nimata prave konkuren-
ce, se še naprej zelo uspešno uve-
ljavljata v mednarodni areni. V 
ponedeljek sta se vrnila z napor-
ne desetdnevne skandinavske 
turneje, na kateri sta sodelovala 
skupaj z devetimi pari iz lju-
bljanskih klubov Urška in Kazi-
na. Celotno jugoslovansko za-
stopstvo se je na Norveškem in 
Danskem, ki posebej slovita po 
številu in kvaliteti pionirskih in 
mladinskih plesnih parov, izjem-
no dobro odrezalo. Matej in Mir-
jam sta v Oslu na odprtem pr-
venstvu Norveške plesala v kate-
goriji mlajših mladincev (12—13 
let) ter v obeh tekmovalnih disci-
plinah, v standardnih in v latin-
skoameriških plesih, zasedla 
"Hlično 41 mesto. V Kopenhage-

nu na odprtem prvenstvu Dan-
ske v veliko številnejši in mo-
čnejši konkurenci petintridesetih 
parov v svoji pravi starostni kate-
goriji (10—12 let) sicer nista pri-
šla v finale, sta pa v obeh disci 
plinah končala v polfinalu na še 
vedno odličnem 8. mestu. V kate-
goriji mladincev (14 15 let) se 
je v Oslu v latinskoameriških 
plesih s 4. mestom odlično odre-
zal tudi par Miha Rabič — Jasna 
Stojiljkovič, v Kopenhagenu pa 
sta v starostni kategoriji 13—14 
let prav tako priplesala do polfi-
nala. Miha Robič je bil še v lan-
ski sezoni član velenjskega ples-
nega kluba, pa se je prav zaradi 
svojih velikih plesnih ambicij 
preselil k sorodnikom v Ljublja-
no in od lanskega septembra tek-
muje za ljubljanski klub Urška. 

KULTURNO UMETNIŠKO DRUŠTVO IN PO 
OSNOVNE ŠOLE ANTON AŠKERC VELENJE 

VABILO 

Letošnji slovenski kulturni praznik bomo obeležili z 

DOBRODELNIM KONCERTOM. 

Zbrani denar bomo namenili SKLADU ZA IZBOLJŠANJE 
KAKOVOSTI ZDRAVLJENJA OTROK Z RAKOM IN KRVNI-
MI BOLEZNIMI (UKC, Univerzitetna pediatrična klinika 
Ljubljana, številka 50103-743-51056). 

Program pripravljajo glasbeniki, recitatorji, plesalci, strokovnjaki 
s področja medicine; za popestritev pa še ŠALEŠKI FANTJE. 
Pripravljamo tri koncerte; vsakokrat v kulturnem domu v 
Velenju. Za naše šolarje ob 8. uri ter ob 10. uri, ob 16. uri pa za 
vse vas, ki s svojo prisotnostjo na koncertu in denarnim pri-
spevkom želite pomagati otrokom. Prireditev bo 2. marca 
1989. 

Cena vstopnic za šolarje je 2.000 dinarjev, za odrasle pa 4.000 
dinarjev. Veseli in hvaležni bomo vsakega večjega prispevka. 
V ta namen bo pri dežurnem učencu v avli šole Anton Aškerc v 
dneh od 27. 2 do 2. 3. 1989 od 8. do 16. ure tudi skrinjica, v ka-
tero lahko dobrovoljnejši namenijo denarne prispevke. Tudi 
pred pričetkom prireditve vas bo pred vhodom v dvorano čaka-
la skrinjica. 

V dneh pred koncertom bodo predstavniki KUD-a in PO obiskali 
vse šole. DPO naše občine in druge ustanove z željo, da s pro-
dajo vstopnic čimveč zberemo za SKLAD, ki naj najmlajšim 
obolelim z rakom olepša otroštvo! 
HVALA VSEM. KI BOSTE PRIŠLI NA KONCERT IN POMAGALI! 

Pripravljalni odbor 

v nadaljevalnih tečajih pa 
vodniki, ki so s svojimi psi že 
opravili osnovno šolanje, šolajo 
pse za IS P-1, ISP-2, ISP-3 in sle-
darski izpit. 

Lani je osnovni tečaj obisko-
valo 37 vodnikov s psi pasem 
nemški ovčar, doberman, veliki 
šnaucer, rottvveiler, bobtail, la-
brador, irski seter, kraški občar. 
bernardinec in bokser, »malo šo-
lo« pa je obiskovalo 17 vodnikov 
s psi pasem bobtail, mali koder, 
koker španjel, bokser, nemški 
ovčar, veliki šnaucer, foksterier. 

Letošnji tečaj šolanja psov se 
bo pričel v torek, 7. marca ob 16. 
uri na vežbališču društva v Pesju 
in bo če bo dovolj prijavljenih 

zajemal vse tri skupine. 
Vse informacije o šolanju, 

vzreji in negi psov lahko dobite 
vsak torek od 16. do 18. ure v pi-
sarni Kinološkega društva na Ša-
leški 2 (trgovina Standard). 

Kinološko društvo bo imelo 
jutri, 24. februarja, redno letno 
skupščino v prostorih krajevne 
skupnosti Levi breg na Foitovi 2. 
Vabijo vse kinologe in občane, ki 
jih zanima delo na tem področju. 

Nogometni klub Elkroj 

Moštvo za prihodnje leto 
Nogometaši Elkroja so bili 

vsekakor najprijetnejše presene-
čenje jesenskega dela prvenstva 
v slovenski nogometni ligi. Pre-
senečeni so bili tudi sami, saj vi-
sokega tretjega mesta s povsem 
spremenjeno in pomlajeno ekipo 
niso pričakovali, po mnenju 
mnogih so bili celo resni kandi-
dati za izpad. Razlog preseneče-
nja so vsekakor številni mladi 
igralci, ki so svojo prizadevnost 
in željo po uveljavitvi kronali z 
dobrimi igrami in visoko uvrstit-
vijo. Pomladi bo seveda drugače, 
saj jih nasprotniki ne bodo več 
podcenjevali, zato bo boj za viso-

Luče ob Savinji 

Bo dena r za 
vlečnico? 

Nekaj let že trajajo prizadeva-
nja za gradnjo nove vlečnice na 
lepih terenih tik nad Lučami. 

Krajani sami so storili veliko, 
pripravili teren, zataknilo pa se 
je seveda pri denarju, se pravi 
pri iskanju »močnega« investi-
torja. Kaj bi lepi smučarski tere-
ni tik nad vasjo pomenili za večji 
turistični utrip je seveda jasno, 
kaže pa, da je nedorečenosti ko-
nec. Izgradnjo vlečnice je sedaj 
končno prevzel RTC Krvavec in 
naj bi bila nared do pričetka pri-
hodnje smučarske sezone, če bo-
do le sredstva. 

Znova »če« pri sredstvih. 
Predračunska vrednost predvide-
nih del je 1,664 milijarde dinar-
jev. RTČ Krvavec bo prispeval 
40,2 odstotka, krajevna skupnost 
Luče 4,8, ostali delež pa pomeni-
jo združena sredstva. Zato je ko-
mite za gospodarstvo in planira-
nje skupščine občine Mozirje dal 
pobudo organizacijam združene-
ga dela za združevanje sredstev. 

Povedati je seveda treba, da so Lu-
če manj razvita in obmejna krajevna 
skupnost, pri vlaganjih na teh po-
dročjih pa je možno koristiti 66.6 od-
stotkov olajšav pri plačilu obveznosti 
r.n pospeševanje razvoja gospodarsko 
manj razvitih republik in pokrajine 
Kosovo. 

j. p. 

Za las ob točko 
Ni mnogo manjkalo pa bi se rokometašice Velenja z gostovanja v 

Sremski Mitrovici vrnile vsaj s točko, žal pa sta se »vmešala« sodni-
ka. Velenjčanke so na srečanje s Sremom zaradi finančnih zagat pri-
spele tik pred tekmo in so se najbrž tudi zaradi tega razigrale šele v 
drugem polčasu. Prvič so uspele izenačiti deset minut pred koncem, v 
58. minuti so zapravile napad z igralko več, v zadnjih trenutkih pa sta 
jim sodnika razveljavila pravilno dosežen zadetek. Še pred tem sta jih 
prikrajšala za zadetek, ki ga nista videla, čeprav s e j e žoga od mreže 
odbila v polje, likipa Srema je zmagala s 24:23 (14:11), igrale pa so: 
Lakič, Karič I I, Golič 2, Zidar 2, Omerovič I, Oder 2, Hudej I, Vičar 
4. V naslednjem kolu bodo doma igrale z mostarsko Lokomotivo, sre-
čanje pa se bo v Rdeči dvorani pričelo v soboto ob 18. uri. 

Plavanje 

Renata dvakrat prvakinja 
V Mariboru je bilo absolutno 

republiško prvenstvo v plavanju, 
na katerem so nastopili Renata 
Rednak, Katja Mijoč in Marko 
Kadliček. Renata je zmagala na 
400 in 800 metrov kravi, Katja je 
bila druga na 800, tretja na 400 
in peta na 200 metrov kravi, 
Marko pa peti na 400 metrov 
mešano. Rezultati dokazujejo, 
da so velenjski plavalci pozimi 
dobro delali, razveseljivo pa je 
tudi, da so precej okrepili vrste v 
klubu. Ob vsem tem si želijo, da 
bi vendarle »splavali« tudi na 
prednostno listo športov v ve-

Mali nogomet 

V nedeljo 
spet ves dan 

V soboto in nedeljo so v Rdeči 
dvorani odigrali prva tri kola 
zimske lige v malem nogometu. 
V dveh skupinah nastopa po de-
set ekip. Po treh kolih vodi v 
skupini A s tremi zmagami 
KMN Titovo Velenje, drugi so 
Rangersi s petimi točkami, v sku-
pini B pa imata vseh šest točk 
ekipi Laj.š in Mušketirjev. Na-
slednji dve koli bosta na vrsti v 
nedeljo, tekme v Rdeči dvorani 
pa bodo od 7. do 22. ure. 

lenjski občini, saj to opravičujejo 
dobri rezultati in navsezadnje tu-
di dejstvo, da sta bili lani, pred-
lani najboljši športnici v občini 
prav Rednakova in Mijočeva. 

L. Ojsleršek 

Beli tek 
za dan žena 

Zveza teiesnokulturnih or-
ganizacij občine Velenje bo 
tudi letos pripravila »beli 
smučarski tek za dan žena« 
in sicer v soboto, II. marca, 
ob 10. uri v Šentilju. Če sne-
ga ne bo, bodo organizirali 
tek s smučarskimi jialicami, 
tudi na poligonu v Šentilju. 

Smučarski 
skoki 

Na Moslccu v Ljubljani je bilo 
republiško prvenstvo za pionirje 
B, na katerem je Kadliček osvojil 
četrto mesto. 

V Planici je bilo tekmovanje 
za pokal Cockte, na katerem je 
nastopilo 57 skakalcev iz vse Slo-
venije. Triplat je bil drugi. Red 
njak peti in Kolenc trinajsti. 

ka mesta toliko bolj oster, za nji-
mi na lestvici so tudi ekipe, ki so 
resnici na ljubo bolj kakovostne 
in se bodo borile predvsem za 
uvrstitev v medrepubliško ligo. 
Seveda se mozirski nogometaši 
ne bodo predali vnaprej, srčno 
se bodo borili in skušali zadržati 
tretje mesto. 

Trener Bojan Prašnikar meni, 
da tudi kakšno mesto niže ne bo 
pomenilo katastrofe, saj je ekipa 
zelo mlada, v njej so večinoma 
domači igralci, prva naloga pa je 
ustvariti ekipo, ki se bo v prihod-
njih letih ustalila v zgornjem de-
lu slovenske lige, brez kakršnih-
koli skrbi v zvezi z obstankom v 
ligi. S pripravami so pričeli ko-
nec januar ja , trenirajo skoraj 
vsak dan, skupno pa bodo odi-
grali 15 tekem. Želijo si pred-
vsem težjih nasprotnikov, že v 
dosedanjih srečanjih s trbovelj-
skim Rudarjem in drugimi pa so 
prikazali zelo dobro igro in pri-
pravljenost. Predvsem je razvese-
ljivo dejstvo, da letos po dolgih 
letih nimajo problemov z udelež-
bo na treningih, kar 25 igralcev 
redno vadi, saj mladi resnično 
kažejo željo po napredku in uve-
ljavitvi. Izgubili so sicer Pranji-
ča, ki je odšel k velenjskemu Ru-
darju, vrzel pa bodo nadomestili 
s kolektivno in požrtvovalno 
igro. Pozimio so okrepili tudi de-

•lo uprave kluba, želijo si pred-
vsem več gledalcev na tekmah, 
med favorite pa poleg Ljubljane 
štejejo zlasti okrepljenega in mo-
čnega velenjskega Rudarja. 

O d b o j k a 

C e l j e r T o p o l š i c a 3 : 0 
Naše tri odbojkarske ekipe v 

tem kolu niso bile posebej uspe-
šne, saj so na treh gostovanjih 
trikrat gladko izgubile. Topolča-
ni so gostovali v Celju in pred-
zadnjim domačinom »omogoči-
li« šele drugo zmago v tem pr-
venstvu. Gostitelji so bili precej 
boljši in so zmagali s 3:0 (10, II , 
13), naslednji nasprotnik topol-
ških odbojkarjev pa bo na njiho-
vem igrišču ravenski Fužinar. 

F u ž i n a r : T o p o I š i c a — K a j u h 
3 : 1 

Odbojkarice Topolšice —Kaju-
ha so na Ravnah odlično pričele 
in dobile prvi niz, v nadaljevanju 
pa so močno popustile in doma-
činke so zanesljivo zmagale s 3:1 
( - 1 0 , 12, 9, 10). Topolčankam 
nekoliko gori pod nogami, zato 
se bodo morale v naslednjih ko-
lih krepko potruditi, če se želijo 
izogniti negotovosti, prva prilož-
nost pa bo že v prihodnjem kolu, 
ko se bodo doma pomerile z eki-
po Celja. 

K o p e r — C i m o s : L j u b n o — 
G l i n 3 : 1 

Nič kaj bolje se niso odrezale 
Ljubenke, ki so na gostovanju 
pri predzadnji ekipi Kopra izgu-
bile z 1:3 ( - 1 1 , 12, - 1 2 , - 1 4 ) 
in s tem nekoliko popustile v bo-
ju za drugo mesto. Igrale sicer 
niso zelo slabo, saj so bili rezul-
tati v vseh nizih zelo tesni, glede 
na svoje izkušnje pa bi morale 
bolje igrati v ključnih trenutkih. 
V naslednjem kolu naj ne bi ime-
le težkega dela, saj jim pride v 
goste zadnja Rogoza. 

Šoštanj: Šentjur 
Šoštanjski kegljači so zmagali 

tudi v 13. kolu, kar za 221 ke-
gljev (Šoštanj :Šentjur 
4.944:4.723) so bili tokrat slabši 
gostje iz Šentjurja. Vodilno eki-
po čaka v naslednjem kolu go-
stovanje pri Kovinarju v Štorah. 

Igrali so: S. Fidej 881, L. Fidej 
852, Hasičič 828, Križovnik 803, 
Kramer 799 in Glavič 781. 

Šah 

Vrtačnik 
na državno 
prvenstvo 

18. februarja je bilo v Ljublja-
ni mladinsko republiško prven-
stvo v šahu za slepe in slabovid-
ne. Med 14 tekmovalci sta bila 
kot predstavnika Celja tudi dva 
igralca iz velenjske občine. Franc 
Pungartnik je osvojil 7. mesto. 
Viki Vertačnik pa je bil drugi in 
si je s tem tudi priboril pravico 
nastopa na državnem prvenstvu. 

(V. V j 


